Dot {1t

5 Tune 02

MEMORANDUM o )

_ b(ﬂ(ci—i
From: Maj

Subj: OBSERVATIONS OF IMPROPER TACTICS IN THE INTERROGATION
. ROOM _
: bNO-6
P L Thw_ SA GEEERE; cas agent from the FBI reported back {6 the FBI
SSA, SA initially and then to me via telephone that he ob_sin'f)d_'(;gx_rgroper
handling of a detainee in an interrogation room at Cff(mp D_cgm. SA wasina
video ohservation room and saw detaines 1 on'hi§Tiees rubbing a cramp out of
his leg while the DHS igg rogator engaged him in questiox;ing.b (Tgl? )‘ap‘alyst. in the
observation roomn with me langhing, SANMENEP cau oﬁeﬁ the analyst and
interrogator on the fact that this conduct was inapprbp% <f"ould very well lead to an
ICRC complaint at least. In my conversation with SA advised that | would

check the requirements of the joint regulation on detaines operations. We both agreed
that this was a matter for cdugation, training and closer sypervigion of the interrogators.
LNCH-2,

2. Ireported the incident to the SJA, JTF 170, SENENEND, w‘]}%gheg reported the
incident to the Deputy Commander, JTF 170. When SAQEMESMENGS C11F-C SAC,
returned to the office, I reported the incident to him-and

e aFeed

that this was a matter t0 be addressed in furihier training, but that I would check the/ btpe -1

requirements of regulations that pertained. Special Agen' NS, S~
SA GRS

: ARy 6elf were called into the affice of Deputy
b(N-1,”” Commander, JTF 170 and advised him. The meeting quickly became heated and ended
YN~ auruptly. When the CITF personnel and S_A.Jgtt\ﬁed_? the SAC office, we
discussed the matter further and agreed that this was'a teifthat needed to be corrected,
but did not believe an investigation was in order,
b6

b2 BMNCe)- 6
3. Later, Mr.#_Sﬁ‘. SA Smmmgend myself discussed the issue

further. At that time S Mg raised an additionsl incident he observed on 5 June 02 in
which another detainee SN Was bort overwith his head on the table because he
18 Ftand while still shackl%_to the deck, At the same time, the DHS

had been require
interrogator and analyst were mockingg We all discussed thesz incidents
and detainee handling in the interrogation room in generel at length and agreed to arrange’
for training for the DHS analysts and interrogators to make it clear that no detainee
henceforth would be required to leave his seat. 'We will attempt to conduct this training
before the upcoming influx of new defainees,
. bt-fiey-/ DO -2
4361'4' After locating and reviewing AR-190-8, I reported to SAC A and SN
wt WD that the prohibition against inhumang freatment includes inter alia torture,
corporal punishment, insults, bodily injury, and reprisals of any kind. We also discussed
that “any act or aliegation of inhumane treatment will be investigated and, if

é L8 substantiated, reported to HQDA as a Sericus Incident Report,” We also discussed the




Docomd b-0oF2)

B R L

e L AL e LV F

e

LencO—|

{anguage and requirements of ALCID Memorandum 015-02. SAC qexpmssed his
opinion that the conduct in question was unacceptable, but that an investigation was not
required. Insiead retraining and proper close supervision should be implemented to
ensure that it never happens again,

: b2
. S

7 June 02
L2
As a followlup, all of the CITF and FBI agents were advised at our 0900 meeting
today that no dejdinces would be caused to stand in the interview room. Additionally,
- Mr who is in charge of the DHS interrogators and analysts advised that he
 would meet with each Tiger Team and direct them in no uncertain terms that no detainee
would be caused 10 stand during the interrogation and no ather such measures 1o persuade -
u detainee o cooperate or punish for not cooperuting would be tolerated.

o
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7 June 02

CITF-GITMO LEGAL ADVISORY 1-02
SUBJ:  USE OF MAXIMUM SECURITY FACILITY

EFFECTIVE IMMEDIATELY, THE CITF WILL NOT
REQUEST, ENDORSE OR IN ANY WAY PARTICIPATE IN
THE PLACEMENT OF A DETAINEE IN THE MAXIMUM
SECURITY FACILITY (MSF). (THE FBI HAS AGREED TO
THIS POLICY CHANGE UNLESS/UNTIL ADVISED
OTHERWISE BY THEIR HEADQUARTERS). BECAUSE
THE USE OF SUCH A MEASURE HAS BEEN DEEMED
PUNITIVE AT LEAST IN APPEARANCE, IT WOULD BE
INAPPROPRIATE FOR FEDERAL LAW ENFORCEMENT
ACGENTS TO PARTICIPATE INTTS USE IN REPONSE TO
A DETAINEE’S REFUSAL TO COOPERATE. WHILE WE
CAN NOT PREVENT THE CONTINUED USE OF MSF IN
THE COURSE OF THE INTELLIGENCE MISSION OF JTF
170, OUR AGENTS WILL NOT ENCOURAGE ITS USE OR
OTHERWISE PARTICIPATE IN THE DECISION TO
PLACE A DETAINEE IN MSF.

ANY QUESTIONS CONCERNING THE ABOVE POLICY
MAY BE DIRECTED TO THE CITF DSJA, R

'beg) (e)-2

AT x3221.

o
2

e




1ZMS Ubject Details

Activity Contents S R P)
: ,b('ll';s R /l,(z).*,_é‘; . .
[ ID: e Titlc: A GEI——— | (1) (c) 5 | |
Narrative: )
LDTE (1)) 5
10/10/2002 ' ' - ~
| b b(n-3 b (D -b N '

was interviewed at Camp Dflta, Guantanamo Bay, Cuba,

, ¢ interview was
conducted by Federal Bureau of Investigation,

d was advised of the nature of the interview
and the identity qé the interviewing agents. \y (N2 ~bEncoH-5
N (O~
-Qé%hseg to answer any questions that have been previously answered by him from prior interviews and is already

contained within "the file."

(LS . . biny-s : :
¥ised he "feels sorry" for Americans, due to the fact Americans a@d’ 'will beconie targets in the Middle East.
NO- __gdvised Americans will not be safe in any Middle Eastern country: believes the planning of these attacks on
: ericans is already taking place in Middle Eastern countries, more specifically, the country of Yemen, advised
these attacks on Americans will be a direct result for the incarceration of the "innocen " detainees, to include himself, at
Camp Delta. : ' btNee)-
éama) S 5O . N5 s
advised he is diésatisfied with the treatment the detainees are receiving by U.S. Military personnc\}\that are assigned
to Camp Delta. advised he and others have been "beaten, spit upon and treated worse than a dog."@lllP elzborated on
the fact that the U.S. Military Canine (guard dog) receives better care than the detainees.- could not provide details
pertaining to alleged beatings administered by the U.S. Military personnel, \ b (NO-S
€<\~
-?elgu{e'_s)?ed eyinterview to be terminated. Attempts to obtain information regarding the safety of Americans in
Middle Eastern countries, was unsuccessful at this time.

Involved Participants

{ Role JfName J
[ Subject of Activity || uEEG— - -/ (O-§ ]
Attachments

I No Data Found : ' J

17V
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Activity Contents
P S R 1Ok |
[ o AP Title: oy, v |

bén -5 bend=l
Internment Serial Number (ISN)
interviewed by Naval Criminal Investigative Service (NCIS) Special Agent (SA) and
at Delta, Guantanamo Bay, Cuba. Translation services were performed by

AP civilian. NN v o!untarily provided the following information:
NS b2

stated that since his move next to R , he would

fully cooperate with all interviewers. In addition, he stated that\MISRESERED has also decided to cooperate in the future. @l
provided the following additional information beyond his original story: denied being part of

any group or organization, and stated that he traveled to Afghanistan for two purposes. (1) He wanted to retrieve il —4 -\

and return him home for festivities with his family, and (2) wanted to act upon the fatwah issued by -

\b[,?)[a ,3 56—7)(C)"S
"GNNI v hon questioned about illegal drug trade stated that until arriving in Cuba, he did not know that heroin
was produced and exported from Afghanistan. —denied having any affiliation with drug trade and having
seen any drug activity during his travels. ‘b eey-5 .

bene <

H when questioned abdu va? gﬁ%lee;s, stated that he fell victim to unjust abfise while in Kandahar, AF, by
American soldiers. stated that on the day of his transfer to GuantanamoBay, Cuba, he and others were
being medically examined in a large tent by the Americans. While restrained and lyigg on the floor face down he was
punched several times by an unknown American soldier in uniform. stated that he was being hit on his
back (the exit wound from being shot). JESNNR 21so stated that an American soldier then kicked him, causing
damage to his face and breaking a tooth. Q\tated that after he was kicked all the people in the tent laughed.

The interview was subsequently terminated. 5 (NeeN-S

b

Narrative:
, Was’

“ b

b epera

Involved Participants

ﬁlole ”T‘Iame ' J

34
/I af/>

7¥¢)-é

[ Subject of Activity | - - () -5 |

Attachments

rNo Data Found | J

L1
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b l] 2 @EREEEN |nterviewing personnel included Special Agent (SA) i

Ca CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CIT!
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2.PLACE 3, ACTIVITY NUMBER
17 Oct 02 GTMO

4. REMARKS

Subject Interview of: (UNK) NS — b (D(O>-5
Date/Place: 17 Oct 02/GTMO |
SoDOS b -6

< On 1011 712002,— was interviewed at Camp Delta, Guantanamo E?f, Cuba. The interview was conducted

), Federal Bureau of Investigation and

M Criminal Investigative Command (CID). Language Specialist— was present as an
1

nterpreter. provided the following information: N -
beol e -| oS s lEm -5 o0 ((13(7% -5
beeks askad to see investigators because he wantsd to provide informatiok regarding other de ifess n fus block.
i who lives in cell 39, is the current leader of the Arabs\p block.-tais on a hunger strike
L ) nd is attempting to get other detainees to join him, isuspects tha refuses food when brought by the

soldiers, but eats food passsed to him by his neighbor once the soldiers leave. does not o NENED, but
there is an@iilin his block who translates S statements fo and the other IR __ L N hUNCO-§
Sben(ed-s  beyars! bengg s NS hentgg TS

rg(—ﬂ(c j_dspeaks English. He uses this ability to cause trouble in the b ock. —intentionally misinterprets

5 statements made by the soldiers in a way that makes the soldiers appear cruel. He also misinterprets statements
made by the detainees so that the soldiers do not get the real story. The soldiers should not use {ljiiJJjto translate

for them. D) LD O3
b (DLO-S bOrS S vl Y
QR told the other detainees to ly ab?ut their cells and look sick when the media camﬁ in to film the release of the

recently freed detainees. The in the block refused to listen t ut did try to make
themselves look sick when the cameras came in.

The Arabs in Camp Delta want to see a judge before they will talk. They are attempting to force the Americans to
decide who is a criminal and who is not, by refusing to talk to investigators.

b(NY-S " )
‘nas not heard of any plans for a mass suicide attempt in Camp Delta.
HNE)S bOT L (O-F LD ~S

The Arab detainees whicr‘ knew as Y and SN have besn moved out of ‘ block.
It LB DT (NS b() (-3 BN Letos p ()3
\06\\ When i was arrested and held by IR, who worked for 1, (53(O)-S

men, he was told bz.- a man calle
that he would be seen by and then released. However never s instead, and four
of his companions were turned over to the Americans. They were taken to Bagram, where companions were

'S released. Onl was kept in custody and eventually flown to Cuba. suspects that he was kept because hé? (NS
]

\/) L’\\@ eader of the group. @ifiFwas never told b or the Americaks why he was tumed over to the US

forces. Qheard a rumor that th ericans were paying kgople for bringing\n prisoners. He does not know If

his is why hg was given to the US forees. _ N ’
fét e\bmcos N LS bentorz N, eH(o-S

g
\0 L’\\L—‘ has not received any mail since he arrived in Cuba, even though he has sent several letters to his family telling

them how to reach him.
- l )
bNO-S bNE - Nheto-s b E)

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.

PAGE 1 OF 2 PAGES
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4. REMARKS.{Céntinuad)

Fu

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITE AND 1S.LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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Activity Contents

] LS biyd L) =S
[0 me—— | Ticte: P40 G |
Narrative: L bDEOS L (N1 L bee)-3

, at Delta, Guantanamo Bay, Cuba. Translation services were performed b
provided the following information:

2 BN -5 b A8  btae)-S
-}During the initial stages of the) fi"ntervie refused to dcknowledge the prdsence of the interviewers.
Stated that he had begr.{ on 2 hunger strike for

( After approximately one hour of report buildin;
approximately twelve (12) days and planned on continuing the process.
injustice that he and his Muslim brothers have endured during the last ye
now an animal living in a zoo.’

LS o
stated that in a few days the guards will come to the cages around the camp and find half the detainees

dead, which will cause the investigation to be over for good. When questioned as to how the detainees would die,@lin— &
stated that there are many ways to kill yourself without denying food. stated that there
are ways for people to die within two minutes, before the guards can stop the process. BNy -5

spoke of the mistreatment and
ar and insisted that he is no longer a man, but is

T LinerS b1 -
w%n(t.g)ﬁ{ & eglain that Sh?hr?l the wfifg?e world will be shockea #o see w‘*ﬂt[thpened in Cuba, and to

make sure everyone watches the news to see the' outcome. After explaining to tha tuicide was against
most religions, including Islam, stated that it is permitted to kill yourself if put ia severe conditions,
explained that Allah will reward those that carry out the plan to kill themselves. :

.

N refused to elaborate on the topic but stated to watch and see the news. The interview was subécquently

On 18 Oct 02, * Tnternment Serial Mumber (ISN) (NN,
was interviewed by Naval Criminal Investigative Service (NCIS) Special Agent (SA) N - b (7>
YO

\5(;)4 .

36
(1cF1)

DAY

terminated. b(NCa-5

Involved Participants

‘rRole J‘ Name J
Subjeot of Activity |, mE - - () (-5 B}
Attachments

[ No Data Found J‘
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I2MS Object Details

Activity Contents 12
bED5 bays b5 (16£0)
[ ID: eom N | Title: FM40 QS - VSN |
Narrative: '2{ Ay 5 ' b3 b6 (-6 AtHO-S -
On 10/30/2002, _, ISN SSEERER V2 ivtcrviewed at Camp Pelta, Guantanamo Bay, Cuba.
O] Interviewing personnel were Special Agent (SA) fFederal Bureau of Invéstigation (FBI) and SATE ./ (e
Tt Criminal Investigative Command (CID). The interview was conducted WY L anguage Specialist * e ~f
was:present and acted as an interpreter. (SR provided the following information: be -2

Leplr-2 L (NS
has answered all&f the questions which could possibly be asked abﬁut him. If investigators want to learn what

hEwe £%ind of person 1s they can go —a.nd ask people there. will not provide names and
addresses because American investigators are liars. -} r5y (-5 L b O -<

bMNE)-S o g
was suffered from headaches and dizziness since arriving at Camp Delta. The doctors have seen him, but the
medicine he is taking for the headaches only makes them worse.

| b (G-
The medical staff at Camp Delta laughs at‘when he cogplains of his medical problems.

' O ( [ "S"
The mullah at Camp Delta (provided by the Americans) is a liar. -clgnn'g:} gex%ember specifically what the mullah

lied about.- .

- - bIN)-s _ LN
The guards at Camp Delta have beaten on several occasions. cannot recall what the guards who beat
him looked like.q cannot recall what the guards beat him with. cannot recall when it was that the

guards beat hi YL (N O-S tNlo -5

: b(NC)-5
Because h has been in Camp Delta for over a year, he has forgotien everything about his past. He therefore cannot
answer any questions about his past actions.
L bear-s

(A | '
If released, —/W%l bt?y land in Cuba and live there because he likes the climate. T vill not go back@_ 2’[
-

R because it has been at war for the last 25 years. SEE docs not want to see his family.

“ono-s \\0(7) o-5
Involved Participants

[Role I{ Name | - . _!

| Sabject of Activity | SR~ ()OS

e~

Attachments

(No Data Found J

w18l
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DEPARTMENT OF THE DEFENSE ARMY
LNITED-STATES-ARMY ‘CRlMllNA'L lNVESTlGATION'TASK FORCE

ALCITF Memorandum 004-02
30 Oct 2002

* MEMORANDUM FOR SEE DISTRIBUTION

SUBJECT: ALCITF Memorandum 004-02, Tnterrogation Procedures
lb\(ﬂfl,

d(o@kr &OLU\M&GX\'-
“na \ f{) row \ﬁfi& '

1

o Kba«a\ag H1as -

bI97

4782
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Procedures.
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SUBJECT: ALCITF Memoranauim UU4-us, I VISW aiiu iHusiuy s,
Procedures '
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. Activity Contents ,_
T b()-5 bayrs LS 45
| ID A || Title: FV40 QEESEE SN (5EATING) It of1)

Narrative: 'o(2}-% L (MO-S NS [ Bni-6
On 6 Nov 02 also known as (aka! Internment Serial’

b,(ﬂc')‘l Number (IS  was interviewed at Camp Delta (CD), U.S. Naval Base, tanamo Bay, Cuba, by SA

b Air Force Office of Special Investigations (AFOSI) and SA: Federal Bureau of .

Investigation. Also present during the interview serving as English/Arabic translator, Afterbeing -~ || -

g information:
(WO -T& LN
In response to a question about his health, NN 2dvised he was still Teeling the effects of a beating he sustained
after arrest. Specifically, he was delayed getting tp the interview today as he was washing blood from his mouth. ik

\ then recounted the following story regarding his post arrest treatment: L¢3 tc ; -

advised of the names of the interv(igewers and the nature of the inquiry, | provided the follo

oA ',.77“9' ¥ After his arrest, he was taken by airplane to Bagram, Afghanistan. While on the airplane, he was struck in the mouth by a
member of the Federal Bureau of Investigation (FBI). When he arrived in Bagram, he was beaten by two members of the
FBI (one of them being the same as the person who struck him on the airplane). He suffered multiple injuries to his
mouth, eye and back as a result of these beatings. He characterized the treatment in Bagram as bad and everyone who

participated m these actions were Americans. , . é ) (e é
The two FBI employees who allegedly beat him were further described as —}'ears of age.

The injury to his mouth is the cause of the constant bleeding he suffers in the top gums of the mouth. Medical personnel at
Camp Delta have told him that in order to treat the injury to the gums all his teeth on the top would have to be removed.
The front row of teeth on top is a false set. In addition to his mouth injury, he continues to suffer poor vision in the
damaged eye and pain in his back. He has received pain shots for the back damage but was told nothing further.

Involved Participants

i Role , JI Name : “
[Subject of Activity || SR, -~ (7). (O "% I
Attachments

[ No Data Found e |

LS
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LEfov0

08 Nov 02 Guantanamo Bay, Cuba

1. DATE OF INVESTIGATI‘OV% AjCT ngY 2, PLACE 3. ACTIVITY NUMBER 47
- 22 F
CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF) (lof 3) |
'REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY .
4. REMARKS _ b (-5

Subject Interview of: (UNK)
Date/Place: 08 Nov 02/Guantanamo Bay, Cuba

b C*r)CO) 5°

On 8 Nov 02, Internment Serial Number (ISN) JSESNRNENNN w25 interviewied Camp
Delta, United States Naval Base\Guantanamo Bay, Cuba by Special Agent Umted States

Criminal Investlgat:on Command. The interview was conducted through Language gpecuallst- bDE)-2

of the b N~ X -5
B .;mtervleﬂng agen!

anguage After being advised of the identities of the
>SN provided the following information:

¢
IO Lento-§
bR was asked to describe his contact with the— IR <tated that he was brought

into

an Interrogation room where ere present. The-told him the

United b (NS ~SoNO-T

States asked em co e and speak with as they United States did not have any - N L
trans’ators. l‘) )" - [7\[( - "' N b["?) (L) D

stated that the had all the information he provided to the US interrogators and
was NEO-5

promised would be kept from — sté’ld?gey kniew his real name and the fact
that he b(NC)-S, b(NR)

had attended schooling in Lahore, PK and his home was in Kashkar. They also mentioned a placs in his

neighborhood whlch was only 1 kilometer from his home. ‘Etated that they
* b () (F) (NEO-S
the ' E

bp -5

- interragation room they forcibly took hls photograph and recorded the interrogation, The two ; .
accused him Sb(2)(c)-5
of being a terrorist and of Killing people. Initiaily an American male, who spoke -came in and told him

gopemtemﬂ,q_m)m < S hoN)-s
-stated they did not ask him about any questions about US Forces or the camp in Cuba or the
W - (H(O-S

translation on Cuba. He stated he was questioned about the prison facihty in Afghanistan and how it
compared to

Cuba. They asked where it was Iocated and what he could see from the Camp and they also asked him .
when he left bONO-5

home. They also asked how many pnﬁgp_cla{s whe&in each cel{lg bloc):l} )-(stated he refused to answer
their % (NCY-3

questions, which made-angry. The -told him that he can refuse to answer
now, but gg N5

when he comes back he would tell them the truth. -/*s ed that the comment he "will" talk when he is
retumned (N (IS
made him believe
the truth. ., ¢ 9)CO-5
SRR siotcd he has been truthful and honest about everything because he had faith in the United States.
He

stated the United States has broken its promise to him, which was not to release the info
@ (D (NS b5
Now il states

— 4/ 7) ( f:)
stated while in

ntil he told them

rmation he provided

b(7Y(-5, b (7)) ‘stﬁ)‘? -
), 2
1—7‘)cc) -S

personally
knows of events where
torture them

g \9/7\(1‘3
I ey ———— L)

Clo (9 (F)



Y2
fZaFS)

l,(q\(ﬂ - b(,\\((‘B S
in pnson. /
said the United States would put-on trial and it would be better to bo back

hino: ﬁhome [ﬂo
émue refuse to answer their questions. _ bscame angry and told him
to think CHNO-ST CHND-ST

about it, when they were leaving the room, one of GRS turned the Air Conditioner down as |°W asit

would go RIS ,
and left him in the room for approximately 7-8 without any food or water. According to“ the-room - s
became so beDO-S S
cold that he was shaking and his muscles hurt. JIllIlg stated they did not physncally abuse hirn while In the

interrogation room.
THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE

PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR

AGENCY.
PAGE OF PAGE 12 , N -
ey s

4. REMARKS (Continued) -
W clarified comments documented in a prior interview by stating at the-training camp, there
BENLS

were no ~Y (D L)-S

Arab or foreign trainers or students. He stated everyone at the Camp were The instructor, .

was alsoy o on (-5~ | IO
—‘s i w?'uen the bombing started everyone fled into the mountains. He stated they found

shelter in E c%
caves and stayed there until they ran out of food .M siate 1s group decided to go to Pakistan, but

they did L bENeY-S
not know how to get there. -said while sitting in the cave he noticed a group of walk by and he went
out and el =5

asked one of the where they were going. An Arab male told them he was going to Pakistan and SN

asked if his
group could follow them. The Arab said they could, and he inltially after ieavlng the cave he saw

approximately 15-20
" Arabs, but it became 70-80 Arabs. He stated none of the Arabs were carrying weapons and he did not ask

them b(Hy-§
where they were coming from. -stated the trip took two days and they arrived at the end of Ramadan

in
Pakistan, in a village where the "Kaby" (sp) tribe lived. He said the village was celebrating the end of

Ramadan and }%{7 0-S

welcomed them and gave them food and tea. Wil stated they stayed in the village for approximately 15

days

and in the middle of the night the villagers woke them up and stated it was not safe and they drove them

iArabs and_ by\cO-S O -5
off to another area. He stated this is where the Pakistani Police came and arrested the -

and the L(neo)-s
Arabs.‘stated that his group was never a part of the Arab group, he explained they followed them fo

Pakistan and everyone stayed In the village and ate. He stated the Villagers probably believed the two

groups were Lo (N)-$
actually one. SllllF was asked where he would have gone if he had not been captured. He stated he
would have

went anywhere where he could be safe and live frae.
Q_stated he has never fought or engaged the US Forces and stated he never had any Intention of

fighting ~ ¢ DCCI-S Z?

for the Taliban. -rsta ed his sole L;;?rpose was to receive training to prepare himself for the time where
AN - S N(O)-S ()5

would ﬁghtwwbag 244 why$
—bINY -5 olNEC)->

—had been declared a terrorist group Gjimgand the rest of the world. h believes

that €IS ——_
China is spreading lies about“ stated (s stnctly against the GIEMsuppression of

the Tk
G e furtﬁgr stated tr:athﬁas no association with the Arabs and never would

cooperate with them as the Arabs have a grudgé against the United States. 7stated‘re
not bl N -5

aal



~ N 2
- A heNE) ~ 5‘7‘/0 N L L (3eFY)
agalnst the Unged States and GG, SR it their -

fight against_ 2t (- Sy

@ i addition, -look up to the US and hope
— — NONE S W Y R _
SN stoted that if the United States sends back the that it

is not (NO-5 — b (€SN _
therhlch are important, but the effect the SEEER will have on_iving underthe - . - -

oppression ofi tated that avi and

strive hOWO S, LN "~ ShiNnco-5 (N (=
to have ah e‘belﬁeve that the United States I§
b ()0 — ? ~ _L(9) (e)-
(3 (7 R S - o stand

ready to
If the United States returns

them to the .
entlre will and destroy any hope

———4O)Q)-5 ~__ |
Allowmg eir return will only NN more strength and control over the

— b (N)-F
-requested the US not to send him or-to give and requ%
LN O -

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CO?\ICL!)SIONS OF CITF.IT IS THE
PROPERTY OF THE

CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR
AGENCY,
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DEPARTMENT OF DEFENSE
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE

FORT BELVOIR, VIRGINIA 22060-5508 _ \
7
REPLY TO a 50
ATTENTION OF \@ L :
Q{\/ ,
CITF-G/JA . 15 Nov 02

MEMORANDUM FOR COMMANDER, JOINT TASK FORCE-GTMO

sussec

The Criminal Investigation Task Force (Deployed Element), Guantanamo

3. Deferral: Headquarters Criminal Investigation Task Force, Fort Belvoir, Virginia (CITF) has

Headquarters CITF provided an assessment of these counter-
resistance strategies on 4 Nov 02 to the Department of Defense General Counsel (DOD/GC).

4, Operational Perspective:

CITF-G/JA (Updated: 11/15/2002) Page 1 of 3
ATTORNEY WORK PRODUCT - CLOSE HOLD/FOUQO
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sor (Deployed)
1% Ind., CITF-G/SAC

- bigy- |

Draft, v. 5
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~ Activity Contents - (rz)Cc)C )
b(2)-D b2ys [ B¢ dpg)

Title: FM40 - —

N arrative: b -5

On 11/26/2002, —-— ISN

‘"Wad interviewed at Camp Delta, U.S. Naval
Base Guantanamo Bay, Cuba. Also resent for the interview was

Special Agent (SA) SEMMIE. Naval Criminal Investigative
Service. The interview was conducted in Dar1 and Department of

BNl
Defense contract language specialist4 __ prov1dZ d
Dari-English translation. After being adv1sed of the identity of the
interviewing agent and the nature of the interview, -
provided the following information: “benco-s”

Sbeao-s L(NCE)-S benco-2
refused to be [mterwewed until the

was positioned behind him. GG explained that it was
against his religion to look at a female unless she was wearing an

higehb (covering). Once the room was reconfigured by having .u -
“s\reduect his chair, the interview continued. s

¢ -
\:a('))((:) ¢ o ND-5

_ was very frustrated with his treatment at the camp
and at the hands of the m111tary police (MP) whom he said were
torturing him and the other prisoners by preventing them from
sleeping, praying and being left in 1 peace and by taking away their

comfort items. AN ¢xprossed a desire to  kill an MP

several times during the interview. /RSN {30 2dvised that
what he really wanted was to be let free so he could kill Americans.

A tlg;c{n explained that although he was innocent, he
had been held for a‘fong time and tortured. He felt like he wanted to

kill the bad Americans.
2o

Jo(NO-5v |
S v 25 shown a photograph of —
| — recognized the photograph as being that of an

‘bnco-x Moovo-s

http://148.124.63.24/pls/iol_prod/i2ms.obj_doc_web.Doc_Detail?pSID=101040S4&pObj... 9/28/2004
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7)((3’3 19[7} (C)’ ) l’ (—7) (‘c) r ’ 5'3

md1v1dua1 whomy/ fie knew as TSNS — ﬁrst
saw — in Tora Bora during the American bombing o
that region folloyying the 09/11 attacks. —y though hat
was from Yemen. — fed h-— b (eys
SN it 0f Tora Bora and into Pakistan. —Was -
at the head of the co and S %3 %i'the middle.”
saw% Iso at the prison in Pakistan
and the prison in Kandahar after he c? the ¢ others were caught by
Pakistani authorltles — fisver Spoke with -
MR - 255 Tength; he only extended greetings and -

| satutations (hi/bye) to EEEG_—— knew
SEEENNENNNNR 1-mc only because he observed D¢ ‘Z{‘:
others refer to him by that name: As far as SN could
tell, S "‘a’s 6t treated any differently than anyone
else. NN id not observe "spea‘f(mg on
communications equlpmenff but he did notice that VN

was spoken to a lot. b(»¢e-3
LIS L b(D3

‘ met SN, the acquamtance from his
journey to Afghanistan previously discussed in interviews, in _tee-
Afghanistan, SN could not remember where - I
I 73S From, but was not from Saudi Arabia. BB-
memory was not so goo& because a month ago he had
gone on a huﬁg’er strike for 15 days in an effort to be released. The
guards and camp administrators were already aware of thls and

today SRR v 2s cating again.

\bh)m s bn)m -5

The most influential person in NN life growing up
was his mother, simply by virtue of her being his mother. Within
the camp, _Was close to S - (S
(phonetic) whose cell was Tout or five cells from I,

)—.S‘

“LeENEO-5
MY /25 not unusually rel1g10us growing up; he went to
“beo-§ TREE

httn://1 48.124.63.24/n1s/iol ‘nrod/i2ms.obj doc web.Doc Detail?pSID=10104084&p0bi... 9/28/2004
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L beDed-s 234 ®)

the mosque just like other Muslims. (| NN discovered a
serious interest in his religion not so much prior to going to  prols
Afghanistan 31_;)6&921 in Afghanistan, but here in the prison. Sl
R éxpfamcd that he reads a lot here and has deepened his
faith here. (SNSRI /5t {d not see the camp chaplain (Imam) |f -
here, however, because the chaplain worked with non-believers.

- _laglig\[eyd that real Christians were rare even though

- | many people considered themselves Christians and believers.

N B (NS

L did not go to Afghanistan to fight, but instead to
visit his family. He wished today, however, that he had gone there
to fight. Moments later, though, (NN @,dX}ﬁﬁg that had he
known that there was going to be bombing and ﬁgiltmg and that he
was going to be captured and sent here, he would not have gone to
Afghanistan. |

Involved Participants

Role | Name (NS

Subject of Activity | S TR
Attachments |

No Data Found

LY
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DEPARTMENT OF DEFENSE
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE

ALCITF Memorandum 004-02
16 Dec 02

MEMORANDUM FOR ALL PERSONELL ASSIGNED TO THE DOD CRIMINAL
INVESTIGATION TASK FORCE :

SUBJECT: ALCITF Memorandum 004-02, Interrogation Procedures

1. References: )} Presidential Order Concertiing Detention, Treatment and Trial of
Certain Non-Citizens in the War Against Terrorism, 13 Nov 01. (U) President’s
Confidential Memorandum Clarifying the Status of Detained Persomel, 27 Nov 01.

2. Purpose: The purpose of this Memorandum is to provide guidance to Criminal
Investigation Task Force (CITF) personnel on the conduct of interrogations of detainees
or persons under custody. For the purpose of this memorandum all reference to detainees

will also apply to persons under custody.

3. General Guidance: The President’s order of 13 Nov 01 states that detainees subjectto
the order will be treated humanely, without any adverse distinction based on race, color,
religion, gender, birth, wealth or similar criteria. These general guidelines are consisterit
with the criminal investigator’s objectives in eliciting information from detained persons
during interrogation. '

4. Task Force Guidance:

a. Humane Treatment Required: Detainees will be treated humanely. Physical
torture, corporal punishment and mental torture are not acceptable interrogation
tactics and are not allowed under any circumstances. Basic human needs, such as
food and water, will not be withheld as a means to obtain information. CITF will not
arbitrarily limit the duration of the interrogation as a matter of policy. The
interrogator may discontinue interrogation when he deems that continued efforts
would be unproductive. However, excessively lengthy interrogations are
discouraged. :

b. Interview Disengagement and Reporting Requirement: CITF personnel will not

participate in any interrogation that employs tactics inconsistent with or in direct
violation of this policy. When CITF personnel are conducting a joint interrogation

w1as



SUBJECT: ALCITF Memorandum 004-02,'Interview and Interrogation
Procedures L

with another U.S. government agency, ‘and a member of that agency employs tactics
that are inhumane, the CITF personnel will immediately disengage from the:
interrogation, report the incident to their CITF chain of command, and document the
incident in a memorandum for record to their Special Agent in Charge (SAC). -

c. No Use of Maximum Confinement Facility: The use of the Maximum
Confinement Facility (MCF) (isolation) will not be employed as an interro gation
tactic; however, on it can be used as an incentive on a case-by-case basis. The SAC
must approve any use of the MCF as an incentive and such use will only be used with
the consent of the detainee. '

@ _
(20F3)

d. Deception or Ruse Authorized: The use of deception or ruse may be employed as -

an interrogation tactic, Examples of deception tactics include but are not limited to
the use of false intelligence, false information attributed to other detainees, false
identification of physical or forensic evidence and false representations as to the

" identity of the interrogator. The interrogator may not employ a deception or ruse in
any manner that would constitute inhumane treatment of the detainee.

e. Promises without Authority Prohibited: All personnel will refrain from making
promises to detainees without authority and pre-approval (e.g. promise of release or
transfer, promise to call home, promise for better living conditions, promise for
asylum, promise of lesser conviction efc...). Although deception or ruse may be
employed to elicit information from the detainee, interviewers must uphold the
credibility of the legal process. Experience indicates that promises made without
authority have detrimental effect on investigative efforts and are disruptive to long-
term rapport building objectives and interagency cooperation contrary.

"f ' Interview Documentation Requirement; All interrogations will be documerited on
a CITF Form 40 that will include the ISN of the detainee, time and date of the .
interrogation, duration of the interrogation and either the identities or organizations of
all persons present for the interrogation. 'Form 40°s will be only be drafted and signed
by personnel who actively participated in the interview and can serve as a witness to
the detainee’s statements. All CITF personnel participating in the interview must be
documented appropriately in the case file, cither in the investigative notes or on the

“Form 40. Where appropriate, participation by non-CITF personnel in the interview
should also be reflected in the Form 40.

g. Photographs/Videos not Required for US Interviews: Photographs and or video
recordings of interrogations are not required as a matter of policy; however, they may
be generated at the discretion of the agent conducting the interview with the
concurrence of the SAC. CITF personnel may consider videotaping the final
interview with detainees who are to be released/transferred and will strongly consider
videotaping a final interview of any detainee who is being transferred who has
possible value as a witness. Exceptions to this policy miust be approved by CITF-HQ.

5. Non-Law Enforcement (LE) Techniques Not Authorized: CITF agents will not
participate in the use of any non-law enforcement (LE) interro gation techniques for

2
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SUBJECT: ALCITF Memorandum 004-02, Interview and Interrogation é

. O
Procedures _ (3o £3)

which they are not trained, or any techniques they feel are questionable, as defined by
law, regulation, and as interpreted by the CITF SAC. All CITF agents have the authority
to withdraw from any environment or action that he believes is inappropriate. CITF
Agents must immediately report any such action to the SAC.

6. Observation, Participation, Support and Advisement on Non-Law Enforcement
Techniques not Authorized: CITF agents will not participate in, provide support for, or
advise on interviews utilizing non-LE techniques. Additionally, CITF agents will not
observe interviews by other agencies where it is known that non-LE techniques will be
used. Only the CITF Commander (CO) or Deputy Commander (DCO) may make
exceptions to this policy. Exceptions are discouraged, and will only be made on a case-
by-case basis after full evaluation of the circumstances and appropriate legal advisement.

7. Other Agency Interview Reports Required. CITF agents or analysts will request and
obtain transcripts, reports, and after-action reviews of any and all interviews conducted
by other agencies and entities to determine the law enforcement value of the information
and the effectiveness of the interrogation strategies employed. All interrogations of
detainees will be documented in the CITF case file. |

8. Interagency Coordination Required: The CITF SAC, Operations Officer or Legal
Advisor will coordinate with JTF-GTMO or any other appropriate command and will
represent CITF in all interagency discussions of interrogation strategies and approaches.
CITE-G, CITF-A, and any other deployed CITF element will appraise CITF-HQ of issues
raised during discussions on interview and interrogation techniques and strategies that
have the potential to impact the CITF mission. If the deployed CITF representative
disagrees with an approach being considered by JTF-GTMO or any other command, the
- deployed CITF representative should inform that command of its objectionina
professional manner, and simultaneously report the matter to CITF-HQ. Deployed
personnel will, however, continue participating in discussions. The obligation of the
deployed CITF representative at any discussion/meeting is two-fold: to raise a

professional objection as necessary, and to report the issue to the CO/DCO. ’
b2 bR (62

| b( &) o (6)
9. The POC for this mequrandum is CW2 # Ny 00 A
Policy Division, DSN: (SN ; Commercial: (GG Fmail:  5/6)
'

\ b))

S ———

Chief, Plans, Policy,
Liaison and Integration

3
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Act1v1ty Contents | N "

b5 | bt 5 L b0 (7 of 2.)
m-“ Title: FM4(0 SN - S
Narrative: b (D&

On 1/17/03 m Internment
Serial Number (ISN) NN, (date of bu'th— |

place of birth Wl Y emen, was interviowed at Camp Delta, Sl
Guantanamo Bay, Cuba “The interview was conducted by Federal
Bureau of Investigations Special Agent algg) (-6
United States Army Crlinmal Investigation Command Special

Agent NEEgEESUNRY - TTe interview was conducted in the Arabic

| language and translated by Contract Linguist I uai. |
After being informed of the identity of the interviewing agents, “bc2ep-2

| q provided the following information:
(NO-S

The objective of the interview was to obtain information regarding
the $100 US bill found in his possession at the time of his capture
_bn(o-§ '

unmedlately stated that he did not want to discuss
anything because the Koran was being humiliated by the guards. He
further noted that the Koran is his life and he did not want to talk or
eat anything until the situation regarding the Koran was resolved.
When asked if anything was done to his Koran, -\stefl;t)f}c% _tjhat
it does not matter whose Koran was humiliated because theré is
only one Koran. It does not matter if it belongs to a Saudi, Afghani
or Pakistani brother. -

_bNl-§
B hcn stopped talking. Approximately two hours passed
before he responded again. He was then asked about the $100 bill
and replied that he did not have a case. —'h%rt fier commented
to look in his file for the answer. He concluded by stating that he
did not care what happened to him and he had nothing further to

say.

6803
http://148.124.63.24/pls/iol_prod/i2ms.obj_doc_web.Doc_Detail?pSID=101052L6&pObj... 9/28/2004
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(2of2
b (M-S

Throughout the interview, Sl was uncooperative and

continued to comment about the Koran being humiliated.
 Involved Participants ,

Role Name L btNO-E

Subject of Activity | ARG

Attachments
'No Data Found
6804
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Activity Contents

L bty-5 'lo(i)ﬁ

| ID: . || Title: FM40_“ l

B Ep”

Z

b

L3

byo)-s Bt :
, _IMMEDIATELY STATED THAT HE DID NOT WANT TO ANSWER ANY QUESTIONS.

#{— IN THE HOSRITAL

ASE. WAS DEAD BECAUSE ‘GUARDS WOULD NOT LET HIM VISIT. ONLY WANTED TO
LYY ESEE WITH HIS OWN EYES THAT WAS NOT DEAD G THEN STATED, "JUST AS WE KILLED

Narrative: b(’l)CC)(B) _ o oIS 5
FM40 20JANO3 - .

3 ' _b»h(O-5 b (DS
ON 1/20/03, — AKA — INTERNMENT SERIAL NUMBER (ISN) .
WAS INTERVIEWED AT CAMP DELTA, GUANTANAMO BAY, CUBA. THE INTERVIEW - ]

WAS CONDUCTED BY FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATIONS SPECIAL AGENT SRRl
AND UNITED STATES ARMY CRIMINAL INVESTIGATION COMMAND SPECIAL AGENT “bead

THE INTERVIEW WAS CONDUCTED IN THE ARABIC LANGUAGE AND TRANSLATED
ICONTRACT LINGUIS
INTERVIEWING AGENTS Sl PROVIDED THE FOLLOWING INFORMATION:

. bOY-57 byecr2
THE OBJECTIVE OF THE INTERVIEW WAS THE CONTINUATION OF RAPPORT BUILDING AND TO OBTAIN
INFORMATION REGARDING THE FINANC]NG OF TRAlN]NG CAMPS IN AFGHANISTAN.
- LoVo-S LRy
ONLY

WAS DOING. STATED THAT HIS;BROTHER
ATTEMPTED SUICIDE ON 1/17/03 WHILE IN ISOLATION. ONE OF THE DETAINEES CELL
BLOCK, ALSO IN ISOLATION AT THE TIME OF THE INCIDENT, TOLD Yl THAT HAD BEEN
BEATEN BY THE GUARDS AND WAS DEAD:! WAS TOLD THA WASIN HOSPITAL;
HOWEVER, DID NOT BELIEVE THE GU S AND REQUES ¥ THAT EE ALLO b'I;'O VISIT
. ¢ . Dy EO-S
05 “bOMrs GRS s XA iy OO

&R STATED THAT HE HAD E NUMEROUS REQUESTS TO SEE HIS {HEB LIEVED THAT

WANTED TO KNOW HOW HIS BROTHER,

HIM; THEY WILL KILL IN REVENGE." HE THEN COMMENTED THA’K, THE DETAINEES IN ISOLATION ARE
BEING MISTREATED BY FORCE. WHEN ASKED IF HE HAD PERSO Y WITNESSED ANY OF THIS,
SSEEREAR FPLIED THAT HE WAS TOLD THIS BY HIS BROTHERS. Lo 5
YEMNO-5 Y ()c0)-S
&EEWR W/ AS THEN ASKED TO PROVIDE MORE DETAILS ABOUT HIS COMMENT REGARDING REVENGE.
HB STATED THEY ARE SURE HIS BROTHER IS DEAD AND VERY SOON WE WILL FEEL HIS REVENGE.
SEVERAL ATTEMPTS TO REESTABLISH DIALOGUE WITH SSSSEMFAILED.

' b(NI)-< bOYo-5 - . b’?)(a-&’
THE INTER RS THEN LEFT THE ROOM IN ORDER TO OBSERVE <SS FROM THE MONITORING
ROOM.QEENEE TURNED HIS CHAIR SO HIS BACK FACED THE TWO-WAY MIRROR AND BEGAN
CHANTING VERSUS FROM THE KORAN. AFTER A COUPLE OF MINUTES, HE SUDDENLY PAUSED,
TURNED HIS HEAD TO THE RIGHT AND FOCUSED ON THE PROPAGANDA PICTURE, WHICH WAS
HANGING ON THE WALL. APPROXIMATELY ONE MINUTE PASSED, BEFORE HE RETURNED TO
CHANTING.

Involved Participants

| Role Name ' |

Subject Discussed || Auaiiaupuuee— — lgn)a:)— |

Subject of Activity || MU -~ 5(7)(c)-5 |

Attachments

No Data Found ) ]
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE [ . "¢
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVIT

73

- 2. YPLACE : 3. ACTIVITY NUMBER

Guantanamo Bay, Cuba - - SN

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVI
22 Jan 03 '

4. REMARKS | |
- Subjett Intsrview of: (UNK) M )5

Dite/Place: 22 Jan 03/Guanfahamo Bay, Cuba
Ihterviewers: SA“_L If;lBel}/mr CITF - GITMO
b0 b€ T Y e)(s )
_ ISN: _ was interviewed at Camp Delta, Guantanamo Bay,
LCuba by Special Agencnnma Federal Bureau of Investigation (FBI), and Special Agent il
ol Naval Criminal Investigative Servica\(NCIS). Also present during the interview was Language Specla?lst
GERERENNNERA. The interview was conducted in Arabic.
AT N VN6

ORNER: ridicated he was feéling good dnd wds not experiencing any health problems.
LOYWO-S \\963\ -5
was reluctant to ahswer questions and repeatedly stated he will not leave Guantanamo Bay for at least
five years. He would answer only a few of the questions posed to him, saying for most of the questions asked, that
the answers could be found in his file.

SN C notinow who shot him while he was being held at Mazar-e-Sharif. He did not know what group
(Taliban or Northern Alliance) the shooter was affiliated with. He did not know the reason he was shot.

LS
-jemed ever discussing or havmg any knowledge of the Libyan group, GICL (Libyan Islamic Combat
Gro’up) He has never been involved with this group, nor does he know anyone associated with the GICL.
BUNO-§ o006 %

Durihg several previous interviews, -spoke about a man named "“ who he had traveled with in
Afghanistan. He had previously stated that-liat Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. el declined to
engage in any line of questioning concermng- by \ Le N

YOO -5 Y Na- - sl
ook a polygraph examination near the end of Ramadan, 2002 (end of November, 2002). He was
advised by previous interrogators that taking the polygraph would speed his process up, referring to being freed from
Guantanamo Bay sooneér if the took thé polygraph examlnatlon After talking the polygraph, he was told he had
failed it.
LOXo-5  LeAO-5 b D)
called the people involved in the attacks on the United States on Septem r 11, 5001 “criminals”™.
s of the opinion that fiie people involved are enemies of the United States, cpming from Japan, Israel, or
Irag. He also stated those involvéd could be someone within the United States. i believes the United States
created the Taliban; therefore it does not make sense as to why the U.S. is blaming the Taliban for the attack on the
United St'ate's He has learned that the Taliban are not like he originally believed, they are traitors to the Muslims.
L b (-5 bONO-S |
—lndlcated rese tment towards the United States due to his detention in Cuba for many months. The
stress of being incar ed for a long period of time, with no answers concerning his status has caused him mental
anguish. -‘ﬁ’le not fight Jihad in any country upon his release from Cuba. He will only fight now if he or other
Musllms are attacked. The ltalian delegatlon whlch was recently at Guantanamo Bay indicated that—could

B ta Al anan his raldmen

b(2)-5__

LR N

1(7eF2;

olmm— - > ))(()-]

5. CONDUCTED BY 6. SIGNATURE ‘b{-;)(() -

i

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF AFOSI. IT IS THE PROPERTY OF
THE AFOSI AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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4. REMARKS (Continued) ' (20f2)

¢ o ‘
dc'gma‘)m(nce)d ny times about the way the guards are handling the Koran. He has heard that other
detainees engaged in a hunger strike approximately five days ago in reference to the handling of the Koran. He is
unaware of any futuré plans for hunger strikes or uprisings concerning the Koran, but he would not be surprised if
somethifig happened, since this is such a hot topic in the detention facility. ' ' '

related that if the situdtion stays the same (reference handling of the Koran), the reactions from the

detainees in the carmp might get worse.
 bON)-s - oo '
Was shown a photograph of @ spent a lot of time with Libyans while in -

Afghanistan. @SN did not recognizé him and denied knowing anyone by that name.
by -5
The-interview was concluded. «ii®stressed he would not answer any questions until he saw detainees
leaving Camp Delta. N bONEO-S s
*

PAGE 2 OF2 PAGES
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Activity Contents
bd-5 b5
| ID: G | Title: FM4(IEED - W

Narrative: ,b(2)}-5 @S AN} :
FIMA0 G- o0 | -
03 . O -5 SNO-S

by Federal Bureau of Investigations Special Agen and United States Army Criminal Investigation
Command Special Agen_\;lklso present during the interview was one other U.S. Government official.
The interview was conducted in the English a.nguage After being advised of the identity of the interviewing agents,
rovided the following information>™~. L
Hﬁm o P Py b»co-1 -4
iscussed the situatog/wluch resulted in his being placed in solitary confinement approximately three weeks
ago. It all began when refused to let the guards search his Koran, He then told the guards that they could not
enter his cell to conduct the search. The ERF team was then called in, This is standard procedure when it is necessary for
the guards to enter a cell.GMMNNNE advised that he went under his bed because he had heard stories of the guards
hurting other detainees when they spread out on their stomach SENMSREENE never witnessed this and was never
treated in thig manner by the guards. LCALO-S \
g s vkl YoM o5
dv1sed that he would do anything for his religion. He has never thought of hurting any of the guards;
however, he did not like to see any of his brothers mistreated and did not like when the guards disrespected his religion.
egarded th;éearchmg of his Koran as disrespect; however, he understood that it is necessary because of
safety conc OO
LO5 56 b0
—was then asked if he was of Moroccan descent. GUNNMSNRadvised that he had been close to the border but
had never been to Morocco, He further commented that his accent is from Algiers and not Morocco.
_ OG-S LIDN(-S
then advised that something needed to be donw 5. Problems are not only being caused by the
detainees. The MP's often instigate many of the problems stated that he should just be left in camp if the
MP's could not be controlled. It is not in his nature to let things go. He has always felt this way and it would be hard for
him to change. He has always believed God said that you must be just. il said it is very hard for him to stand by

| and do nothing when the detamccs are being mistreated by the guards. T {4 -5 é
(NO-5~

R A 05 bIO-5
It was then explainéd toSummmumdi that he would only be hurting himself 1f he continued to cause pﬁblems with the

guards. ORI . lvised that he understood and would do his best to stay out of trouble. advised that he
was usually gettmg in trouble because of the Koran, so he decided to return it to the guards. He felt this would prevent any
future incidents.

bONO-S SO-S

d advised that there are two different groups ampt{g the detamees One group considers the sea.rchmg of the
Koran disrespectful and the other group does not. GUNENEENR stated that it is disrespectful for anyone to search the
Koran; even when the guards request@ENSl{Ji:o personally flip through the pages for them.

55 b (NEO-3 c) -
RN then 2sked what would happen to him upon his release back to _ e intervie ers r ed that they
were unsure because each country may be handling the detainees in a different manner. then advmed ofa

discussion he had with some of his brothers a couple of weeks ago. He felt that many of the rumors being spread
throughout the camp were false. Among those regarded being instructed not to talk to interrogators and not to discuss any
information which had been previously covered. The brothers were being told the interrogations would end sooner if they
did not talk. The US was only stalling by asking the same questions over and over.

Lo~ ¢

did not beﬁg;e this; however, sev,ex%l‘of—tge{ %ugg-er inmates are very naive and continue to be followers
instead of thinking for themselves. Sl stated that he would try to spread the word that it is better totalkto = .
interrogators than to remain quiet. Their situation can only be resolved by honestly answering any question asked. He also
felt that many of the detainees would begin to speak as soon as some are allowed to leave. In order to prevent future

incidents and injuries within the camp, SENMNER 2greed to keep interviewers appraised of any needs for concern.

bl . -
01/27/20&%”017 AR, Intcrnment Serial -
Number (I was interviewed at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The irterview was conducted ||

Y I{P

Involved Participants
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29 Jan 03 Guantanamo Bay, Cuba
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE 3. ACTVITY NUMBER

RN () -5 76

CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF) v : : '
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY . [ / 07“ 3)

4. REMARKS. et

Subject Interview of: (UNK)—/ E(NC) >

‘Date/Place: 29 Jan 03/Guantanamo Bay, Cuba '

q '_was interviewed at Camp Deita, Guantanamo Bay, Cuba, by Special o

Agenit “SIOS] o e NGNS  bPO-| '
Federal Bureau of Investigation (FBI) and “ Naval Criminal

Investigative Service g 0O- d(
(NCIS). The interview was conducted in English and-was advised of the reason for the interview.

. @R, was questioned specifically about his capture by the Northern Alliance near Kondoz, Afghanistan and

his O NCO)-

‘subsequent transfer to Mazar-e-Sharif. ’a (NCO- <
Around November 20 or } November 21, 2001 -and his comrades were trying to get out of Kondoz.
G - L, () ()5

and others jumped in the beds of trucks. The trucks drove for a while, then came to a river, where they were

forced
to get out of the trucks. Their plan was to surrender to United Nations forces. At about 0100 to 0200, more

- trucks . _b(HCO-5 ,beoncor-5
appeared. i was going to get into one of these trucks but his friend, ISN:
SRR, (2d failed to put his shoes on. He waited fon_and while waltmg, the trucks they
were No()-3 A NYS) T BNy

going to get in to, drove off. Some planes flew overhead Since it was dark he could not see the markmgs on

the

planes. The planes used some type of bomb or incendiary device and proceeded to biow up the frucks that
o -b0)(0)-S Ln-s

was initially going to get into. ‘saw many people die or get severely lnjured/ L (273

and another friend, (EEEENRER ('SN: SN started walking. They

could “b(NO-& Nbiner)-§

héar gunfire in the distance. They also heard helicopters. The men walked back fowards the river and
observed

women crying. The women were locals whose homes had been destroyed by the planes (IR estlmaf

that
eight to nine trucks were destroyed. They were full of people trying to surrender He belleves that between

L X5 300 and

b

bt

bXe)-8
400 people were krlled when the trucks blew up. Had his friend, — been ready, with his shoes on,
and
N wvould have died on one of the trucks.

/_saw Taliban and Afghanis driving by in drfferent vehicles. He jumped in a Pakistani truck in an
attempt to _bHOT
get away from the area. The truck drove away and was eventually stopped by the Northern Alliance. —
and the
others in the fruck were forced to get out. The Northem Alliance soldiers took their jackets, money, and
shoes. The
Northem Alllance soldiers were not in any type of unlform They did not have guns at this time. They looked
like
clvilians, -5

an hr group were forced to walk through a valley, between two high hills. He could see people on

the
hills with guns and camcorders. They were vrdeotaplng the group of walkers. -wgs sear’c{:hed again
- and his
hands were tied behind his back. A (HO-S /5( ). 44 ) r

On the second day after his capture, @Il was put into a ditch by the Northem Alliance soldiers. gL
described the Northemn Alliance as "Chinese" people. He spent all night in the ditch. On the third day trucks

showed NS LN~

up and the prisoners were allowed to jump into the trucks. (RGN 21 @GN oot into
one N5

truck, and@iil got into another truck full of Afghanis. boweo-s

The trucks drove for a while and stOpped at an unknown location.qINl saw one big, tall, caucasian,
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" 4. REMARKS (Continued)
looking man who was wearing blue jeans. The man was taking pictures of the trucks and the occupants. The

man N CO-S Lo
then left and-dld not see him agaln The trucks started up again and drove off. At nlght they arrived -

Mazar-e-Shanf AW I?nes of people holding guns. The truck that‘was in gackegtlp to a large
container and the occupants of the bed of the truck were forced into the container.

described the container as being red in color, looking fike a shipping container. it was about the size
of 6 Yy (300§
detainee cells at Camp Delta, but wider. It had no windows and only small holes near the fop for ventilation.
The
container was made of metal. ¢ estlmated{hat at least 100 men were forced into the container. The
container
‘was then closed. People inside began to scream and bang on the outside of the container, but no one
opened it.
-\Iacked out due to lack of air while it was still dark outside. He came to when it was light and noticed
thatit ~ Y (N5
appeared there were new holes in the outside wall of the container. He noticed that the metal was pushed
inward,
towards the people inside the container, as if something had punctured the container from the outsnde He

said he jﬁp,s’
had a grazing type wound on his right elbow which he thought may have been from a bullet -thoug

the

punctures in the metal container may have come from gunfire. He does not belleve that the puncture holes
were

present prior to his blacking out.

-notlced the man next to him was dead. He saw green foam coming from the man’s mouth. QR b N O
3 -

had “YW(pde)-s—

not eaten or drank anything for two days. He was still not given anything to eat or drink. The men in the

container
took cloths and rubbed them against the ceiling of the container to get the condensation that had

mulated there,

bon wfhg;' rung the cloths out so they could drink the water.

\ @ believes he was in the container for approximately 24 hours. He estimated that only about 20 people
survived the ordeal.

When the contained was finally opened, ‘no’ﬂceg %16 people who opened the contamer wore the same
type , Leneo-$

of civiliah clothes he had seen earlier on the Northem Alliance soldiers. amm@é was put into the container at
Mazai-e-Sharif and when it was opened they were at Sabergaan jail. The container had been moved while
he was in

it.

A doctor treated his arm w1th iodine after his release.
_could not say why he was put info the contamer He thought it might have been because he looked
more 2 (N (CI-3 b9

like an Afghani than a Pakistani. — did not see w'l‘1at happened to the deceased, but iater heard that the
captures had gone through their pockets and taken money and personal items. The dead were put into a big
hole

and buried. He also heard that some of the men who wers too weak to get out of the container on their own

were put

into the hole also. b( -

The U.S, soldiers arrived at Sabergaan jail about one month aﬁerdaag é%sgfrom the container.
@l's initial capture and placement mto the container were the three worst days of his life. Gl does
notthinR~Y ¢ (O -§ MorRear-yT
he was meant fo die, he was meant to stay alive.

After his release, Qmet up with—and_They had not been put into the container,

- PO “Yowo-s \vero-s

=ERSHFOTO~

6811



EQUO ' _
@ | 76
_ ' (3 of 3)

clothes were very smelly and he threw them out. Even after his release he only received about a 1" of water
in a cup, ‘
per day, and piece of bread that was about 2" in diameter, per day. , .
ﬁarecalled one of the prisoners whose face was blown off. The man was alive but so injured he could
not

OO~ - :
eat. He di€d eight days aﬂel-%sﬂzpﬁgemtgred him. The man never received any medical treatment.

G- () ()< ;

did not know who the man was, conly that he was an Arab. Many others died of starvatgon. After the Red
Cross and — S ) 1k — DCNCO)~ o
that news media showed up, conditions improvedﬂ l%)aré?hat_can?e tg e%il, but 7

he never :
saw him. b()O-5 e Al
was shown a photograph of e ). recognized him as a

man Y (7 {O)- . ‘
THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. ITIS THE

PROPERTY OF THE _
CITF AND 1S LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR
AGENCY. .
PAGE OF PAGES 2 3 _ _
4, REMARKS (Continued) _ b( O~ b¥ny-s Y bencey- s
who called himse!f GEEMEER. He did not meet @RI UNt he was at Sabergaan jall. He statec @SR
spoke good . : BNO-S b
English and claimed to be from Karachi, Pakistan. @Sl never told . what he did in Karachi.
*was sybse ently transferred to Guantanamo Bay, Cuba. He was Initially held at Camp X-Ray. On
April ~» RIGEY Ao N(G-5 by bea)~3
27, 2002, i, R TPITR, - - R, SRR
Y 11 chendar-§
observed a detainee by the name of "SSENRNEENNINN gt scverely beat by U.S. Army Military Police.
ERod ) HeO-S
the others ob%erv?ad?o to 12 guards get involved in the altercation. One guard repeatedly hit (EEG_NG
head into : : NYed - -~
the cement. Several other guards kicked him and even a female guard came up and kicked (NN

RN L) (()-S"  LNOS beped-$ NMotNea) s
received a broken nose from ;Iﬁe incident and has ﬁécar on his nose today.
The detainee next t friend, (NN, is number "
. says that was a member of the Northern Alliance, not a Taliban, Nbv N - ("
THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE

PROPERTY QF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGEN

AGENCY. bemed-
PAGE OF PAGES 33 oS
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Activity Contents |
Jhe2)-5 ’,Ecz) 5.
| T -, || Title: FM40amium—m - eus—— . ()5 _
Narrative:- AbO)O-5 - BOYOS - bov-¢
On 1/30/2003, @inanSlNSNNSNRN, Inicrnment Serial Number (ISN) was fiterviewed at Camp
Delta, Guantanamo Bay, Cuba, by Federal Bureau of Investigations Special Agent jand United States

Armmy Criminal Investigation Command Special Agent . The interview was conducted in French and
Ltran_slated by Department of Defense linguistgflJliJllls. After being informed of the identity of the interviewing agents,

77
// o‘F 1)

- ‘/_.

rovided the following information:  \ bLoo-1
NS \ph')) -5 # benar2 : :
was asked if he heard anything about a possible uprising. He advised that he did not hear anything and did not
have any concrete information that something was going to happen. He also noted that many of the brothers were still -
unhappy about the detainee who had attempted suicide a couple of weeks earlier. He stated that there were two stories
going around the camp. One story was that the detainee had attempted to commit suicide, and the other story was that the
guards had beaten the detainee to death. It was then explained to Ajiilhat the detainee had attempted suicide and
|l 'was still in the hospital, QUM urther advised that it would be difficultfor a mass uprising to occur; however, he
agreed to notify interviewers with any, pertinent information. : Lineo-
ANy LS o _
advised he studied Islam for §ix months prior to his departure for Afghanistan. He was not interested in Islam
while in Morocco. He only learned of Islam when it was discussed in some of his courses at school. At the age of 19,

q veled to Germany to study science, biology and to work.

RS | b O-5 b5
Shortly after his arrival to Frankfurt, Germany,*began to visit the Bangladesh Mosque. He passed thg mosque
2% 0Bon his way to work and would stop in to pray two or three times a week, While at the mosque, he met a Tunisian named

] They were only acquaintances who would say hello to each other and occasionally speak. SENNNEE was

G - iviscd that-\ dressed in normal attire and did not carry a lot of
money. They ;;;e;' cmet gltﬂde of the mosqu_e\b (NO-5 - ‘p["» (0-s

-~ : ~ X .
—adv?sed e visited the mosque only to pray. He heard a couple of lectures presented by a group called
Tabalegh, which was comprised of people from Pakistan, Bangladesh and several other Arab countries. It was a very well
known and respected group in Germany. The lectures were predominately Islam and prayer oriented emphasizing
perfecting themselves as good Muslims. He never witnessed or heard of any anti-American sentiments while at the -
mosque, ’

V%

_Leyo-s -~ bexo-s btyn-s i bec-s

wanted to live in a Muslim coun)aly and study Islam. @S mentioned that Afghgsistan was a true Muslim
country and would be a good place for (SN to begin his journey. In March 2000, decided to take
advice and visit Afghanistan, advised at the time of his departure, he knew about the Taliban and
. |f that thery was not any fighting where he was going. He had heard of some fighting in the north but wanted nothing to do
with it. H VBS excited about his decision to beconig a good Musglim, - ‘ ’
(D-§ (D)~

Involved Participants

[Role || Name | |
[ Subject of Activity || ~bODO)-T ' |

Attachments

No Data Found ' ‘ l
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CIT;]

- REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY - LX) S
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE , . ' 3.A NUMBER -
06 Feb 03 GTMO, Cuba

4. REMARKS

Subject Interview of: (UNK) GRS !‘7 ¢ ’D(CD {

Date/Place: 06 Feb 03/GTMO, Cuba _ ,

bb)CQ 5 S
bopeer§ ' benco-6

On 2/6/2003, QSNSRI |ntcrmment Serial Number (ISN) — was interviewed at

Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba, by Federal Bureau of Investigations Special Agent and
United States Army Criminal Investigation Command Special Agent The interview was conducted
in the Arabic language and translated by Contract Llngulst_ Afterheing notified of the identity of
the interviewing agents, (IR provided the following information: bneo)

ethos Nponc)-< : bo) @2 7
GERNNR2s shown a photo of (RN, - s requested by CITF-B, and stated that he did not
recognize _...|o D5 NN -3

‘dvised th—fhe has previously refused to speak because the guards do not res, ‘%ls re}lglon and
they continue to humiliate the Koran. He requested his Koran be taken from him. also advised that
nothing was ever done to his Koran; however, if one Koran is humiliated, then all are humiliated. He had heard - .

several storles of the Koran being humiliated.

b O (DO
SR - ¢ vised he weptrfo%chool In Morocco to study Islam, and he attended a mosque in his neighborhood
called the He had been going there his entire life to pray. When asked if he ever heard anyons

displaying anti-American sentiments or making terrorist threats, he refused to speak. advised that he
wanted to be honest with the interviewers, but he felt the questions being asked disrespected Isla b ENC-S

advised he left Morocco for God's sake, and he was in no hurry to be released. He will be released at -
some point in time. He knows he is innocent and the only reason he is here is because he Is Muslim. Hs is sure that
the interviews wnll not last forever. — advised he never did anything wrong, and he never kllled an
American. B oy

b 67) -5

udvised that if we have good intentions, then we would take his Koran from him. He stated that some of
the information we get from Interviews Is against Islam. He went on to say that he has nothing to hide and he will not

cooperate until the Koran issue Is resolved.

. ibmc’c) 'Y be 1-3

agreed to meet with int)r{Iewers in a couple of weeks so he could have some time to sort thlngs out.

friend, GSNSNEMERENEK, was recently moved from Guif block to Charlie block, and —asked if
he could be rhpved next to him. —was instructed that it would be looked into. b N~
LM O~ \ve ~»70) - 3
as cooperative only for brief perlods of time during the interview.
B (NCO-S

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS; NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO.YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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~ REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVIT

82

|

_however, gld not request his father's help. The enemies inclu

translation durigg the interview. assmllAprovided the following information: 'o NH-2
Lp(o-|

by
' advised he was unaware of the terrorist events of September 11, 2001; however, he was aware of the
- war betwéeh the Taliban and the Amerlcan Security Forces. _lnSIsted he was innocent and had done

nothing wrong. bese  Tboyo-y L
N3 b0 NO-5° : NCO . D=3
C m?:kname is _ which according to —hag—no meaning. His uncle, —

GERMENNER, 2ve him that name when he was a child and his family and close friends still refer to him by that
name GFEE =t address was

My oirs 30>
0-5
L mrc.) by bOyoy - LeNCO-5 bepeo-s
aiprfed he worked for-(Reference FBI porm 302 dated 27 Dec 02 and 7 Fgb 03) in Zormat,
AF for approximjately two months. His duties included cooking; making tea and performing guard ty. He was
armed with

<alishriikov rifle, one magazine with approxi tely 30-33 rounds of ammunition. stayed with
rid approximately nineteen other md:nit?v&ormat AF in two houses. He described the houses as

furniture and they slept on the floors. SNEEClaimed the following weapons were located in the residengds: each

also he wore similar to the ones wore by U.S. Army personnel. (iiiiiiih— /,,
stated all of the individuals in his camp wore the same uniforms, includlng himself. He claimed thatq
can Coalitio

provided ther the uniforms. According to e——F 54 iorking for the U.S. Ameri

borexy 55203 B(NCO-S -2
¢laimed IR, initially came to his mgr esting his help to provide protectlon against his

enemies who allegedly warited to harm him. GHENEEER was fnends wﬂhP father, (A
ded RN,

who was an Al Qaeda and )

ohe-story older buildings constructed of mud with 4-5Tooms In each residence. Neither residence contained L¢P

Forces and they gave him the rank of general. {NFI) ever personally metGu, but only saw a be¢ (D
hotograph of him. He descrlbes-as haying a (NFIy N\,
g 8 59 ooy ;; h&m ) Noereo-3

1 DATE OF INVESTIGATIVE ACTIV- 92 2. PLACE ‘ 3 ACTIVITY NUMEI—ER — |/ U'Cl_
. 12 Feb 03 Guantanamo Bay, Cuba : o m\
i beny-s -
4, REMARKS
G
Subject Interview of: (UNK)— b 7)(() S
¥4 7)((,)— | -
Date/Place: 12 Feb 03/Guantanamo Bay/Cuba _
Intefviewers: SA , FtL. Belv0|r CITF - GITMO
b4 - , ' /b(‘))(t)- bty (O-5 bblc)é
On Februgry 12, 2003,‘, A QB \ntcrnment Serial Number (ISN)
was intefviewad at Camp Delta, U.S. Naval.Base Guantanamo Bay, Cuba by Federal Bureau of Investigation .
and Air Force Office of Special Investigations (AFOSI) Special Agen (RN
. Also present during the interview was , Who provided Pashtu/English Y, Dy

i

individual had a Kalishnikov rifle (approximately 20), two RPG-7 rockets, one automatic weapon described
as a big gun, but used the saie ammo as the Kalishnikov rifles. He called it a SAL TAKA rifie. There were eight
hand grenatés distributed to the following mdnvnduals had two, ﬂhad two, GRS |, 1))
had two ant also had two. GHENR lalmed the above individuals\carried the grehades on their
Pe[fs)og b (O SpNe-s Yo eneo-s "ot NOY N@-s~ . '
0O 2()(c - “Aa~s" )~ JUNO-Y
b0 “belleved ﬂsaggap#oxm ely /b IO
He . When he wore headgear, it was a and

M5

W

5. CONDUCTED BY S HO)e)-H 6. SIGNATURE / N\ ' |

~ b9 €=/ LOUO)-§ ey -« 5N )5t

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF AFOSL. IT IS THE PROPERTY OF
THE AFOSI AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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4. REMARKS (Coritinuéd) eyl ,la(’))[ oM LeDC)-S Lene -4 LA -
Taliban member. GEEENEN belicve GGG assas natedd because he was reporting informatipn to the '
Taliban. (NFI) Another purposed eneny was who later became GBS friend when (20

mairied his daughter. @ stated the twenty individuals who worked for were allegedly employed to

protéct him and not ﬁght-againg U.S. Coalition forces. @l used two red Hondaimotorcycles for

transportation. - S by NYénco-5 E bedeod
b)) NS bed) oY Lénrco~4 o 2V
AN 5lso claied hig\duties at “ camp includeg/gual)é'ing two prisoners arrested by G for

allegedly stealing a vehicle. & village elected to act as a leader for matters concerning crime

and the proper punishment. stated the two prisoners were eventually released. , _

LENOS L POND-5 Y VoS bOXH - b5 Jetaceys
G, belicved opinion of the Americans was favorable ang ;Ae was happgy‘(he Americans had’

displaced the Taliban and Al Qaeda. Under the American's pretence, was allowed to travel freely.

' eliéved someone lied to the Americans concerning “and—‘%ving anti-American

beliefs. In fact, asSENNE claimed he was helping the American Coalition forces and was even provided an ID-card,

which he wore around his neck signifying his positive relationship with the American forces. (NFI)_\ stated a

MOG Officer (NFI) gave him the ID-card. : b Co-
WANOS  bintays YOO Le)(D-S Lepaos e
At one point during the )“-nterwew,_clalmed that there was no missile attack against thé Americans and

and in fact fire missiles against the Americar forcés and he had no
involvemnent. He claimed that he lied during earlier interviews regarding his involvement in a missile attack because
-he was scared and was being tortured forcing him t gonf s to the attack. He said that was all a lie and he had not
beén inivolved and was innocent. Later, Mg c eﬁ?ﬂ?ﬁ s story once again stating that aE—————.——_ ..

ie was arrested only bec?use he owned a rifle. Howeveér, he later changed his story, claiming that @l - b 7))~

¢ B B , and SR gtgghtin'g the Americans but were in fact fighting against the bt3ce) <f~
St Trom heNMage of Gardaiz, AF. Tht;%qv%%% fighting the people from Gardaiz, AF because they had attempted
| _ _ Yy p
to stop NN vehicles and also stole one of their vehicles. «EBlllcaimed that in Sep 02, the above four
individualg fired five missiles toward a group of individuals in the Gardaig’}village. believed <uENNNNR

purchasgd two of the rockets from Baloo, PK. (NFI) SN ciaimed he was not presenfwhen the rockets were

fired gpd had never even seén a rocket fired. v _ : - ' '
o b (O N5 TS MO expls
G \/5's showed photographs from a FBI lead, dated 10 Feb 03, and a photograph from an U.S. Army

Criminal Investigation Division (CID) lead dated Oct 02. 4SNEEEE stated he did not recognize any of the individuals
depicted in the photographs. , L lym)[c) -5

The interview was terminated at this point.

: Leneo-S | '
Agénts Notes: —was c;})g;%)usg—not being truthful during the interview and attempted to avoid the questions
by discussing alternate matters. ' : ' _
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Activity Contents

b2)-B | | L(z) -5 | |
1D: SN | Title: FM40 - “
Narrative: baad>-$ \bOXQS

IlOn 2/27/2003, _
TtéARent Serial Number (ISN)

L NN mterv1ewed at Camp Delta, Guantanamo
Bay, Cuba, by Federai Bureau of Investigation Special Agent -

Command Spema(l) Agent Th)e interview was
conducted in the Arabic language and translatecﬁ))y Contract

- Linguist . After being notified of the identity of the
interviewing agents, provided the followmg
information: | ircom bm}m -5

_ ad[v1sed he had nothing to say. He stated that a
brother was killed while in isolation, the Koran has been
humiliated, posters are placed all over to trick the detainees and that
these were his last words. He then began chanting versus of the
Koran and continued doing so for the durat—ion of the interview.

b)) (O-5
T V\}?asjshcown photos of the following individuals and

refused to respond:

_bcna-$

by co-s

b ) e)-<

http:// 148.124.63.24lﬁls/iol _prod/i2ms.obj_doc_web.Doc_Detail?pSID=10105BKC&pObj... 9/28/2004

nd United States Army Criminal Investigation 5(7) eyl

85
//oFD\)

6817



- | .- - obhdo-s

gS

- beyo-s (2 P2

Involved Participants

Role {|{Name -
Subject Discussed O
. ~b O35
Subject of Activity ||} R
- bN)-s
Attachments
No Data Found

http://148.124.63.24/pls/iol prod/i2ms.obj doc web.Doc Detail?pSID=10105BKC&pObj... 9/28/2004

6818



- CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVIT

CAMP DELTA, GUANTANAMO BAY, Cuba
- L7 ) (€3(8)

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE , 3. ACTIVITY hi_UﬁBER [/ 6P 2]

87

A — e

4. REMARKS

Subject Interview of: (UNK)— b C’h(c) g

Date/Place: /CAMP DELTA, GUANTANAMO BAY, Cuba _ ' N : }_
lnterviewers SA TransferTeam :

3 ~bHe ')) -1
FM40 05MARO3-
Subject Interview of: _ lg (NS

Date/Place: 5 Mar 03/GTMO, CUBA

interviewers: SA\NNR Ft. Belvoir -.CITF - GTMO

“wNCOHA

05/03/03 .

it L bepco-s o b1ty ,é/’))[c) -4
Y.

Internment Serial Number (ISN) S NI, w3asTterviewsd by SA
Federal Bureau of Investigation (FBI), and SA NS~ Force Office of Special Investigations
"(AFOSI), at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The interview was conducted in the Urdu language and
translated by contract linguist After being advised of the identities of the interviewing Agents and the
nature of the Interview, —provided following information:

(D)5 'y by od- btNee)-5
-maintains that ixe on?y aveled to Afghanistan with the’JEISH E MUHAMED (JEM) to see the sltes.
However, he did provide more information concerning the people he traveled with when he left Pakistan. s
advised there were eleven other people in the JEM office with him, but he only got to know one of them, an
individual named S (LNU). was frof the village of Gujranwala in Pakistan and was also going
to Afghanistan with the JEM fo see the sited. admitted that he knew the JEM was recruiting people to
travel to Afghanistan to fight in the jihad. ew that the other ten men with them traveled to
Afghanistan with the intention of fighting injthe jihad. dvised that JEM representatives told him that they
would take him to Afghanistan to see what{was going on there the hope that he would want to stay fight. He
claims that no one ever told him he had t f ight and no one treatedhim any differently because he chose to work in

the kitchen rather than fight.
)3 Lineo-3 bee- b5

¢)-
ﬂwa?asked if he thought thé JEM were supporting a worthy cause and if he support @ the war againstthe
Northern Alliance. He advised that he did not believe it was a worthy cause or a just war. claimed that it was not
- his war to fight and he just wanted to visit the country. He malntained that he was forced tg'stay with the JEM and
work in the kitchen. He claims that he was told that there were laws in place to keep him/there and if he tried to
leave he would be captured and detained by the Tallban. He was also told that the ared around where he was living
was not safe. Because of these reasons, he never trled to return to Pakistan. dvised that e did
leave on his own, but he does not know what happened to him. He claims that he did riot go with
" because he thought he was kldding about leaving and did not realize that he was serious untll he had already goke.
M}Q n§' bz by
d advise one other than the seven other people that worked with him In the kitchen lived where he.
lived. They prepared the food in the kitchen and people came to pick it up in pick-up trucks. He did not know where'

V3

k‘\

5_._CONDUCTED BY _ \') mu) \ 8. SIGNATURE
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4. REMARKS (Continued) . - b7 6)-5 Q7 (2o2)
they took the food. He suspects that they §@ok it to the house where he originally stayed. He claims that more than
100 men lived at that location. advised that he never heard if there was any training was taking place at
that location. He further stated that he never " saw or participated in any type of training while in Afghanistan.

NS DS bey) (0)- L (1)(¢)T

AU 25 asked at:;?étatemgnt( t%e made to a uniformed interrogator‘pﬁ 09/1%/2002.51_ e intenoggionﬂe

. attacks on the World T Center on 09/11/2001 were discussed. allegedly stated/ in English, that the
United States was r,esﬁnsible for "killing those people" and the "United States is always alfout money, money,
money," llllPeven pointed to the interviewer and stated "it is your fault.” advised that he made that
statement under stress and the interrogator was assaulting him physically. He claims that the interrogator made him
angry but he never said that the United States was responsible for the attacks. He advised that the interrogator =~ -
made that statement and he told the interrogator that he that he was just here to make money. He claims that the
statement was incorrect and advised that it was taken under duress and completely out of context.

b (nee)-S . ‘
- vised that he does not harbor any ill will toward the United States as a result of his incarceration. He
stated that he understands why the United States detained the people in Afghanistan. He cannot understand why
he is still being detained and belabored the point that he has told the truth and has answered "thousands” of
questions. He asked if he could have an Urdu/English or English dictionary. He also requested that he be moved to
another cellblock.” He claims that the guards on his celiblock unfairly punish the entire cellblock for the acts of a few

disruptive detainees.
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Activity Contents |
)G - beys -

96

[ 1D: comennmG || Title: FM40 Mit0amnS - eummma——— - ©COXO5

Narrative: ,bene-§ TG €)Y '
N [1:tcrnment Serial Number (1 was interviewed by SA
and SA CEENRESENR A ir Force Office of Special Investigations {AFOSI), at Camp Delta,
Guantanamo Bay) Cuba. The interview was\fonducted in Arabic and translated by # G provided the
following information: ' v
R AN o b (DO bBy-2 2l Nal
advised that he was doing well and his mouth felt better (ref FM40 20MARO3 -GaNENENENR).
T RGN
SN2 asked how he had known the details about the Taliban that he provided in his previous statements. He was
specifically asked about the black turban, Kalishnikov and the RPG (ref FBI 302, 11 Apr 02). quEDlariﬁed that he
had heard of the Taliban wearing black turbans from the media. He further claimed that even in Saudi ia it was not
unusual to hear of the weapons referenced. He denied having any involvement or interaction with the Taliban. b¢» €e)-5

(N3

Jamaat Tabligh. He provided the following names: ANNESSSSENNNENK, Mccca, Saudi Arabia, d
Pakistan, and-ﬂ(nephew of SN, K 2bul, Afghanistan. could not recall any
addresses but claimed to Rave had them in his bag before hé lost it (ref FBI 302, 15 Jul 02). He plso claimed to have had
some addresses on him when he was captured. He later clarified that he had on him during his dapture a paper from the
Jamaat Tabligh. The paper dontained instructions on where 4I:o go in Pakistan and Afghanistan but he did not recall if there

were addresses on the paper. b3 b O3 ' binee)-§

Ve 7 -
&%ﬁsegthat if he were released he would return to Saudi Arabia and attempt to get a job. He also stated he
would probably get married. .

bV ' '

tated he was not happy that the Americans have kept him detained. He did not like the treatment specifically
when he had been beaten while in detention at Kandahar, AF. However, he was willing to return to Saudi Arabia and
forget about the bad times he had will confined. He would try not to have bad feeling against the United States.
b o)

/conﬁ}'ncngg thsa't the story provided (ref FBI 302, 15 Jul 02) was true and accurate. He added a few details about
his stay in Pakistan. He claimed that he spent approximately 45 days teaching illiterate individuals about the Koran in
Karachi and in the neighboring factory area, He further stated he assisted in dividing the money he had collected for

different charities, . :

,iacachq-f . ' _ . b ed-§ _
SIS siccd interviewers about the rumor of 77 detainees departing GTMO, Cuba. SR was told that detainees
have been released but specific information would not be provided to him. - ,

1720) (4910

NCO-S, b
‘vbvas’)a% ed vsiho could corroborate his story that he travele_d[ to Pakistan and Afghanistan in support of the, 4/-) /)

SR ivised he was very eager to take the polygraph examination.

Involved Participants

! Role |ﬁ‘lame ’ J
Subject Discussed || GGG~ /> 2) ¢ }- -~

(/1)

Attachments

Subject of Activity | ARG {, /7)(( )-S5 | |

| No Data Found | |
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CIT -

Subject Interview of: (UNK) /] b NCO-S

Date/Place: 10 Apr 03/Camp Deita, Guantanamo Bay, Cuba

bOYOS LeysT  bta-s LD by eoyy-

(— also ).fnown as (AKA) RN, -2 ,
SR, - - Internment Serial Number (ISN) quESSRERNRE. vas _ L) P .-

interviewed at Camp Delia, U.S. Naval Base Guantanamo Bay, Cuba by Federal Bureau of Investigation (FBI)

Special Agent (SA) Naval Criminal Investigative Service (NCIS) SA SRR =nd Linguist
G The interview was onducted in Arabic. @SNESEEMRorovided the foliowing inforfpation.

¥0)-§ N ()5 PENO-6 NI CEN BIDCCY

appeared to be in good heaith and stated that he feit well and had no problems.

When questioned regarding his status in the cellblocks, he responded that he has been in Tango block for |
approximately one week; prior to that he was in Sierra block. He is at behavior level 4 and the reason for this is
because he fought with guards when there was a recent revolt in the block, The revolt occurred because the guards

hit one of the brothers. The detainees threw water and toothpaste at the guards. is now allowed only a
blanket and mattress in his cell. Some of the guards treat the detainees well and some Jjustwant to cause trouble.

Some of the guards from the units known as "94" and "keys" treat the detainees badly. be»e) e

- b0
L N tolé abmﬁ- Camp 4 and some of the privileges, which are allowed there. He responded that he had no
interest in Camp 4 because it is still jail,
was asked to review a packet of photographs for possible identification of individuals. He refused.
o (NS )
was asked if all of the information which he has previously provided to interviewers is true and he
responded that it is. When asked specifically if he told interviewers that he went to Afghanistan to train for jihad and
intends to fight for his brothers in Palestine if ever released from detention, he stated that that was true. He denied
that he ever told interviewers that his initial story was a cover story and a lie.

%)) (‘Q— S - : )
SRR i ised that he likes Camp Delta and wants to stay here as long as God wiiis. He has no desire for a wife
or o see his famlly again In Saudi Arabla. He feels that he is "even” with the United States; that the U.S. provided
treatment for his wounds and he provided information when initially captured.

GEERENN, rofused to answer questions regarding the following topics: hatred of Israslis, United States presence in
Saudl Arabla, and personal feslings about the September 11 attacks against the United States.

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 106
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY | 2. PLACE 3. ACTIVITY NUMBER (1 of /)
10 Apr 03 Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba o G AN
| : Be2)-5
4, REMARKS '

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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Activity Contents |
p@)D b)S U S

ID: | Title: FM40 SN

Narrative: Lned-5

On 18Apr03, A
Internment Serial Number (ISN) | wrac interviewed by
Special Agent (SA) , Naval Cnmm.u wmvustigative

Service (NCIS), and linquist - civilian, at Camp Delta,
Guantanamo Bay, Cuba. [The intervigw was conducted in Arabic.

Throughout the course of{the interview, ¥l - provided the
following information. beneo-)  / hoz b V-5
beyee)

' / ‘95 ) |
& stated he was gooa(health but is not eating well due the
stress of prison. was willing to answer questions and

provided the following information pertinent to h1s travel to Afghamstan
and his eventual capture.

écv)(c) S
Approximately one month after the September, 11, 2001 terrorists attacks
in America, left Saudi Arabia with the mtentlons of helping

his brother Muslims rebuild Afghanistan. s3id fe saw several
news articles about Afghanistan being bombed and felt it was hlS duty to be
of any assistance he could once he arrived. famlf rana

SeoT
furniture business in Saudi Arabia, where S04 cust mer
named w S :lso convince S Was

s corfrect action to tafe’és’ 3 Muslim and said that he (N vwoufd~*

the correc

accompary — {0 Rfghanistan. G also stated two of
his cousins; accompamed them oA the trip. WL,

— said he has nevé’r bean a S T8 religious person, but grew up and
was taugﬂf m%audl schools to fight Jihad and assist his brother Mushms

' NotN(Q)-S~

said they travelled by plane ﬁom Jeddah, Saudi Arabia to
Damascus, Syria. They stayed in Damascus at the for
four days and then flew to Tehran, Iran, They stayed in Tehran for ~2¢?¢0-§]
approximately eight or nine days and then travelled by bus to Kabul,
Afghanistan. Once in Kabul, said connected them
with a non-government organization GO) named AV, WAFA. It was¥lp

w5

111
(/o2 2)

belief that AL WAFA was in the proces/s/ of rebuildinga  /
| (Vo-5 . ponees _ benco-3 b¢ o)

hitp://148.124.63.24/pls/iol _prod/i2ms.obj_doc_web.Doc_Detail?pSID=101050VY&pObj... 9/28/2004
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1 ‘

| ' | - beco-s
hospital in Kabul and thought he would assist. said he never
actually started working for AL WAFA because the bombing became so
intense. He and his cousins accompanied by i fled to Kandahar,
Afghanistan to escape bombing and stayed in Kandahar for approximately
three days. - - bacos
- !9[’7)('6)-3' _ ~

| said the bombing got worse and they wanted to return to
Saudi Arabia. To get back to Saudi Ararbia, they were advised to go back to
Kabul and attempt to get into Pakistan for the trip back to Saudi Arabia. i, e
W £i5 two cousins magde the attempt to get into Pakistan. .. 3

. p— €9 (o) &)y
! }Q(}}Pt sec YN since the return to Kabul. The three were
taken into custodgl by Pakistani police and spent approximately three weeks
in a Pakistani prison (Kohat). While in Kohat, S RGN said they were
visited by the Saudi Embassy authorities. They were told they coufd not
effect their release because they were in a foreighn country. Eventually,
they were transported from Pakistan to GTMO, Cuba.

IR :
denied knowledge of AL WAFA and AL QAEDA

connections. He also denied being involved in a prison uprising at Kohat in
which sixteen prisoners and guards were killed. é &Giifd not

explain why his telephone number was found in the home of
could not provide any additional

information, at which time, the\interview was terminated.

“beado -4

Y5 'L XO-5
Involved Participants |

Role Name | N -5

Subject of Activity | G R
Attachments |

No Data Found
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AIR FORCE OFFICE OF SPECIAL INVESTIGA
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY] 2. PLACE 3. AGTIVITY NUMBER 1;,50,(- /)
22 Apr 03 Guantanamo Bay, Cuba _
. b5
4. REMARKS

Subject Interview of: (UNK)*-J? (NCA-T
Date/Place: 22 AWy, Cuba
Interviewers: SA. , Ft. Belvoir - CITF - GITMO :
VINEO-§ ' “hence-i XD & Leyeo- ¢
-On ZZMrOS,ﬂ.-‘ was Inierviewed ai’‘Camp Delta, Guantanamo Bay,
Cuba. The intervi as conducted by Special Agent (SA) ~‘ Naval Criminal Investigative Service

(NCIS), and SA“ Federal Bureau of Investigation (FBI). The interview was conducted in the
English language. b (Deer -6

L(NC)-§
-mdlcated that he was feeling well, but had some general complaints regarding the treatment at Camp
Delta. His complaints ranged from general statements such as, "this is a war against Islam, and we are being
persecuted because we are Muslims", to more specific complaints of physical abuse and sexual abuse. When
asked if he observed any of these abuse allegations occurring he stated that he did not but, that he had heard from
other detainees that they were "true". When questioned regarding which detainees made these allegations, he was
unable to provide a name or a detainees cell location.

b{Ne)-5

viewed a series of photographs that depict an Al Qaeda meeting in AF. He viewed a ransitional photo that

included a face on the left hand side of the picture with a complex of buildings on the right hand side of the picture.
He stated that he believes that this location is at-a bombed out village 8 miles outside of Kabul (on the way to
Bagram). He stated that he was approximately 80% sure that it was that location. He stated that the village was
bombed in 1996. He spent some time there with 15 other fighters when he was hiding from the Northern Alliance in

Oct01.

(NCO-5
-éalso recognized a photo that depicted a bearded man with a turban. The man's face fills the frame of the

photograph. He recognized this man from the prison in Bagram. The man is Iranian and speaks Fagj was not
able to provide any additional details regarding this individual. He also recognized the photograp , as
someone that he was in prison with in AF. 6{2)_ 7

bNEO-5

qwas asked why he left the United Kingdom if he was looking for a place to "freely worshlp and live under
Islamiciaws. He stated that he had often thought of jeaving the UK, however he decided to leave after he got "in
trouble” with the law. He further explained that a friend of his asked him for some help. His friend's sister has been
"disrespected” by some men in London and he and his friend were going to assault these men. He stated that his
friend was fighting with one man and he was fighting with another. Before he knew what had happened his friend
stabbed the man that he was fighting with and they both then ran from the scene. He subsequently found out that
the individual who had been stabbed was in the hospital in the ICU. He opined that he would be charged with
manslaughter for this and decided to flee from the UK before he was incarcerated. At this point the mterwew was

terminated.

5. CONDUCTED BY : 6. SIGNATURE

A )0)- |
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THE AFOSI AND 1S LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.

PAGE 1 OF1 PAGES

6825



he Qaeda based literature.

CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF

119
{/ o‘lc-l)

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE . ) 3. ACTIVITY NUMBER
' 30 Apro03 GTMO, Cuba Ay
' ' - | Apeays
4. REMARKS

Subject Interview of: (UNK)“’E b N5

DatelPIace. 30 Apr 03/GTMO, Cuba

(HO-1 Leneo-s SDNDS o Leneey-f
On 30 Apr 03,* Internment Serial Number {ISN) iewed by SA

, Naval Criminal Investigative Service (NCIS) and SA Alr Force Office of
Special investigations (AFOSI), at Camp Echo, Guantanamo Bay, Cuba. The interview was conducted in the English
language, as understanding was fluent.

Mo N (e b3S
This interview was conducted in an effort to confirm the health and welfare of- During the course of the
mterwew. qocussed the followmg concems with his situation.

pa i

demed that he had any.furlher knowﬁadge of terronsm. terrorist associates or terrorist acts that he had not
previously provided. advised that he wanted to be given a polygraph examination to confirm that he has been
truthful with interrogators. -stated that he had expressed his desire to undergo the polygraph examination

while in Afghanistan. \beneo-r
BN -5~ NO-S ﬁg—»m—r {"fo} s LG n
xplained that he was unhappy with the statement h& had signed. He stated that the statement was written
for him and that he had problems withithe word| stated that ha'was provided the statement by ]
interrogators and given time to read and edit it efore signing. mformed that while editing the statement he
had identified several "outright lies,” advised that he lden:lgl nfon'nation he felt to be fabricated. The
statement was revised and again presented {o L er advnsed that the final draft statem;%gnvgj_m s_he
ultimately signed, contained wording that changed the context of information he had provided. lained one
gxample of this context issue was apparent in the references to the three to four Al Qaeda books he had sold at his
|y bookstore. ﬁfxplained that he sold many different kinds of books, including anti-terrorism books, not just Al
N enied that the profits from the book sales went to support Al Qasda. In addition,
js‘-?advised that his bookstore made little profit at all. rther advised that he had told interrogators that
[n nder normal clrcumstances he would have insisted he have @ lawyer present before signing the written statement.
 —p=cvised that he was told that he needed to sign the statement or he would be left in prison for years.
BT ey 2O (N -5
| -dvised that he had senf money to a training camp he had attended 10 years prior to his capture. He
sxplained that the he had not been expected to pay for the training that he was provided, thus when he returned to
the Unlted Kingdom he sent approximately 200 to 300 pounds to the training camp. 'advised that he had also
. sent money to support Bosnia and Chechnya. stated that if he was considered a mgjor financier of terrorism,
then there were hundreds of thousands of other people who needed to be looked at becausk they aliso supported

these causes. b -5 benee)- u

-demed that he provided support to any group that targeted the United States (US) or Britain,
NN - ié('))(cn'r
-'c%’nﬂnued to e§plaln that he was in Pakistan when the US attacked Afghanistan. laimed that he
should have left sooner but decided to stay because he was a resident in Pakistan. qadvlsed that once things
became bad he decided to leave versus stay and fight; however, he knew some individuals who had stayed to fight.

\Leacor-«

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
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WM DO-5

4, REMARKS'(Continued)

tated that he was willing to except the "facts” if they were specificto a crime he had committed. He advised
that he had taken care of women and children who were families of Al Qaeda assoclates. -stated he would
-"gladly” serve time for taking care of the women and children if it was considered a crime. 7)) ey

N £7200-1
-/adwsed that he had been told during a past interview that he uld be sentenced to life in prison or in some

places he would have been shot for the crimes he committed. stated he asked what crimes he had been b (Nee) r

- eharged with and after one year of imprisonment he was told that he was a an "unlawful combatant.”

. he had also been told by interrogators throughout the course of his investigation he could be sentenced for anywhere

between one, five, fifty, to one hundred years in prison. -stated he did riot know what an acceptable plea would

e because he was unaware of the specific crimes he was chargga

o ()€ 2y OMO-§

-advised that he had only facilitated his movement and denled assisting others.

béaye

Durin course of’ﬂ}e interview - entegt;us igstratlon during which he provnda the following comments.
claimed that he was threatened with torture in a previous interview. He also stated that previous interrogators

told him that he was rio good a witness if he had not committee a crime. qadvlsed that he would discuss these
issues with his deferise when one Is appointed. btneed-5

eI
agﬁse?i that rg was willing to “fight" for his  case if an offered plea agresment was unreasonable. -
clarifled that he wanted to be with his children while they were still young.

4
LeNee~§

1y
(2 F2)
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CI1

S o R'_EPORT OF INVESTIGATIVE ACTlVITYg_ » 129
1. DATE OF INYESTI'GAﬂVE ACTIVITY| 2. PLACE _ ' o o s UMDER [/ o £
26 May 03 Guantanamo Bay, Cuba
- I -5

4. REMARKS | ’ _
subject Intsrview of: (UNK) I R - b(He)-$

Date/Place: 26 May 03/Guantanamo Bay, Cuba -
Interviewers: SA (SN { . Belvoir - CITF - GITMO

LGOS, NEO-| beneo-§~  PO§
] nternment Serial Number {ISN),

? was interviewed at Camp Delta, United States Naval Base, Guantanamo Bay, Cuba by SA
P .
z’-?(C‘

m deral Bureau of Investigation and SA Naval Criminal Investigative Service.
4 Arabic/English translation was provided by .
bc')\CC)’Z. @) CC)'f/

, After béing advised of the purpose of the interview
hereafter provided the following information:

b ONHO-S — ~$
I%('.?"),CO'_'E _ _ L . . . .
as“been spoken to on one occasion since his polygraph examination and the interview that
followed it. That interview was conducted by a military interrogator described as ' _
This individual told "Not to worry about the civilian people. We can give you another polygraph, a “5¢+)
military one." that another interrogator described a
amie to his cell several daysago to tell him he would be going home soon.
Vi) - 2 BOMOS SoNe)-5 Ly -5~ -
eiterated that he has never been to Afghanistan. Healgéws people have said that he was there, but
claims he was told by members of the Pakistani police or military to say that he was in Afghanistan and had gone to
Khost. also admitted to being a member of_/while in Kandahar but states he said this after
beirig yelled at by Egyptian forces and beaten by American forces.ﬂinsists now that he was never in
Afghanistan and Wwas never a member of AL-QAEDA. The time in Kandahar was the only time he admitted to being
 ALQAEDA.  lpencors . ‘L UA-S L3

O LAO-3 POHO3 N -5 LS bencod-s” Ay~

%" While in the KOHAY PRISON (phohetic ‘nd other prisoners wére approached by a police or’ s
nk‘%:‘ary officer. phonetic).
istni

e phone numbérs which he then
d

sked each prisoner for their h _ _
guted to each of the other prisoners. The purpose for this/vé to ha}z‘:my detainee that escapgd, contact the

- S
mem:r

familids of the others to inform them of the status of their loyed ones. The majority of the’'prisonersAvere from Saudi
Arabia stimates between 10 and 15 prisopeTrs provided’phone numbers:. rovided his
parents home phone number in Saudi Arabia, believes (MMM was attempting to assist

several prisoriers escape and thinks that one or two actually made it out of the prison. Gl als6fock ¢ ()3}

photographs of the prisoners, but is not sure what the purpose of this was. Qeard that
was going to put these pigtures on the Internet. ft his copy of phone numbers\in the prison

bathroom. is described 2s bLe

LN b“ﬁCO‘} Yevyeey < YINO-3 LINCD ' D> 5—

was concerned about his not receiving any letters, and he was advised that the interrogators would
look into that issue for him. _ '

NG

5.‘CONDU‘CTED B:Y .
Somm— 7O
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY _ 132
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY | 2. PLACE " | 3. ACTIVITY NUMBER (! of 2)
. 03 Jun03 Guantanamo Bay, Cuba 3 _
Be2)-g5
4. REMARKS .

Sublect Interview of: (UNK)—\, Lencey- <

Date/Place: 03 Jun 03/Guantanamo Bay, Cuba
NS

DS

On 3 Jun 03, , ISN as interviewed at Camp Delta, U.S. Naval
Base Guantanamo Bay, Cuba, by Speclal Agent _ Alr Force
Office of Special Investigations (AFOSI). The interview was congucted in English. b (N O ! .
b(PH-S ota-d e et

tated he was in good health and eating well. Although he stated he was fee n& ell, he appeared tired and
lethargic. Review of previous AFOSI Form 40, 8 May 03, disclosed‘fgted he was prescribed Prozac and

another type of medication. Despite that, as coherent and able to understand and follow lines of
questioning. He complained that he has not received mall in about two months and was not allowed to write any

letters. He stated this policy has been in effact for ab ut\four months.
b (- beNeo- bowe- s
‘stated e Is at Camp Delta for no reason. tated he is not a detaines, but a hostage. Further, he

stated the U.S. A. Is misusing their power by imprisoning people for no reason.

WS LN O-S

Until 2 May 2003, claimed he W Afghanistan two times, once in 1999 and again in 2001; however, during
the 2 May 2003 interview, he stated he'lied and only took one trip Afghanistan, in 2001. The interrogators asked him
to explain why he lied and-&ed when he was amested "they told me to lie." He stated when he was
"kidnapped”, he was tortured (electric shocks and shots) and told to lie. However, he did not identify who told him to
lie. Qagaln claimed that he was told he would be given $4 million, a new name, and his family would be moved
if he stated he knew Usama Bib Laden. He stated one month later, he was given electric shocks, beaten, and

tortured. LN -5 .

When askgb[vmgtﬁgf g;' of the details he provided regarding the 1999 trip happened during the 2001 trip, or at all,
tated he couldnt remember what information he provided regarding that trip. He stated, though, he had
plenty of details and he just gave "them" what they wanted. ‘

| (O~ - a
The interrogators asked“gouz the fogl;wing indlviduals he named in his story about the 1999 trip to

Afghanistan:
(-3 Lae-$ (PR3 .
initially identifie s afriend he knew from Australia, whom he met with while In

Singapore, enroute to Afghanistan. qrgw claimed he never went to Singapore andqml resides in
Australia. O¥O-5 D k) (%

<
b~ b D03 _b () ( - (NCO-
“(FBl idenﬂﬂ}d-as an mfﬁ -/binggff%e%ﬂed LiCel
or '

as the person who ran the training base east of Kabul. now claims he doesn't know

(eI~ 3 \b)ea-$ “hteo-

N~ :
Addltionally,‘ aimg ge nevger went to or attended any type of training while in Afghanistan or anywhere else.
This is contrary to his 25 May 2002, 4 Feb 03, and 7 May 2003 interviews.

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.

PAGE 1 OF 2 PAGES

UNCLASSIFIED/FOUO -

6829



4.REMARKS (Continued), {3} (-3 W'JP) C'C)‘f
Regarding the d/ onstration he organized in Australia in 1996, stated he actually organized the be DO
demonstratiop-in 1992 or 1993 in response to an Australian magazine article he read about

—;‘l‘;treatment (fack of medical care) while in US custody. He stated the demonsiration was entlrely his

idea, contrary to information he provided during his 30 May 2002 interview during which he statedq

leadership figure in GAMA'AT SUNA, inspired him to conduct the demonstration. stated, in fact, GAMA'A ‘7 (M) -
SUNA was trying to hurt him and his family. ted they accused him of being C i olic, not Muslim, because ‘
- he was riot a strict Muslim. YiNOH-3 - N5

b (NO-S bioeer- Ly
dstated members of the Taliban gave him three precious stones, value unknown tated-he .

was going to try to.open a business in Australia to sell the stones. He stated the stones were unfinished, but thought

one was a quartz type stone. He stated the Pakistani authorities took the stones from him when he was arrested
outslde Karachi, Pakistan.
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCI{'

Subject Interview of: (UNK)

Dste/Place: 13 Jun 03/Guantanamo Bay, Cuba . :

Interviewers: SA Ft. ?elvog.; CITF - GITMO _
bey) (-5 0 e N A s S

Haka ISN: . was interviewed

at Camp Delta, Guantananio Bay, Cuba, by SpMNaval Criminal Investigative Service

(NCIS) and Special Agent

{ Federal Bureau of Investigation (FBI). Also present during the
interview was Language Sp \cialist The interview was conducted in English and Arabic.
Lo - S LNO-¢

bON(CF 2 biNeo-/

?peaks some English, most of which he has learned since he has been detained at Guantanamo
Bay. Part of thé ifiterview was conducted in English. hoften understood questions that were posed to
hirh in English and he would respond in Arabic, with a little English at times. éhas a dictionary, which he
uses to help him leam Engllsh. LN -5 N b NS

(M-S o - bene -5

was hofiest when he took the polygraph in April 2003. He does not understand why the pegson who
gave him the polygraph said he was being deceptive. He had never seen a machine like that before.
was never in Afghanistan prior to being taken there for custodial purposes. He did not travel to Pakistan with the
intended goal of traveling into Afghanistan. He went to Pakistan solely for the purpose of gaining an education.

bneey-s

as about 16 years old when he went to the Chadian Embassy in Saudi Arabia, in an attempt to

obtain a passport. He was sad that no one in his family could get a Saudi passport. The reason for this was, even
though he was born in Saudi Arabia, he is not considered a citizen of the country. The people in the embassy told
him that he would be given a passport with a false name and a false date of birth. The false passport said he was
either 18 or 19 years old. He did not understand why this was done, nor did he ask for it to be done. He was told it

had to be this way in order for him to leave the country.

(NS
éthen went to thie Pakistani Embassy in Jeddah, Saudi Arabia. He told them he was applying for a
studerit visa so he could go and study in Pakistan. He did not know how long the visa was good for because it was

written in English and at the time, he could not read English. - b3
OS5 DN -S MAD-S . pONS benerrs  bIned)3
A ‘p‘ald for his own trip fo Pakistan. It was not funded or finanted by anybne else. His pafents did not
help pay for the trip and they wefe sad when he told them he was going. He\does nofjrecall what moﬁth or season b ¢
d in Pakistan. et up with twg' men after arriving in Pakistan, and ./
insisted it was just a chance meeting wheh he met these two men. acted as a fransiator forfifik 4
_ was from Pakistan but s believe used to live in Saudi Arabia because he <
W BIES ngk'e Arabit. No oné sent o Pakistan. It was his own idea and no one told him to go or
suggested he go. \He was not told to meetup with anyone specific uﬁ_on his arrival. was not afraid
when he arrived alope in Pakistan. He knew he would eventually fid someone who speaks Arabic and who would

btyer-s

he arrive

_ L L REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVt 13 4
1; bAi'E dF INVESTIGATNE Adﬁvrrv 2, PLACE 3. ACTIVITY NUMBER [/ @
. 13Jun 03 " | Guantanamo Bay, Cuba 7
e | DS
4. REMARKS .
| _beyed-S

DO-s

Pl €

help him. b3 bONe)-S 5nco-3
SOINCOD-S
ain goal upon arriving in Pakistan was to find a school where he could learn English and
5, CONDUCTED BY _ 6. SIGNATURE
-beNO)- )
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RS

have to wait to enroll. could not say how long he was told he would have to wait. 00

,' o two schools, neither one of which he, could get into. One school was located inside a computer store in
sKarachi. Besides selling the computers, the store taught people how to work the computers. He could not get into
this school. Another school, also in Karachi, was an Islamic teaching center, and this center also taught computers.
He could not get into this school either. could not recall the name of either school. He did not know
when he would be eligible for the schools. He didnyhave a list of possible schools when he left Saudi Arabia, he

- just took a chance. ried to help him, but was unsuccessful.
w3 \ pode)-S beney3

N

X

their work. was the driv, ggp(qﬁ
t6 various mosques. SR Soes ot speak the native language, therefore, he didn't know the names of the
mosques because they weren't in Arabic. He went to many mosques in Karachi, Peshawar, and other small , ¢5) ¢¢)
villages. Some times they would eat and sleep in the mosques. None of them had any form of income.
had worked before leavingasé%;l#é Arabia so he had cash, which he had brought with him. He does not know where
and would give their money to -méc\xf&uld go out and get it. The threg/of

et traveled around for four o five moriths, teaching and reading the Koran in various mosques. as
rerninded that he went to Pakistan to learn with the intention of retuming to Saudi Arabia and helping his family. He
X -Swas asked if, during that four fo five months, he tried to get into school again. He stated he did not, that he liked
what he was doing. He indicgted he had "9 months” to get his "certificate” which would show he had received an
education. advised if he had not been captured, he would have eventually gotten the education he

wanted. biwr-S  boxy3 - : _
’ “haac-s B3 bonedd B NS

@3

the incident of 9-11 until he was captured and told about itjby the Pakistanis. When SSEIlvent to the
Pakistani Police Department to report his lost passport, nd tayed outside. He could not say
why they did not come into the Police Station with him. He was immediately arrested. One of the policeman toid
him that he was going to be sold to the United States. ied to biuff the police officer and said if they let
him go he would go and get money and pay them ‘He said the police didn't like that idea and refused to release
him, never saw r
doesn't feel any ill will that they didnlt try to get hi
belonged to any type of orggnization. They were doing a
n though he does not know whgre they got their money. Lenco-3

released: He Hoes not believe that either r

rganization funded their trasvels, e i
LA Yney- b(PCD LOIE-3 bLMICO-5
' ﬂwas eventually moved to KOHAT prison. He never heard any of the other detainees in KOHAT talk

about other attacks on the United States or any suicide missions. If he heard anything like that, he would tell. He
never met any of his fellow prisoners in KOHAT prison prior to being incarcerated with them.” The only thing the
prisoners talked about was trying to escape. He does not have any first hand knowledge about any prisoners
escaping, but he thinks some may have, with the help of the guards. :

/‘oawc) el LS LMo

eventually left KOHAT prispn and was tumed over to the Americans and incarcerated in Kandahar,

Afghaniistan. While in Kandahar, iwas blindfotded and yelled at. He was hit and kicked on occasion. He
does not believe that he had any visible injuries, mayb@ just some swelling. He stated that while still blindfolded, an
unknown person told him he (meaning was Al Qaeda and he was also Usama Bin Laden. He stated
he responded back by saying the Bin Laden is white and he is black. The unknown person, who spoke with an
Egyptian dialect, asked if he was mocking him. He was then hit again. When the blindfold was taken off, all he saw
were Americans, which lead him to believe that it was the Americans who hit him, even though he never actually
saw his attacker.

a3 oMOYS Ao beN7)-T— .
\?fﬂsmce o, 75! Gt into a sﬁgol, 3 Tamed up with G N3 :
nd started teathing the Koran. alled this missionary work, where none of them were paid for

§lso acted as the translator. The three of them would travel around and go

rnoney. They did their work in the name of God. When they had to buy theirs, ¢+

While traveling around, (SNSRI heard that something had happened in the world.,éut he was unfamiliar with

again. He doesn't know what happened tothemand he | ...

wa. He does not believe that gny one person or

4. EmaRKS (Cdnfiriu’ed)"rn(u’) b M2 ) ()-S ' ?,r,\ o 134G )
n sorhe program. holdd that all the schools were already in sessiﬁn and he would 27Dy - .

5T

4

3
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4, REMARKS (Cortintied) N | | 134 (30F3) L)

W oS lp NCE) -S

Yeéteréﬁi‘was Level 1. He told a guard that it was shower day and the guérd didn't want toéive

them one persisted and the guard called someone and then agreed that it was shower day.

nd the other detainees were given showers and when eturned to his cell they had moved
him to vel 4 He stated it is only temporary and he is hoping he can moye to Camp 4 soon. _

b "ﬂ 5 - « b5~
was very open, answered all the questions posed to him, and was non-confrontatlonal He stated he

will mmewine rnAnkane Aac manu Hmae ae bha hac tn nnAd Hﬁﬂ" it i "mA nrahlam?

3
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LES//FOUO

16 Jun 03 Guantanamo Bay, Cuba
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE 3. ACTIVITY NUMBER

(235 '
CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF)__ (/o 2)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY
Sutiect It b eNO-T

Subject Intsiview of: (UNK o
Date/Place: 16 Jun 03/Guaritanamo Bay, Cuba ibb)(c) S

On 16 Jun 03, was mterwewed at Camp Delta, Guantanamo .

¥ ISN#
NN S

Bay Naval oy
Statior, Cuiba by SA“(OSI) and SA- 51f pashtu language
tranglation was

-
prowded by Contract Llngms& dprovufed tﬁr following information.

? d that ary dlscrepancnes in his stories over the course of multiple interviews are due to human

error, not
deceptlon lf‘ fellow wl?agers iri Afghanistan (AF) are questioned, none of them will say anythmg bad

-—b( N-$
-y ELER Word whille he was being held at Bagrahm that his wife had just had a son.

—w\ecljs;shown multiple photos of detainees. —recogmzed two dlﬁerent photos of himself and
recognized™ b (D(I-5~ bNO-§" bipee)-5

the photo of one detainee because he had s(ggggt}ur:r: at Camp Delta. - professed not to recognize

b P -5 )(O-3 _OXOS NOS beDCe) 3 bb?(O5
) )- >R,
by
btyeers=

; an .
)3 ‘biny-3 ‘b3
cousm When the Karzai government took over,
'})fc)—:'

{'71" -
was introduced tod
s not sure which. went to work for -

I'7.h’£)— N0
socems rc e —
but he f7)(‘t) -5 BONR)-x Nbr) ) o

is not sure whether he was in the police or the mlhtary. was paid 500-800 Pakistani (PK) rupees per

morith. b3 Y&yeo-s

He worked for.or 1 1/z fo 2 months. Since he was not paid enough to survive, he left.

One mght-vygs sleeping inside his house with his family. &broke in the door to his home

while armed Mo-s _bIna- tenen-3 l»m)rq r by m 3

with an AK-47, told the rest of family to go back to sleep and took SEElBoutside. e cursed

at o) 2Mn-3 C_No-3_b)ed-3

&?or spending too much time with-"too with him that night and left %{family
bevyeo- crying - YOO~ NCO-S

- 3inside their home. _&(7)c0) -5 bO)e)-3
B then forced ‘to show him where‘house was located in Kandybagh. “omed

them for A ay-3 _bOYO2 LNo-3 bi3o-= bineer-5 5%0-3

the trip to N house.dfiRand qggfired two rockets towards NN house. -saw them light the

rockéts (NCO -

and ér:’ @aﬂ the,dound)()(f t)he{ockets firing about ﬁbmm{:té% Ia{er after they had walked a yéh)(ﬂ' \}

en sent llllPhome with 100 PK rupees. tried to refuse the money, but wouldn't let

him. by -3 MDD -S_Lt)0)-§ ldv)t’o-r

and IL a separate way from and GQJ# went home. told his family what happened

o s boo-S i3 _bopcer3 b

home. -3 M- 2 DY b3 D)4

Two days later ?balr;?/(e(d)at- house. rought G an('/wlth hl);n Y nzc:[)tl'o‘)erl'r

followed NEY 3 L NO-$
them outSide oldaumuiithat he had buried two rockets inﬂ garden and that“ghoufd’ be

quiet 5(C-3 L NO-5 g Doy
about it. en handed nother 100 PK rupees mother told his younger brother to run

to town 1-3 N3
and tell the police what was happening. When ﬁ'\eard this he and-gfm a)way in the opposite direction.

When LN (C)- S
younger brother came back he told them that the pollce sald they would come to the house the

next
THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT 1S THE
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4. REMARKS (Continued) e
morning. /b () >S
When the police arrived the next moming B ook them fo the buried rockets. Then they arrested him
and took _ LN -5
him away t6 Jalalabad where an Afghan commander beat‘and pulled his toenails out with pliers. The
Afghan ' N aS LN Lo
commarider kept asking him who the rockets belonged fo. - kept telling hlm‘owned the rockets, y
and onily L) (C)}-3 _b(ne)-S -
wned the rockets JEPwas tied up and two to three days later was given to the U.S. Jlillilil’ Lt)eers
protésted to the - bivne-5
U.S. soldiers that thiey should check wnth* fellow villagers and they would vouch for him. At ?agrahm
air base 359 V)7
lgs(gggten by U.S. soldiers and hung by his hands for 2-3 hours. After the second Eid was) 3

rought o 4, »e¢>S"_ be3)acd-3
Camp Dglta and he een?l)ere eversince. bINO-S _ béNr-3
: det- pproximately 8 months ago _ saw‘ a total of three times. The ﬁrst was the night

@) 03 NS
kickéd his d?)or in. The second was when_ saw@il sbrtt?g gt a h?gtel near a bus stop. The third time.

was when L~y ()-3 L2 LN
&Sul[;eb to)tel rrabout the buned fckets. s bh) -3
{4{'»[[) ? fe enemies st learned b()f this animosity on the first night that- came fo
N O- ~ N3 [9)) (0
house "dl% %ot havgthe pow? o face-dlrectly Since he was weaker tha a‘tatac ed
oL (OB Ly o2 - (NECH-
b 5 through ? punlshed-throug_"bn) )%
o 3—8ffpburied the ro ets in q garden the same nlght he came to tell him that he buried the rockets.
.‘ ave beneny ) (3T )-$~
beaders the 100 PK rupees after telling -ﬁﬁtt tﬁe buned rockets, L,( b -2
MWeY-3 (Ree)-§
b('ﬁ)(ti '.5¢ grape gardenis a Ilttle less than one acre in size. Smce‘ﬁmed the rockets at night, — did -

bep(e)s” not se_ bojer
‘ﬁy the r()) ?a ’Sﬂll was a%le to tell where the rockets were buried because he worked in the

garden
every day and knéw it well. ‘ oﬂceu‘e 315 urbance in the ground and knew that was where the

rockets wer
-ﬂﬁr? c%ange{ ﬁls story to thé following: All of& faml{)\/ erfbers go to the garden. Prior to the

arfival of lot e - Iié
the soldiers ‘ mot-l?e(r‘dl)jgbup the rockets and told{4 wherg ft‘%y} w"ge. When V{a}; (c) - 3-

confronted on - - :
the fact that a man would not let a woman do such a thing in AF~replie)a[ﬁ%t ié'as normal for a

woman to go (NS '
to the garden.“l?nother went to the garden while he was at the marketplace. When he returned she

told him S
where thi rohc@?s[were and then he checked himself just to be sure. - bl 7)&’)— S
believes it is up to the interviewing agents whether to believe him or not. Il does not want to

~protect
b3 Zr’?s not prgtecting anyone. /!7(')\ a3 éhl/c) -3 57[7)[(),
mm & never worked for the aka — in fact, SR has never feard of him.

—— (N Iﬁ%)x()uf' _
LYo {was ShOVE a photo of = and 33ml denied knowing him. Nor does now R é{ e -
N3 (NI oL ,{ b0 }(
_ wces know*-has writferi o G and asked him to take care of (NN
family. ~D¢ (1) “bence)-§
THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF

Date/Place: 30 Jun 03/GUANTANAMO BAY, CUBA
b (erl

e s HOXOS '
19N: S, V25 interviewed at Camp Delta, Guantanamo Bay, Ctiba, by
Special Agent: Naval Criminal Investigative Service (NCIS) and Speclal Agent NN

Federal Bureau of Investigation (FBI). Also present during the interview was U.S. Army Linguist— Nboy -6
_{he interview was conducted in Arabic. ben) @y-
b))~ YN .
agreed to continue detailing his time in Afghanistan, and his escape to Pakistan.

; | - bneoy-$ zr—gm:m’- _byeey35
Upon arriving in Herat, Afghanistan, (SN stayed overight. The following day SIS took a
taxi from Herat to Kabul, and stayed in a guesthouse. NS =sked if there were any Moroccan fighters in
Kabul and he was told they were Jalalabad. The following day he left for Jalalabad, where he stayed in the home of a

married Moroccan. remainad at this residence for approximately one month. From Jalalabad,-\
went to Kabul where he stayed at a guesthouse for two or three days. SENEMEENEE 'oft Kabul and . ‘4(7\(5)'5.
went td Al Farouk fo attend Phase | of Basic Training. ey -
LNCO-S BOYO-S (-5 AEO-Y

Phase | training began in January 2001 and lasted approximately 2 2 mblgttz?and was comprised of basic weapons
instruction and physical training. After completion of Phase l.— retumed to Kandahar for five days of
rest and relaxation (R&R) at the same guesthouse. He then returned to Al Farouk and completed Phase I of his
training which Iasted approximately two months. SIS believes he finished his training in May 2001.
bW Uy Talny byeey-S
After the completion of his training, (SIENENEBEN retumed to Kandahar and stayed at the same gueﬁouse for
one week. He then traveled to Kabul, where he stayed at a Saudi/Yemeni guesthouse. xplained
that he stayed at this guesthouse because he liked it better. There was a Moroccan guesthouse in Kabul, and he

. vislted it often. After a week in Kabul, went to the Taliban front line. He was glad he was ordered to -
the front line because he wanted to face the enemy. Y DS
bine)-s

would rotate from the Taliban front line to the rear front line every few weeks for three or four days -
of R&R. The rear front line was commanded by an Arab, possibly a Saudi. The Taliban front line was commanded
by an Afghani. qs.tayed on the Tallban front line untll the fall of Kabul in late October 2001.

o) Yo (HO-S -

stated that in the days prior to the fall of Kabul there.were air strikes on their left flank. This was
done to open a route for the Northern Alliance to attack Kabul. The air strikes lasted for a few days, and then the
Northern Alllance broke through the front line. The Arabs were given an order to withdraw from Kabut at ,
approximately 1:00 am. Everyone fled the area in convoys of cars and trucks. kept his weapon

during their exit from Kabul, *abelieves the only way the Northern Alliance coul {-ave achieved
success was from traitorous elements in the ‘Faliban. He belleves that these traitors are worse thap the Jews and

Christians. \Y ¢ _ L

_ p) - ( -

. NS NS | | N5
From Kabul, and others went to Logar, Afghanistan. They stayed overnight in the mosque qnd jeft
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4. REMARKS (Continusd) SNO -5 33
the following day for Gardeyz. From Gardeyz, (SR statod that they followed the same route as he (

previously describad, Gardeyz to Khost, Khost to Banu, Pakistan. q never recaived any orders to / 2(;(“2)

* regroup &t another location for new attacks

Y NCO-5
b (¢

)-S
did not want to leave Afghamstan He was prepared fo fight to the death. [f he had not been
arrested q would have returned to Afghanistan to fight. As a Mujahadeen, he has only two choices,
death or prison. \Q( ) O’S

stated a if he were to be released he would fight all the enemy's of Islam.

lo20)-< LDe-sT T
stated that Islam and Terrorism are one and the same. — recited a verse from the

Koran that stated that their religion requires them to terrorize those that are not Muslims. He stated that they are not
terrorist but Mujahadeen, and that America Is the greatest terrorist state.

ol ()5
stated that if he were released he will go anywhere in-the world to fight. He further stated that if he

is released he will be a danger to the interviewers.

_bNO-5
NN stated that he knew when he left Morocco he would never see hls mother again. He did not tell his

mother his intentions because he did not want to upset her.

The number one priority for a Muslim is jihad, not thelr parents, brothers, children, etc. Families come second.

Wt HO-S - _Lin&
claims the- Unﬁ'efStates |s a fa ure based on what one man, USAMA BIN LADEN, was able to do.

5d that when the sleeping giant awakes, the Muslim world, America will be finished. The U.S. is
not fighting against UBL, but using UBL as ari excuse to attack Islam and God. Because the U.S. Is fighting against

God, the U.S. will be struck by disasters such as numerous earthquakes and floods.
b)ay-5 by
“Is confident that God will release him from prison and he will be fighting jihad again. [
tated that he finally told the truth becauss he was not at peace lying to the interrogators. He is now at
peace. \w'm*c) -5
beo-5

— staied that th?use of torture does not make the prisoners cooperate. RN arified that
* hie had not been tortured by his interrogators, but others had by the Army. He said the torture techniques consisted
of playing the loud infide! music, turning the air conditioning ori real cold or making the room very hot. These
fechniques only strengthen the prisoners resoive not to cooperate.

biNCO)-$
—/Stated that the war agalnst Islam did not start with the 9/11 attacks. The war agalinst Islam started
with European colonization and occupation of Arab countries in the early 20th century. The current Muslim
govemments are corrupt bacause they are the puppets of the U.S. and Europe.

”stated that there are thousands of UBL's coming to attack the U.S.
“oNe -5
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18 Jul 03 GTMO, Cuba . 140
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE 3. ACTIVITY NUMBER
b2y : (13 )

IR
" CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY
4, REMARKS
Subjact Inteiview of: (UNK) SN — b (> (¢ ~S”
Date/Place: 18 Jul 03/GTMO, Cuba -
OXOS .

07/18/03 _b& 0a-S
On 18 Jul 03, — Internmerit Serial Number (ISN) SaEEERanp, s lntervrewed by SA -

GEENNEE, Fcdcral Bureau of Investigation, SA (IS . Naval Criminal Investigative
Service, and™ b ™y (0)- 6 SN
another US Govemmeglt official at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The interview was conducted in
Pashtu (N -2 b)Y
and translated by QNS Qi A provided the?lowmg information:

larned of belng mistreated by US forces while in detention in Bagram and during his transit to

Camp ﬁ((
Delta. rnted?o marks on his wrists that he claimed were caused by the shackles. Additionally,

T - (5

'y
claimed that he wgs?r—pset by having to wear a hood while in fransit and that guards did not respond foa’

pain in his Lcos &

ear. Further, - alleged that the guards beat him. While in transrt_lnfonned e franslator of his ills

and

was told that a doctor would see him later.
- According to (il he was innocent of any offense. US forces came to his house while he was having a

meal with ENECI-y

guests. US and Afghan military personnel entered his home and started searching. US forces showed
STy (-5 Zj €

picture of his brother that they had found in his house and asked who it was. (I admitted that it was his
brother, btNCe)-5

and further stated that his brother was out of townl‘l was toid that weapons had been found in his

house, but bt NCE)

cqmte_)r)ed tl)1at they were actually found at his brother’s house. ‘ was extremegy’upset that he

was A9

detained in front of the female members of his family and stated that he was innocent of any crime.
-iater modified his story regarding the weapons and admitted that only two weapons were found at this

house.~ 0 (M) £0>-5
One of these weapons was a Kalashnikov and the other was a British weapon that did not work. During this

later - WINCO-5 ENeC)
recant,‘ stated that the two weapons were used for bird hunting. @ further stated thsat any

additional
weapons may be the property of his brother, and that if there were any weapons, they had been acqulred

from a
mujahadeen eight-to-ten years ago that was acqualnted with his brother. Another theory suggested by

e GO Y VS

)-S
that the weapons may belong a village leader, and reiterated that his brother would know the provenance of
the

weapons. bt .«b['})ﬂ’) iy
On multiple occaslons-asked that his accuser be prese/r;ted to him. According to @il an enemy of

his (N0

family had perpetrated an unsubstan’aated rumor tha had weapons. However, the basis for this

aliegation LN T Ao E b))
was an arggment that-brother -(phonetic) d had with —(phonetlc)

..an —@ a long-standrng disagreement over money. Further,- was in the )
Afghan O) S, 3-3 Lomycn-5 Moy
Army and use isre atlonshlp wrth US forces to convince the US that -had weapons at his house.

inslsted that he hag been wrongly accused and implicated with the weapons.
escribed an added dimenslon to the confiict between his brother and "enemies of his family."

According beNEO-S
Al 2 member of one tribe was killed, so someone from the offending tribe killed a member of the

\\a(“)\co-y

LESHESHYO.
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RN

opposing

group. This occurred approximately eight years ago and was a factor in the animosity held against D

family. ) (-NCC)- 5" (NC)-73 \

-étated "This man ( is the caus b ('73(() -~
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On multiple occasmns- askeg for proof that he had committed some offenée_ @ opined that

were a - ) bV

fighter, he would have kllledd da’len hlmself S insisted that he was a simple farmer and

that it _bHCOy-3 LN EO-T

was only the false allegations of- that had drawn the attention of the US onto (IS S . b -
suggested NCEYFT

that his brother would straighten out the situation, but that US forces would not let him communicate with his
brother. As an addr’aonal mark of his innocence, -oplned that there was no reason to arrest him and
asked, o NS
"why me and not my brothers?" who were also present gt’ the meal. Y e%‘['a?dct‘ha his brother
GEED-) () YD
bﬁc’& -5l had traveled to speak with a district official named q about a road that was fo built near
LTy s family L)y
“compound, and that this was why his brother was unavailable to corroborate his story.
\gt—ﬁ(a{—lnmsted that he knew nothing of the weapons found by US forces in his famlly s compound. Further,

bh‘Q s directed US forces to mtervrew the peopile of his village. ‘nsrs?’g ﬁlat the peaple of the vrllage would
support {() <
his story and corroborate that he knew nothing of the weapons and was just a simple farmer. -st it

that only -
"commanders have weapons, little people don't," and that he was a simple, uneducated farmer SRR ~ é'é DO-I
claimed to
be unable to read or write Pashtu. The only formal education he had was through religious training. Sl L-'f?)e" TES
did
admit to knowing a few words of Dari, but no other languages.
ly(‘ﬂ’( ) i-stated that his family farmed a plot together and grew vegetables, specifically onions and

pomegranates.

\7(')1(0 ”stated that his hands were smooth and did not reflect hard manual labor because the "doctors gave

("79 £e)- :.

Pl

somethlng to soften them.” To explain how his hands could heal from the rigors of farm work i <ta
that,
"my hands just got better" and "If you cut me it will heal in four months." lg/ j £( }'I‘

b family had ma intained the farm since moving to ~from Jalalabad approxrmately four

years {1y I'

ago. Only-s brother*remamed in Jalalabad described that pomegranates were
planted in LN c)% LeYeo-v

the fall, but Iater changed thls to planting in the sp g and harvest in the fall had no idea of how
large this % YLy~

year's crop of pomegranates would be. ‘claimed that last year, his family harvested 50 man (phonetic)
of

pomegranates ‘%amlly aﬁso has goats and cows. q family also grows onions in one section
and grain YN

in another section of land. The entire famlly works the land and all of the family members live within a
compound

together, but in separate houses The individual families eat by themselves, but share a guesthouse for

guests.

Further, 2! stated t‘hat two of his brothers do not get along, but that the others are close.
_\rentumed to the theme that certain elements in the village were happy to see him arrested by US
forces

NELT
sald, "my enemles are very happy | was captured They stab people in the back.” Agalin, Qamended

this ol T

statement later by saying that he didn't personally have enemies, but that his brother did due to the

@;@@\ 6839
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altercation Meﬂf}'} €Yy 3

between his brother and-. explained that his brother had a fight approximately ten days
priorto _ @I IN; —¥’ _
his capture by US forces and implied that this was somehow linked to the bad blood between his brother

and G- b () (-3 b3

Further, it%vt;?s')gggsiﬁe that the weapons belonged to @I (phonetic) a well-known commander.
admitted that if the weapons found in the compound had been new, he would be guilty. However, the 1’ 3z
weapons ' .—k(‘?}( y-§ _ : - e ¢
really belonged to his brother. G coul notq-nave returned the weapons to anyone because once -
someone is :

given a weapon, that person was responsible to the commander who provided it.

Wﬁ\enied being a member of the Taliban or Al Qaeda. Additionally,’had heard of the HIG, but

heard i v

L) €C)-5,

for the first time approximately four months ago and did not know anything about thg g;ggﬂ tion. Further,

~—

e L2 S . .
stated that the Taliban did not bring peace. Only since the US arrival has Afghanistan been peaceful.
rs;;terated that the weapons had been provided eigLI:t-to-ten years ago. Further,q_claimed that he
told “oidC)-5 | e B (NS Y0
US forces where to ﬂ% five boxes of ammunition. 4D Qmilyét?rought the ammunition from Jalalaggd
when _ _ : ‘ ey . '
they moved to the farm four years ago. Once again, @ENBinsisted that the ammunition was not his, but
belonged St ((81—?'
to his brother Jilililihstated that there were no rocket-propelled grenades found on the premises. Further,

the )
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4, REMARKS (Continueid) LeDHeey-§
recoilless rifle found by US forces did not work and was rusted.@EIN opined that it is probably "over a

hundred

years old,” but later modified this by saying that it was from his "grandfather's time." maintained that
he . e . . b( 7) ({ ) >~ r
knew nothing of any additional weapons that may have been found on his compound.
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24 Jul 03 Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVIT 2. PLACE 3. ACTIVITY NUMBER

I > ()-S ' _ . 143
CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF) ) _ [ / 010 />
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY ‘ ‘
4. REMARKS —
Subject Interview of: (UNK) Lo neey-s

btwe-sDate/Place: 24 Jul 03/Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba b % _

, Internmerit Serial Number (ISN) was interviewed at Camp Delta,
Guantanamo Bay, Cuba on July 24, 2003. Present during the interview were Special Agent (SA) SNl T
- - ) O o b0 ‘bencor
Naval Crimingl ln\)/est)igagti\!e Service and SABIEERE, FB!. The interview was conducted in English. _
=2(NC0)- : .

provided the following informatiop: b2e) £()-§~
Until this interview,{JlliFas been cooperative with interrogators. However, he is presently on a strike
regarding talking with interrogators due to an alleged incident involving an interrogator humiliating the Koran

during the _bLNeO) -5
interrogation of anothér detaince. (I did not witness the incident and only heard about it through

hearsay. He
considers it his duty as a Muslim to believe the rumor until it is proven untrue. As such, he is to do whatever

it takes
to insure that this situation is reconciled through rules handed down prohibiting such actions by

interrogators. }, ¢y ()~ , _
currently housed on C block and advised that approximately 16 other detainees in his block are

-

ontiis_ . » b5
 stiike. Beginning today, they are also starting a hunger strike. @I stated the strike would end once the

detainees saw something in writing regarding the prohibition of acts that humiliate the Koran and/or Islam.

Efforts were made to convinc this decision was not in the best interest of his case, however, he

continued fo refuse to answer questions. The interview was terminated.
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CI

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 146
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE i ) ' 3. ACTIVITY NUMBER (/aﬁ 3/
26 Jul 03 GTMO, Cuba Y
' "Bra) %
4. REMARKS ’ -
bened-5

subject interview of: (UNK) SIS 70TH DIVISION (TALIBAN MILITARY)

Date/Place: 26 Jul 03/GTMO, Cuba

bneo- Ia {2y dSIOS
n 26 Jul 03, 4IRS, Intornment Serial Number (ISN) SESERSENEEEER, was interviewed by SA

and SA Naval Criminal Investigative Service at Camp Delta, Guantanamo Bay,
Cuba. The interview was conducted )(\ Farsi and translated by (iNNINGS- W provided the following

_ information: btV W) (-2 \NLAco—

ARy b eo-

. g . i brng() -
SRR, < xpressed is safisfaction with the food and living conditions. However, —,descn ed a rash
that has been persistent for 1 months. Detainee facility medical personnel had prescribed medication, but the
condition still exists. described the doctors as “nice and knowledgeable” and that the rash may be due
to stress and worry over his captivity. ted that he was innocent and should not be detained.
Further, he was not an enemy of the US and belie s-Lthat US technology would reveal what he has done and not
done. ' N~ '

N OY-
o1&y s LN Q3 by
QR 2cimitted knowing _am‘(phoneﬁc). and confirmed that these two

individuals were Tallban. ﬂl“nalplied that he knew of these Individuals due to a complex situation that had :
arisen from his suit to marry his Uzbek wife, who is a;sg his cousin.
LN IS

(3
%Q\ OS5 ey 107> N5
_ also admijted knowingﬂ_ QNP s ated that he needed protection and
sought the help oh According to “th?.ﬁ"ﬁ’?_%had killed 4000 people.
Consequently, approximately 120 Uzbek and Tajiks from Shabalan (p'honetié‘) anhd Babuali (phonetic) were also b
¢

seeking protection. roﬁemd to help train and organize these people. was
caught up in this organizeffion and was dispatched bySEREEGEGEG—G—GGEGS 2nd 20 other people to Babuali.

(-5 PETUDTS s - C Ny
k alleged that* attacked some Pashtuns in retaliation for a Pashtun attack

against the local people. The Pashtuns then counteratiacked the Uzbeks and drove the Uzbeks into the mountains.
qand his unit were captured In this engagement and he was subsequently questioned by the Taliban.

N o1y, 1A ke S
Q- (NO-5 .
—'agn[{igeﬁo B/eing in the Taliban forces, but insisted that he had t@ld no rank. —é/‘)} (s

responsibilities were to coordinate Issues for his tribe. For example, he stated that he would identify sick members
and arrange for them to be replaced with healthy personnel. According he didn't really work for the
Taliban, but acted as a representative for his tribal members and worked for his tribal elders who assigned him this
responsibility. Tl}is)w[a’s_ rsgqulred due to the Taliban practice of forced recruitment of personnel into their units.
CEEENNE (o 2pproximately 40 Uzbeks in his unit and worked with another unit of 40 Tajiks under the

responsibility of implying that both these elements were members of—t_rlbal group.
cégim)eg gnat e q)s‘ggge)agffthe animosity between the Uzbeks and Taliban. LNo-5
LINLO-5 Myee)- : > _bneos-s
GEERENE took hj l%@e(r?f-rgm—’ m%‘r:c}bl;%ns that SENERSNENNNR may have encountered were handled

Y did not know the source of any finances, but suggested that they may have come from

ﬂ QI 2|50 suggested that QIR vas a subordinate ofNNENENEER. in the
B

aghlan Province.

\ \ /
LN COS beneos 60}(’()—3 5090)-3

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND 1S LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.

PAGE 1 OF 3 PAGES

6842



4. REMARKS (Continued) b MeC)-3 / ‘[{6

- — eyl Lo " :
Iy Yol WO bryear2  bedens.  bedcerd  (2073)
dmitied his afflliation [Mth—, According o SETNEENREE. he metSNINNER. for the first time .

during the Haj to Mecca in 1997. (NN was escorting his mother on the Haj. rovided his alrcraft

to fly approximately 120 hdljis from Mazar-e-Shavif to Peshawar and later to Islamabad, Pakistan, but the drove— be 7)([)3
ato Mazar-e-Sharif. *allegedl g]g [tgi_s to save the Uzbek hajjis who would have besn killed by Lebanesz

\q'(q\l ¢ ” (phonetic) along the way. U2 S0 pr ed trave] documentation, , _eﬂ‘hajjls were accompanied by two .

~SEEEA representatives, dan or—(yp onetic). spel (%) “J';
: . s . ¢ N -2
‘ approximately 10-15 days In Pakistan, but never resided in Pakistan. (SR daimed that SIS provided

three helicopters for his supporters travel. opined tha wanted to show off his éupportéis. g -
This was the first time that otGENEI byt they did not actu Iioonverse at this contact.
: oLNEE B>~ 3 B €er-s~ D] N -
binos _ ALE bt N5
admitted to surrendering to ST | fgr some Undisclosed slight or offense. Initially S
stated that he was alone when he surrendereg. b’ uickly amended this story by saying he was act)u I;x ith tribal
elders. FurtheE_aat this encounter, G % e to the eiders that he know @ESNSNEY. US forcs’ took be
his prison” where he was Incarcerated, but insisted that he was not "turned over" by EENNE Jeey3

here were over 40 piisoners in ‘is ;:‘a)g.l ity, but they were not there for political teasons, only for minor civil offenses,

suchi as fighting. EFNSEERENNE ‘a'é orighnally told that the US would only talk to him, However, when the US forces
Bnd tWO other Afghans into custody. SN tﬁd not'sde who the other

arrived they took [
prisoners were, or where they were taken. has not seen them since the US tool contiol of them. He
* Knows the)?hler'e Afghan, because he heard them talking. Vb /(O -¥
bIND-S pyegs benads [/ P)ce -, ' _biacey
Insisted that he‘vas in prison due {0 a debt owed By his younger brother, (GGG

has two brotiiers, ohe younger and one older. The younger brothér entered into & business deal within

y a merchant. was not affiliated with any polifics or government. —ﬁil? b:—b ©>3
gl ¢ unoney for a business venture, from which both parties would share in the profits. However, the

busines \‘fvas' nprofitable due to a drop i the price of petrol and a drought that adversely affected crops. When

¢ eﬂ’fa‘rﬁ%@% his money, bléféﬁ@r'cﬁﬂd not pay. President KARZAI was in power. at this time.
R 1ol BERGE Rither explaining the situation. NS 570 T8 father went to
Mazar-e-Sharif to settle the debt, and to get some undisclosed "heart medicine.” Once at Mzsar-e-Sharif, the parties
amployed a madiator to settlé the affair, who determined that —Qal’:ther had to pay back the investment

received from rother owed 14,000 lakh (100,000 Afga Qone lakh). At the time 200 liters
of petrol cost 75-80 la 3 It was usuallysold in 20 gallon containers for 14-15 lakh. > bt -5

PHIn(D-§  DANOT S bO-$ benco- s LoD
SN

) -
father asked for more time to gather the money to pay the d?t. but S was a?an%nt that the
money must be paid. Rather than see his father go to jall to repay the debt, wentinhisstead.  Li9)-S
L)

brother could not go to prison because he was needed to run the family business.
family had 15 dk(s to gather the money, but after 20 days could not find the amount required. (NN claimed
that He had been Rfon'ned via letter that the debt had now been paid. \ 'Y Y0 %
-y b b ()eer YT |

tated that he was at home circa February 2002. (NS based this on the fact that he had
been at Camp Delta for 14 months, had spent 5-8 months in Khandahar, and had been at home for thres months-
prior to his US capture. According toq this Iaced'h n at home during February 2002.
NS b3 vy D3 LN
R -0 acknowledged having heard ofdnd stated that was In charge or was
the "commander’ o*“ a big village. SERENEENNR.:iso admitted to havirg heard of“/bl NI
was a "big man" (leader) in the Taliban and is believed to have killed *many” Shia Uzbeks

~((}-sand people,before the fall of Mazar-e-Sharif, qmims that he heard this Information on a
o BBC broadcas Yeyeer§

benars
bey((-s  PONO-S b3 _benee)yd (370}~
did not acknowledge knowing GRNIERESRNNS. )17

—\or NN SN ciaimed not to know anyone named*
boyar hFeey=3 \'l;n)(n—g Lo s bnwey-3
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4 REMARKS (Cm}snued) biNen-3 gt a-3 byeo-5
16 LR leader), “or— —dld not know the govemnor of Mazar-e-Sharif, but

admitted that hs may: have heard of; on the Mazar-e-Sharif radio broadcast.
btYre)-3 ALV

L oy 05 N3 bt rd
GRS :dmitfed to having h _ referred to. as (NIEEENNNNES by some people.

However, did.not know i
doesn't think they.had' met because —L is "too Junior” to eet—l W ows nothing
bh)w out aﬁ%gfg‘i}hatw{'{’; ";azi"g;?‘?hf}“(f} 3 boneos beneo-3 “dOIO-s

efalmed to not Vj)geen anyone cther than Afghans, and specifically mentioned not seeing any -
Saudis. Everyone under ommand or control in the Taliban was from his tribe. This included four or
five Uzbeks from Uzbekistan. admitted that electricity came from Turkmenistan, but no peoplse. He
later amended this statement by adding that spme Turkmen were in Afghanistan, but this was because of the
electricity that was provided. The Turkmen wefe,recognizable by their lack of beards. When they were first. .
observed, everyone asked why the Taliban let thefwalk around without beards, to which the Taliban replied that
they were Turkmen who were only there to provide e Qtn

10 S L) Ve e S |
dmitted that he.had hbard of the East Turkmenistan lslamic Movement (ETIM), elther in detention in

Cuba and earlier in Khandahar. He/also knew.the members of this group were Ulghurs and that they "prayed for the
')\ (N{ destruction of China." However, SIS did not know if the Uighurs had fought on the side of the Taliban.

sald that he wasn't famillar with the ETIM , but that he had met approximately ten detainees in "Kilo
Block” who spoke of the ETIM. Some of these detainees admitted that they had gone to Afghanistan, but they did
say why. Later—ﬂ:lwﬂ;at these detainees were overheard saying they hoped the US would help them
against the Chinese and that they \nted to get training to fight the Chinese. China apparently treated these people
"very bad." When the Uighur detainees became upset and didn't understand why they had been detained
tried to calm them down. NS »

LeCe)-x PN Loy (0)-3
admitted that he was 2lso known asUlNANNNNNEES. His friends called him this because .of
his success as a wrestling champlon,-neans_. stated that he.was also known as
S -
R-boyes ‘beeo-s . b ('7) -3 olNC-§

/L )’ 5' 3 -

SN opin ? e?that he might hayé made mistakes inthe mformahon provnded‘d&ntr% t;;%vig:s intarrogations,

but that he was and remains innoceny/of any offense agajpst the US. claimed he had a fever (possibly
a headache), but would continue to gnswer questions. thanked the interrogators, but continued his

claims of innocenca. Additionally, SERENEEMEEEasked for compensation upon release to make up for lost wages

during his period of incarceration. Further, ﬂasked for permission to sunbath to clear up his skin rash
and asked if & doctor could arrange this. permission. Irterrogators explained that these issues were outside of their

responsibility and the interogation was terminated. b['ﬂ o)~ <

had ever met. (NI - 5/ 5)/6) 5

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMME.NDATIONS NOR CONCLUSIONS .OF CITF, IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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Activity Contents

by biz2)r8g OXO5

Ltdeed-§ )

_ ak_a‘ Internment Seria

Nhber (ISN)?’,‘W% interviewed at Camp Delta,
Guantanamo Bay, Cuba, on July 29, 2003. Present (Lul‘]rlcl)_g' the
interview were Special Agent (SA) 4NN, Naval Criminal

Narrative: Liyweo-s

Investigative Service (NCIS), and SA Sl , Fbc?)lg;_[‘gle
mterview was conducted in English. — rovided the
‘ vg | ‘otgm»r

|| following information:
_bdo-¢ o

| was shown photographs of several individuals. The
photographs are numbered 1 through 6 and are enclosed in the 1 (a)

notes. _\dggi_hr}cc);c}s'gcognize the following:

. - ) )

» b(ey-5 . ' - b
/ L(Nr s ZONCY§
—éoes not know anyone that goes by the name Ml |, -

_ He knows of only one person, Sl
traveled to the United States. NN Tict |

the SNNENG—G—G—, in Afghanistan. AR dicd ot
a university in & S V< Tater told by othér =

, who
- a{))(

)

|but —(cfl:ir?ﬁ(qpt know this béfore"that. ] and -
—'ﬁvefi fogether for approximately two (2) mc{)ntl_ujs in
Afghanistan. After the 9/11 attacks, fold”

ID: SR | Title: FM40 NP - Spnin.

interrogators that NN Studied electrical engineering, | -
()3

.148>
(106

(>3

that he had visited the World Trade Center in New York.
loMen-5 :

http://148.124.63.24/pls/iol_prod/i2ms.obj_doc_web.Doc_Detail?pSID=1010772B&pObj... 9/28/2004
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o) - bR
does not know why NN visitcd New

York or why he went to the World Trade Center. He does not know

of any other places i in the U.S. that JEEEEG_G vistted. ™
* seemed:happy after the 9/11 attacks and fold

to do after training. He never discussed Wlth N 15 éesn'es
regarding thad ad 2130 traveled to London.

bimee
20 This because asffgpuhar with

roads in London. He thinks — mayhave studied

{|in London.- Tloehee)-3
- L o303 Lipeo-3
AGENT'S NOTE: and—_were
previously - I

determined to be the same person

| Lyeoy-s~
-converted to Islam at the age of 19. He was training at

g Tkt 1%

ﬁﬁm)p at the age of 21. (NN main Teason for
leaving the UK was due to his involvement in an aggravated

| assault. He chose Afghanistan to get away from the temptations so
he could better focus on becoming a better Muslim.

Lors boneers -

_has heard of theqn London,
however, has never attended %e mosque

‘?é %&éd the
AR 1 ohdon.

He has heard of —Jgut has never seen him or listened
to his spe%ghes was wa 18d’to stay away from SEEE-47

D by *Others who attendéd the b:l:}l}g -
rthat — understanding was not good.
bivoy-x 5‘79[() - beneey - 3 bW y-3 bthee)-3

— reiterated his story regardmg his travel t Afghamstan

He traveled with his friend and wife.
Everything was "hooked up" as if it was organized. A person was

=

told

http://148.124.63.24/pls/iol _prod/i2ms.obj__doc_web.Doc_Detail?pSID=l010772B&p0bj... 9/28/2004
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LN Ao

there to pick them up 'from the airport. P would telephone
, W in England who would provide him with. . .
information about where to stay and who to meet. Sl > 703
b N2 T . . v .. 3
O -5 the person who organized their trip and raised
» N3
money for them.

gave them 3000 pounds for | -
the three (3) of them. They used a lot of the money for the plane
tickets and spent a lot in Pakistan buying clothes, nice food, and
perfumes. was in charge of keeping up with the money
during their travel. 003 . -

- L) o>

| Once in Afghanistan, SEEEEES s%agfeg in a house for
approximately one week before going to 4NN The %raining
was very difficult and SN 51705t quit during the first week.
'The instructors were tough and people would be punished if they
were caught goofing off. After 9/11 the trainees were told that the
Americans would probably bomb the camp. SN pincd the
Americans would bomb because @ey thought ghe.pesgple
responsible for the attacks were at (i SN (055 ot
know if any of the hijackers were trained there but thought they

may have been. |

Before 9/11, Usama bin Laden (UBL) came to the camp on several
occasions. WM %3570t excited about seeing him but saidy 1l »
others there were worshipping him and kissing his hand. N
did not hear the speech but someone told him that during one of . .
UBL's speeches he mentioned that there would be an attack. He did | -
not give details. Sinco4SMY did 70 speak Arabic, he could not
understand what UBL was saying during his speeches. His .

. LTNC: T e . )
interpreter, Sy NGGG v ou d give him'a synopsis of the

speech after it was over. The speeches were usually about jihad.
L] met UBL on one gg_casion. They talked briefly through
the interpreter. § asked UBL why he came to Afghanistan
and UBL told him because it was the land of jihad.

6847
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O  bevery beays g2 O3
Sometime after UBL#__lSlted the camp, an instyuctor named
(NFI). called for B and asked them if they

week of training. SN 2nd GEENENNS told SENRNNF they had no
interest in going back to London(g%d. told him about their problems

. . =l
with the pelice, there. S sald,: they were never approached
again and §EMM did not tell them the reason he wanted them to: go
to London. said seemed disappointed.
o qﬂ)(’(%g’bm}ﬂ)' 3 kP

| After the 9/11 attacks, the trainees and instructors went into the
mountains. They stayed there for a while until they got the order to
leave. They all left in a big van and went to Kandahar briefly and
then to a valley in Khowst. They remained in hiding and "on the
run" for about two and a half months before they. were able to cross
into Pakistan. —Wag(%mg to make arrangements to return
to England, but had trouble retrieving his passport. Once he got it,
he gave the passport to -bﬁﬁgf%vas.suppofsc;gmt? make the ,
arrangements for him. While in the valley, met TR
and (RSN <10 both had London accents. SED nationality

: b ey . LN
was Sudanese and was Jamaican. They told him tﬁey
trained in Pakistan. Tfiad Gontacts in Karachi: Onge they ..

arrived in Karachi, (MY tIcphoned %é&i{'ﬁwho
gave him instructions abouf where to stay in Karachi. .

never met He dg)es_ not know his nationality.
TN (N Y3
: beyeerz

btmeo-35 |
L]. as asked about

he mentioned in a previous interview. (il '"—fédvi{sed;he was

. . . N C)-§
the second in command of a group.in the valley in ffhowst. It was a
group of Arabs. %814 he could not describe 509
lk)’(@)():%l}ge it was so long ago. He believes he was from .
Canada because of his name. Sl said he did not look like an

would and/or could travgl back to London, This was during the fifth |

jL{Y(# of6)

,“vdqzz

Arab. v Y Vet

6848
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| Jonee>-5
| AGENT'S NOTE: Once the interview was completed,’
asked the interrogators about sexual assa ults he heard about |
occurring in the camp. ~‘é%iam d he heard that female
interrogators were sexually assaulting the detainees.J RS- s
further stated that while he was imprisoned in Bagram, he was
raped by a female CIA agent. He said that during an interrogation
he was told that if he did not tell the truth, then "things" would be
done to him. He was questioned about UBL and swearing a bayat
(0ath) to him. SRS %514 fie denied that he swore an oath to

I UBL. He did admit to his training at Sl ) The following day,
he was taken to medical and handcuffed to the bed with a hood over
his head. A female came into the room and started to rub her chest
on him. She removed his pants and fondled his private with her
hand until he was erect. She then raped him. He was told "the next
time it will be a man." After this he told the interrogators that he
made the oath to UBL. He also started to complain of being
tortured in Bagram. It should be noted that SN has been
questioned numerous times since arriving at Guantanamo Bay and
this is the first time he has mentioned this alleged sexual assault. It
is possible that this is an effort on ~ part to retract his

| earlier statements regarding his oath to UBL. " ¥ (Ve ¥

Involved Participants

Role Name

Subject Discussed R ~b)re)=3
Subject Discussed | NG -/ -) - |
Subject Discussed | RN > (-

Subject Discussed

e

6849
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H-“é o=

Subject Discussed

Subject Discussed

Subject Discussed i)
1 Subject Discussed -

| | H50Yre)-

Subject Discussed |GG . (-3

Subject Discussed | USAMA BIN LADEN (UBL)

Subject Discussed |l YN

Subject of Activity (S RN - > -
Attachments

No Data Found -
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151

[/01‘:/)

[ 10: ey || Title: FM40 qppievensm—t— : | ]

Narrativee  _bO (Y-S N5 vOXOS .
On 18AUG03 ISN; was interviewed at

 ————— e T i
Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba by Special Agm_%%m) andq_(AFOSI).
rovided Arabic/English translation. /_ provided the followmg information;

they (the detainees) were advised the interrogator had been fired and an apology was going to be written by the "General”.

tated when the detainees discovered the interrogator was not removed or disciplined, and that the General
was not going to\issue an apology, the Saudi's decided to go on a hunger strike and not talk in interviews as a way of
protesting until th mterrogator is removed and an apology is received for disrespecting the Quran.

B304
%-5‘ b DO by 45 NoMO-I_Ledee)- =S A ‘ s :
advised he was on a hunger strike with all the other Saudi detainees. — ed this wi 5,-.& @)
response to a "interrogator” wrapping a detainee in an Israeli flag and stomping on a Quran. vised this 5
happened some time ago and the matter was brought fo the attention of everyone in Camp Delta. il vised bfjr)e_x( o

biMec)-5
Involved Participants
l Role ” Name

| Subject of Activity | (N - ) )-

Attachments

| No Data Found.
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Activity Contents
b(2)5 pY5 oD S

(oA —— ] Tit: FM40—“

Narrative: L boNWO-S Q5. :
On 20 Aug 03, Detainee (UNK) ISN was interviewed by SA

(NCIS), SA B (AFOST) with ngmstﬂCONTRACTOR) providing
Arabic ngmst sufport, Interviewed wis accomplished at Delta, GTMO, Cuba. b()) )2 -

b bmfa)vl BN~ b5
The purpose of this interview was to introduce SA @It ‘ﬂnd to allow SA‘to observe the interview
session as SA will be assuming CITF duties. Mo B~ /

. ﬁn)m & BREOH OYO: s loh)(c}-/
ived to the interview in an argumentative state an, ﬁ’ owing signs of distress. SA SN vas able to
calm down and start a flow of communication. commented that he was upset due to the treatment he

had received at the Bands of the US Army Guard Force as well as the treatment other prisoners have been receiving in the

camp pertaining to thg treatment/non-respect to the Quran.
_ b5 beneo-s _D(D(E)-5
SIEENR cxpicssed his concerns to interviewers about this mistreatment, @S continued to speak about his farm in

Sandi Arabia and his ‘willingness to cooperate with interviewers in subsequent interviews.
_LOWCCY S b ACC))
GEED o 2vised that SAMMEE would meet with h1m in the next week to review his file,

Involved Participants

Role || Name

[ Subject of Activity | cnuEEG > )( )~

Attachments

152
[1F1)

l No Data Found
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Activity Contents

b2}y o b 5 ASOXOS _

[ : s || Tite: PV sl B
Narrative: Loneed-S b ('MCH L Y-l A HOS

ON 30 AUG 03, ynuuuiu NUMBER (ISN) WAS
INTERVIEWED BY SPECIAL AGENTS (§A) , AIR FORCE OFFICE OF SPECIAL.
INVESTIGATIONS (AFOSI), AND SA NAVAL CRIMINAL INVESTIGATIVE SERVICE (NCIS),
AT CAMP DELTA, GUANTANAMO BAY, CUBA. THE INTERVIEW WAS CONDUCTED IN URDU AS
TRANSLATED BY SRS —!PRovaDmEFOLLome INFORMATION:

ENO-S MO (AR
TATED HE WAS WELLAND LING TO ANSWER QUESTIONS:
ey

-5
PROVI)DED THE FOLLOWING INFORMATION ABOUT HIS TIMELINE PRIOR TO CAPTURE:
|| APPROXIMATELY 1.5 YEARS PRIOR TO THE 30 AUG 03 INTERVIEW (CIRCA FEB 02) HE LEFT KARACHI,
PAKISTAN TO TRAVEL TO QUETTA, BY BUS. HE STOPPED IN BOLDUKE, THEN TRAVELED TO
KHANDAHAR AND FINALLY KABUL, AGAIN BY BUS.

binteyS, b3 0)-S L3
‘.STAYED WITH A FRIEND IN KABUL WHO'S NAME HE COULD NOT RECALE.WHILE IN KABUL,
@SMMBENN.VISITED HOLY SHRINES, AND STAYED APPROXIMATELY FOUR DAYS. NSl THEN
TRAVELED FROM KABUL TO JALALABAD BY TAXI, WHERE HE FOUND A GUIDE TO WALK HIM TO
PESHWAR, PAKISTAN. WHILE IN JALALABAD HE WAS ROBBED OF HIS CLOTHING BAG, BUT THE
THIEVES DID NOT TAKE THE MONEY IN HIS POCKET. HE WALKED WITH THE GUIDE TO PESHWAR,

PAKISTAN. . .
_benos Lo OGRS
IN PESHWAR, GJMBNS-STA YED OUTSIDE THE CITY AND PRAYED AT A MOSQUE. HE MET
SOMEONE WHO WOULD HELP HIM GET TO A BUS ¥O GET TO KARACHI, PAKISTAN, BUT THE PERSON
TOOK HIM TO THE POLICE STATION INSTEAD. PRESUMED/THAT THE PERSON COULD TELL
HE WAS NOT A LOCAL DUE TO HIS CLOTHING AND APPEARANCE FROM TRAVELING. Sl WAS
PUT IN JAIL, AND GIVEN NO REASON FOR THE INCARCERATION. GMMBFELT THATHIS (D y o]
REVELATION TO THE POLICE THAT HE WAS ACTUALLY FROM BANGLADESH AND ON HIS WAY TO
KARACHI MIGHT HAVE MADE THEM SUSPICIOUS. HE WAS FED TEA AND BREAD, AND SOMETIME ON
THE AFTERNOON OF THE SAME DAY HE WAS TRANSPORTED TO ANOTHER JAIL. (- ESTIMATED
HE HAD 4000 RUPIES ON HIM AT THE TIME. \ YD)+
~ ‘G HO-S
TATED HE WAS LATER TURNED OVER TO AMERICANS, WHO BEAT HIM AND ASKED
QUESTIONS, HE HAS NO RECOLLECTION OF THE QUESTIONS OR HIS RESPONSES.

l

NeRCH-5 bm)m S . biDeo-5 bnéey -5~
@i INFORMED TH ESH DELEGATION THAT CAME TO SEE HIM HIS TRUE NAME
CLAIMS TO HAVE GIVEN THE NAME TO AMERICANS DUE
TO HIS DISORIENTATION AFTER THE BEATING HE RECEIVED, GSSSSSSSNSADDED THAT HIS GREAT
UNCLE'S NAME IS @i, -L,3)(() -5~ Notnea-§
bevoy-s b5

NEVER TO HAVE BEEN mmin ON THE USE OF THE KALASHNAKOV. WHEN ASKED

IF HE FELT A DUTY TO PERFORM JIHAD, SRR EPLIED THAT THERE ARE MANY OTHER FORMS OF

JIHAD BESIDES VIOLENCE, AND THAT JIHAD CAN MEAN INTERNAL STRUGGLE. .
bNE-5

NS O G)]NALLY HAD A BAD OPINION OF AMERICANS AFTER BE]NG BEATEN, BUT OVER TIME

HAS CHANGED HIS OPINION DUE TO GOOD TREATMENT _

Bt NCOST

§ HAS NO PLANS AFTER POSSIBLE RELEASE, BUT HAS CONSIDERED RETURNING TO

BANGLADESH TO SEEK THE COUNSEL OF HIS PARENTS TO DETER.M]NE A FUTURE COURSE.

b5
LANS TO NEVER RETURN TO PESHWAR. _
LN

THIS INTERVIEW WAS CONDUCTED BY THE TRANSFER TEAM BASED ON RECOMMENDATIONS FROM
THE 27 AUG 03 ASSESSMENT REVIEW BOARD (ARB), FT. BELVOIR, VA. SIS RELATED A VERY
SIMILAR STORY TO HIS EARLIER INTERVIEWS, BUT WHEN PROBED ABOUT THE REASONS HE
PROVIDED A FALSE NAME UNTIL THE ARRIVAL OF THE BANGLADESHI DELEGATION, HE VACILLATED

AND APPEARED GENERALLY DECEPTIVE. _"\B CLAIMED THIS TIME TO HAVE BEEN BEATEN BY
£730)-5
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AMERICANS, AND PROVIDED THE FALSE NAME DUE TO THE DISORIENTATION ASSOCIATED WITH THE

THRASHING HE RECE

I ¥-3”
PREVIOUSLY, —CLAIMED TO HAVE BEEN BEATEN BY PAKISTANI POLICE, AND PROVIDED

THEM WITH THE FALSE NAME. HE DID NOT REVEAL HIS TRUE NAME TO U.S: AUTHORITIES UNTIL
LATER DUE TO "FEAR OF BEING BEATEN AND BRANDED A LIAR." (SOURCENENENEENNNS).. b(;,)- /

R -1, () (C) | \B (DE)

Involved Participants

Role . " Name

Subject Discussed Hm ~b ONO-Y

l Subject of Activity "_ - bYW "Y

Atta_chments

| No Data Found
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REPORT OF lNVESTIGATlVE ACTIV] ' 7 15

oF3)

5
1. DATE OF INVESTIGATIVE AC 2, PLACE o
10 Sep 03 GTMO, Cuba | | — (10
- ' | - " beys
4, REMARKS

Subject Interview of: (UNK)eui N Lf’)\ ( 0 -<

Date/Place: 10 Sep 03/GTMO, Cuba

Subject Interview of: — beney Y

Date/Place: 10 Sep 03/Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba
Interviews: SA&— CITF - GTMO
LYy LNV =S NN BB by eyt
. aka SN, Internment Serial Number _(ISN)— S intervvewed at
Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba on September 10 2003, by SAd United States Army
Criminal Investigation Command (USACIDC), DoD Criminal Investigative Task Force (CITF). The interview was
‘conducted in English. The purpose of the interview was fo discuss Usama Bin Laden (UBL) and the Bayat taken by

e e ) by, By

NOTE: The following interview is the second of three interviews of * by SA WS

The interviews were based on information previously given byﬂ and were designed to be read in

chronological order. (N5 .
btV -5 bee)-5

The interview was initiated with * familiarization with UBL prior to arriving in Afghanistan. sfated
that he knew of UBL and knew that the United States indicted him on Terrorism for the bomblngs of two Embassies

in Kenya.

b Tyerd-5
.M Gidn't view UBL as an enemy:of the UK, even though he agreed that the strongest ally of the US was the
UK.
_bineoy-T

-related he knew UBL was involved in Terrorism; however, ‘denied knowing anything about the terrorist
group known as Al Qaida: q‘stated it wasn't until after the 9/11 attacks that he associated Al Qaida with

UBL. o (NG -
btnee)-5 biNeey-5 Q-5
= 520
SENER: =dmitted he,»{/as at“ en UBL visited on at least 10 occassions. On each visit UBL did some . -
type of speech. G stated he did not attend all the speeches due to the fact that he could not understand

Arabic and that he could get some rest while UBL was speaking. 1’
L3 Ace)-3
dstated around the third or fourth UBL visit his mterpreter—(ldentlf ed from previous interviews as

ISN SN, informed him that th“was funded by and more specn’ cally for

.
UBL himself\lo N \ip (-3 ‘o LN ea)
Mo (Neey-¢ >3
-then stated that the BAYAT to UBL was some where around his (UBL's) last visit(s).
b(Nee)-C
IR then denied he ever admitted to taking a bayat with UBL and said he was forced to say he took the Bayat
with UBL by interviews at Bagram Air Base, AF. then informed the interviewer that he was sexually
harassed, and or raped, by a female interviewer. This inté{view technique is how the interviews got him to say he
took the Bavat, 2% N ery .

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY. OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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4. REMARKS (Continued e 7 = ~,Q
ComEd - bemeeys by (322

Shortly thereafter, SEERII retracted his statement and explained that he had/nade up the accusations in
retaliation for what he had heard from a detainee while in isolation. was in isolation after a small incident

-occurred in Camp Four (communal living). While in isolation the detainee toldﬂthat an interviewer (NF)

told him something to the effect of "Due to the long distance_» had to travel, he\gbviously he went to meset
' , YNy Y N5

UBL". : :
b NS - _
G- 2s asked directly if he was sexually harassed in anyway while being detained? -\res'ponded no.
_ - Co BN ery-
ds’é{e’?ﬁg}hagnot been mistreated while in US Custody. - ) ¢) f .
' b4«

~LEDE -
“ﬂabs then ggE;d if he provided any other information, which was deceptive or not true. #ENREGENGR
responded yes, and explained that he gave a statement where he was forced by UBL himself to take the bayat.

Ao ODEEN-ST , o bt fc)-g*
SEERN. /=5 then asked if he took the bayat with UBL voluntarily, in which MRl responded he did.

BN -5 _beneey-2, bepee)-S”  LODer)-S ()3 VS
s did m ntéﬁ that h rdr'ﬁ know the true-meaning of the bayat ﬁ% was pl).lt on the s;);zb% hig ifw%erg;eter
ered

inquired to what a bayat was, which told him it was a "promise” to UBL. claims that
did not explain it properly and only told him it was a promise. SSEEENES-stated he took this explanation

to mean a promise to fight in the Jihad. After the conversaﬁonﬂgwas undex the impression the _
knew he was not interested in taking the bayat with UBL. @SSR tholight he w:é\)Qs\t going to talk to UBL ahd ask

- tion. - / ~
him & few s POVO3  ovea-s B¢ b0 by
ds%{eg ﬁ% was sitting with approximately 50 people in front of a building with UBL just around the corner.
LN -

People were going in small groups o talk to UBL in groups of no more than four at a time. (il werit with -
nd-only asked UBL why he was in Afghanistan. UBL responded by telling him it was the Land of the

Jihag.mm‘arma—;? b Ao b3
. e \ - -
i he§stated that _y.?sné &»BE began speaking in Arabic. After a br!gc-gg%)mgtion \-

surp!llsed?\by turning to him and asking him if he was going to take the bayat or not. stated he

hesitated and described it as a funny moment. He was put on the spot and was scared due to the peer pressure

and was afraid of beiﬁg\called a spy. |
ADO-T - bM< - . _b( Q)i |
stated he knew he shouldn't have taken the Bayat with UBL. In hindsight (e sta edl it was because

UBL Is a terrorist. At the time-he was upset because he did not go to Afghanistan to pledge himself to anyone or to
have anyone control him.  &¢¢4) '

b5 _b (kS Oz N c

The next {@pic of discussion With S was his role in guarding q
tated he guarde i approximately five times, two of which were walking patrols. ﬁ was

scheddled for similar duties however he did not show up. QWas equipped for each guard duty with an AK 47
and 30 rounds. biNe)-5

A (N o) '&5’ : ﬁ@‘\(/ﬂ ' ' ) :
~”stated he did guar when UBL was present; however, claimed it was not an honor or a special
privilege it just worked out that way. 1admiﬁed, for him, It wasn't a big deal when UBL showed up and most
of the times he used the opportunity to get aaditional rest. @ stated he didn't really care about the speeches

because they were given in Arabilc. : — Ny ) =
Ltpeo-s b(')) ). () _"-} 5 _ |
stated he did not receive any additional training for the guard duty. He stated they did use a password
while on patrol. stated it was important to remember the password because the people running the camp

b ee)-5

the following-8xplanation; He and were going to lisien to UBL when 2¢5M )¢
informed SNEGR BL was expecting a bayat from everyone on that partic;i ar day. (NI

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. [T IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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4. REMARKS (Continued) ¢¢ 7 = bm}( =5 1SS (3aF3)

told him that one copld get into "trouble” if he forgot the password. —¥00k this to mean that they (anyone on

guard duty at were authorized to shoot anyone who did not know the password
b(N 05 () ta
tated they ainers) were scared of the Americans and he was told if you see any fire in the sky

(ie. from a missile attack) he was to wake everyone up in the camp by firing off his weapon.
FNO-5
dstated he performed guard duty at least one time after taking the bayat with UBL.
b
S /a5 —Qhen asked to describe his feelings concerning the United States.

(D5 (DD ‘

stated while at qhe conS|dered America as the enemy. He stated while in the UK he had a
different ldeology about the US. He thought of the US as a democratic country concerned with human rights. He
stated growing up he always wanted to visit the US and possibly live there,

Lo | o
dstate)d the ;r;t real change in his ideology came while viewing anti-American videos at the Small Mudaffah,
AF. - remembered viewing one wdeo which depicted the bomblngs in fraq. SRR described this
experience as\hls "eye-opener”.

— 'L" é’( 7};’2"‘}-

bR
stated hg behev)ed some of what UBL was preaching, however, didn't agree with ‘everything especially
" blowing yourself up.
bya-v  Binge)- A/ﬂ‘f)fc g _be2A)

was presented with the situatish wherein he was guarding the camp (—) and was approached by
American/ US coalition forces. ¢l quickly pointed out that the Northern Alliance was not the same as the US. -

He continued by saying if he did see US Forces he would run. -admltted that he might fire back in self-
defense however, he would not initiate the firefi ght 19[7) () =

End of interview.

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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13 Sep 03 BAF, BAF, Afghanistan

1. DATE OF INVESﬂGATNE ACTIVITY 2, PLACE 3. ACTIVITY NUMBER . 156

W = (2Y5 . -
C INAL lNVESTlGATlVE TASK FORCE (CITF) .- . i //o,c 3)

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY —_—
_btherd-S

4. REMARKS
&3@5 bt'}\fc) -5 ,
at Bagram’ Airbase . Sl

Subjeit Intefview of: (UNK)
nducted PashtulEnghsh translatuon

Date/Plasé: 13 Sep 03/BAF, BAF, Afghanista (c}
On 13 Sep 03, Special Agent_g;ﬁa ewed
Afghanistan. -

Civlign Linguist Specialist (L.S)

A: Aigren, Khovist, “—.—L NO-§ b (S

A N/A e . .
4M?~bt‘&(£\

A: No.

e — —— e WY

A: No. '

6 0 - -~
AM? LOACED
7 2—b (3

A A few rounds from an AK while | was employed as a bodyguard

[ !:47) E)
; =b(DEY

- \benes)

'A No, | taught myself how to shoot.
g

A. Whien | was working for,
bodyguard
10.

THIS DO'CUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE

PROPERTY OF .
THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR -

AGENCY.,
PAGE OF PAGES 13

4 REMARKS (Continued) : | o '
11. _ R L () (£)
A: No. C

12__!_‘-9(—3(5)

A: No.

. 2~ ()
18, 7-39:7)(::)
?é Did not kriow what it was or whaappeed e e E)
A: Go homs, and would like to work or the ghanistan.. .
20. i 2bMN(ED
A: Americans aré good people, it Is the Afghani's w g and accusing people falsely to get them put
injail. (N Cc)

related he was not feeling well, and had been coughmg blood for several days. T - ﬂf‘}){(} -5

related he {NeeH -
told the guards but they ignored him. was assure he would be given medical treatment and the

appropriate medical authorities would be lnformed

6858
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TERReTD 156
o : /9(7)((}—5' (26F3)
AGENT'S COMMENT: During the course of the interview (NN never coughed or exhibited any
" symptoms of ‘ , o
+ discomifort or iliness. The JIF personnel were notified of his complaint.
_—'Qlated he he was traveling with another male q, going to work site. Before they left the
hotise, YINeAa -5 o NBOXS
-he was told of an explosion down the road. We then went in to town, and passed through It to buy
vegétables on _ v
the other side of town. We then came back through town heading home. There were a lof of soldiers both
ANF and ) - - -
_ THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE ’
PROPERTY OF
" THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR
AGENCY. ’
PAGE OF PAGES 23
4, REMARKS (Continued) :
US, and a lot of chaos. We were stopped, and | told the soldlers | had an AK, a Radio, and a camera. | told
therm |
carty the AK because | havé a lot of enemies and that | was trying to get the radio fixed because my family
andl L . BINCCY-§
thought we might cotild use it to help protect ourselves. | was then arrested by the soldiers. ‘
clalmed -

he had lots of eneriies whé live in Pakistan and that they have already killed four of his brothers. He claimed
the LN ! ‘_?(sife'} 1
M. an .

dispute was over water rights. He clalmed the enemies names werclliiigh

8 bende)3 Mo tRee
related they were all from Khowst, but now fived in Pakistan, SOl did not repor?ac;ly)t.) this to the
policé as (M5 .

it was a tribal affair ahd handled by them. , »
qfelated the camera was his cousins and that it just happened to be in the car, and that he and

most N -5 *l’('»ff)“

othef Afghans carry afi AK when they travel o town for protection. explameé‘his farhily planned

touse - ) .
the radio establish contact with someone near a border village who could report to them if any of their
enemies sb (73 (ers '
crossed the border. (NI did not know who they were going to contact but wanted to get the radio

 fixed first. '
qclaims he bought the radio In town from a soldier (NF!). He related the soldier gave it to me and
he

bryeo-g
never saw him again. He denies that he ever stated he was given the radion by SRR, =5 is

mentioned in Y -3
previous inteiviews by other agencies. He claims that he said he learned to use the radio while he was =

- working for . L p 3 ' . .
L U T ' . ST btye,
_fmﬂ’-e’?’ égr)ﬂ(égﬂingmericans gave him his,_fAlﬁ.(?e{n%aiSr;ed he got it ﬁomﬂ%gn
adrhitted that he bought the AK he currently had. GENEEEE oxplained thafq took over an
army bas® : : bewen-3
from the Americans and that he gave him an AK whenhe worked for him. SN claimed he sold that

AK as it by /)~ (D)5 -
was riew and in goo?‘éﬁapegnd(boug%‘t his current AK for less than half of what he sold thg}oﬂgr AK for.

Initially, related he was beaten by US soldiers when taken into custody. He related that he was
handcuffed and taken to some airfield and some tall man with green eyes, hit him in the chest and pushed
him

down. He further related he was struck several imes and denies that he was resisting capture or fighting the
personinel who custody he was in. Further he related he did not know if the persons were soldiers or even
American, o

The person had long hair, beard and wore short pants, but he did not remember any further description of
the -

person, . .

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE

PROPERTY OF )
THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR

AGENCY.,
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Activity Contents

| b1 byl b3 - 157
[ 1D e || Tite: FM40 opEip. SRR Iz

Narrative:. o-5 s>

On 13 September 2003, vmwas interrogated for two hours in Arabic
at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. Criminal Investigative Task Force Saudi Team (LSA-1) conducted the interview.
LSA-1 consists of SAqNCIS) and SA?(OSI). was the translator during this interrogation.
q was being interrogated concerning the inconsistencies wittjn his case file. bE-S

OO S SN/ Mo N0 e o (N2 bno-s
v?asrgscorte&nto the interview room and his hands wefe Binchained. LSA-1 explained to (NENIRE. their

bty ‘)"{ purpose for being there, and that his cooperation is the only way he may Rossibly see freedom. pretended to
Al SA-1by yawning, rolling his eyes and not looking at LSA-1. SA SN 2sked o show some
L MO respect diitring the interrogation. —é’({ﬁ?}g{l and began looking at LSA-1 during the interrogation. S Bl Ne)- -
-tol _ that he holds the key to his future and his current situation can't be helped by anzg_lgbuté 3 q-).S--
by eo -y timsett SA-NI- sk GRENNK i b ‘z'asﬂte_dgto cooperate and help hi ‘gi:)tu%?'ém and NNEEREES fesponde @r
b (! saying yes. SAGHNEEF:sked SNNE v'£& Went to AF. (NS {ated that he went to AF to teach the L ¢y/db)- .
b X K:;a:.{%- asked GERENMNEE why Lo initielly said he went to AF to train at—\wnmmsgf
N B : » can Hieits : . : :
: | eing tortured at an American Base m K antqg.har, AF and they made him say it bél}_)t)heg,g teen ~5 DA
b eNoSA uestioned him about these inco'ﬁs‘:-i\s'ftenc::l‘es?-ﬁsked SRR’ o 'Could he have been a teacher
when he was only eighteen years old at the time of hig capture. SREEEEBbLecame visibly upset and said it is the truth
bowvert and we can take it or leave it. During the int?r%oréeﬁ?d%‘— never dev%é%gfﬁésm his, story about being tortured. L} s~y &
b (BCO-S] Msked who tortured him and ke would not answer. SA -exfafﬁfned that we (LSA-1) neede 6

.~ TooK into these allegations so more details about the event are needed. SRR would not say who allegedly terfured
(] Maid they made him lay on the ground when it was cold and they iicked hitn, GHNENRSESN said that beser-s
they threatened him and pulled his penis eventually resulting in him tgllm them what they wanted to hear. —/
sa%ft%eyjoxced ; say he went 1o; R © Sah etgg upset because —-%kﬂim to_brilre) 2
_{-clatify one of his statements- QR turned toward SA d SA and said in English "I wanta iew =
by (4} translatof. T can't work with this translator". SA explained\to he's been lying to us and we will
_Afiot tolerate him disrespecting began gritting hidteeth clinching his\{jsts. SA —\eg:plaining

ONCFS] to that he is only hurtihg him by/lying. SA GENEMEEE stated he could hot help anyone who doesn't'want to

help thenelves. SEMNENE refused to talkfat this point and e interrogation was\subseque atly terminated, b }

Lﬁ;mg 9’ bentor-s”! \ })} 4 bine )_-\- b(neck-)
Involved Participa(;z sc}rb/(”ﬂm-:)_ Zﬁ){ ” 517)50_',_7)((); O |

l Role Jﬁame

: | Subject of Acﬁvityjl

~h (DO l

Attachments

[ No Data Found e , |

LR6OB
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (

' REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVIT 158
1. DATE OF INVESTIGATIVE |2.PLACE 3. ACTIVITY Num%% .
30 Sep 03 GTMO, Cuba , AR (1o 2]
: bOHOS
4. REMARKS - : )
Subject Interview of: (UNK) Sl -b O\¢ 0'5 : o B
Date/Place: 30 Sep 03/GTMO, Cuba L OXOS ' : '
_bONOT by [ beayeedy-
On 30 Sep and 8 Oct 03, (NNTHINIE (AX A SUNNS), {55 NN, -5 interviewed at Camp Delta,
Guantanamo Bay, Cuba by SA (AFOSI) and SA (NCIS). On 30 Sep 03, Linguist
specialistﬂggvided English/Pashtu lhnguage translation. On 8 Oct 03, linguist NN provided
English/Pashiu language tragslation. _ 4
bt 2 ONO  bOWEHR

This interview was conducted pursuant to a lead request from CITF, HQ, Ft. Belvoir, VA. On 30 Sep 03, et
* advised the following: _  beber3 : Lo veer$
o (NOS L33 bWA-Y by

He work for SERIRNNN, 1SN ~ at a shop owhed by S that sold pots and pans. h
was shown a photograph of ISN; and identified him as Furthermore, advised that
both he and belonged to Jams'at al-Tabligh. However, Gl MEEE claimed that GSENEEE did not regruit him into
any orgam'zatio; he advised he only/worked for SN, ) (o R 112 Y b tl?‘}f‘t)-'} LN

B3 LR (ps e 7 dbMeo)-v
When queried about the anti-tank mines and the ngtebdo c<‘)3nta1nmg elegfrénic an?e losive schematics,

sidence by a communist regime commander, before his family

claimed that the anti-tank mines were left at his ,
moved into the house. He advised tha did not leave the mines with him. He maintained that the mines were

approximately 10 - 12 years old. ﬁ:’lﬁs afraid to dispose of the mines earlier because he felt that if he provided

the mines to a warring group, one of the other g groups would cause him trouble.
NS vrN-§

d said that the mmformation contained in the notebook was obtained when he attended a mechanical school in

{host, AF, that the Taliban forced him to attend. The purpose of the school was to provide explosive and firearms training.

described the contents of the notebook as directions on how to use the anti-tank mines, not as
electronic/explosive schematics. qﬁclaimed that he took the training course to learn how to dispose of the mines
but also claimed that the Taliban forced him into tajning, He left the class after two days because his mother was afraid he
would be sent to fight if he completed the training, Mo (N €)% .
L WO)-5 bOMO-3 3 e meerS Lonen-3
C 5 X v ¢

*claimed that the names @ he provided to U.S. Forces while

he was in AF were made-up names. He claimed he was tortured by U.S. Forces during questioning and felt compelled to

provide names. qgivised the names he provided were false and made-up because he was being beat by the
interrogators. Specifically, he ad¥ised he was struck on the back of the head with a rifle, had a knife held to his throat on two

occasions and had his nose broken. Ny, ¢ (¢} .
bt b _ U Tiy YA

If released, SN s2id he wanted to visit his father's cousin SiNSNSE.in London, UK, and his cousin

wGemmny. He has never visited either of these individuals before.

eneor-1

AGENT'S NOTE: behes)

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE
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BENE> . ' - : S8 (2,2

4. REMARKS/ {Continued) ' L yed-§. ‘
~ Furthermore, when questioned if he received any medical ﬁnﬁon and documentation for the broken nose he

clairiied to have suffered he advised he had not. Moreover, had a relatively strong understanding of the English

language. When confronted with information that conflicted with his story, his physical posture became extremely defensive.

ﬁ{— will be re-engaged on the matters addressed in the HQ, CITF, lead after further review of his file, /f-

ife, and goordination with DHS regarding—. ~bl N3

(5 3(a%‘§o b(-,)[ L[-)-)fo 5 éO)(’C) -3

$On 8 Oct 03, — advised the following: “ was a Taliban leader who subsequently turned
agamst the Taliban after a land dispute began between people living in Khost, AF, and the Taliban government, o

oS v: s not sure of ﬂpemﬁc position within the Taliban. Furthermiore, claimed-that- -

= S o1 8 did not know each other and as far a5 NEEENEENE kncw SISEIN was not an Al-Qdeda member.

N i cd that*was a vep popular individual and nwas oni'x\a worker, therefore*the two men

o d1d ot know each offer, o b h) (z.r} “LeNOy B3 Brhead-3 Yot Sy0)-of

DINC)~ SONOS lorhery-L, b(De>2
H attended the schoo here leamed about how to lay and remove ggﬁnmes a;%;ommately 0 yearggo The
msu'uctor of the class was an A.fghan natxonal that escribed asM
: i : i SN 12 no visible scars and was not missing any

hmbs Add1t10na11y, he wore & black turbon and spoke Paskh ) laimed that did not display any
<3 anti-American attitudes. The rest of the students in the clagg were approxilnately twenty-five to twenty-six years old and were
pabs, Pakistanis oxother foreign nationals at the gs

all Afghans, did not recall seeing any Ay .
g wNeO-< =3 ey 5 NI
did not hear anyone engaging in violent or anti-American speech while he traveled with the Jama'at al-Tabligh.
He claimed that the group was anti-Taliban and taught Muslims how to be better Muslims,
L5

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE
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SECRETHHORORN
DEPARTMENT OF DEFENSE |
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE ' 160
5010 6™ STREET oeh-ub
FORT BELVOIR, VIRGINIA 22060 (16RY)
REPLY TO )
ATTENTION OF
CITE-CDR , 3 October 2003 s

'MEMORANDUM FOR ALL PERSONNEL ASSIGNED TO THE DOD CRIMINAL
. INVESTIGATION TASK FORCE '

Subject: Interrogation Procedures Guidance (8% (U)

1. (V)= References:

" a. (U) Presidontial Order Concerning Detention, Treatment and Trial of Certaln

Non-Ciizens in the War Against Terotism, 13 Nov 01.
b. SECDEF Memo, 16 Apr 03, Counter-Resistance Techniques in the Waron

" Terrorism ($). (V) :

2, (U) The purposs of this memorandurm is to reiterate my pravious guidance to
Criminal Investigation Task Force (CITF) personnel, related to the conduct of

interrogations of datainees or parsons under custody. For the purpose of this

memorandum all referances to detainees will also apply to persons under custody,

3. (UXSERE) The President's order of 13 Nov U1 sets forth certain policy guldslines
regarding the treatment of persons detained by DoD who are subject to the order.
Spedificatly, the order states that detainses will be treated humanely, without any
adverse distinction bassd on race, color, religion, gender, birth, wealth, or similar
criteria, The general guidelines provided are consistent with the criminal investigator's
objectives in elicting infarmation from the detained persons during interrogation and the
Secretary of Defense Guidance, dated 16 April 2003, concerning Counter-Resistan
Techniques in the War on Terorism (83 (L) ,

4. (UYSHEE } Interrogation:

aVISINE) Detainees will be treated humanely. Physical forture, corporal
punishment and mental torture are not acceptable interrogation tactics and are not
allowad under any circumstances. Basic human nesds, such as food and water, will
rot be withheld as a means $o obtain information. CITF will not arbitrarily limit the
duration of the Interrogation as a matter of palicy. The interrogator may discontinue
interrogation when he deems that continued efforts would ba unproductive.

DRV-FM+-SECDEFMEMU XDI310-
Dated:—Apri-16;-2003
| DECE-ON—2-April 2013
SECRETFFNOFORN
(JACEASS IAED
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CITF-COR

Subject: Interrogation Procedures Guidance (S3(0)

b. (U) CITF personnel will not participate in any Interrogation that violates this
policy. When CITF personnel are conducting a joint interrogation with another U.S.
govemment organization, and a member of that other organization employs tactics that
are, or appear to the investigator to be, inhumano or cruel and unusual, the CITF
personnet will immediately disengage from the interrogation, report the incident to their
CITF chain of command, and document the incident in a memerandum for record to the
CITF Resident Agent in Charge (RAC), who will then forward a memorandum for record

to the CITF Deputy Special Agent in Charge (DSAC).

c@?s#ﬁ) The use of isolation facilities will not be employed as an interrogation
tactic; howaver, on a case-by-caes basis it can be usad as an incentive. The use of
isolation ag an incentive must be approved by the DSAC, and will only be used with the

consent of the detaines.

U@) The use of deception or ruse may ba employed as an Inferrogation
tactic. Examples of deception tactics include but are not limitad to the use of falsae
intelligence, false information attributed to other detalnees, false identification of
physical or forensic evidence and false representations as to the identity of the
interrogator, The Interrogator may not employ & deception or ruse in any manner that
would constifute inhumane treatment of the detaines.

e. (U) All interrogations will be documented on a CITF Form 40 that will include
the ISN of the detainee, time and date of the interrogation, duration of the interrogation
and either the identities or organizations of all persons present for the Interrogation. All
CITF personnel participating in the interrogation must be documented appropriately in
the case file, either in the mvestlgahva notes or on the Form 40,

f. (U) Photographs and or video recordings of interrogations are not requirad as a
matter of policy: however, they may be generated at the discretion of the agent
conducting the interview with the concurrence of the RAC, CITF personnel may
consider videotaping the final interview with detainees who are to be
refeased/transferrad and will strongly consider videotaping a final interview of any
detainee who is being transferred who has possible value as a witness. Exceptions to
this policy must be approved by CITF-HQ at the Commander (CDR) or Deputy
Commander {DCO) level. The DCO is also the Senlor Agent In Charga {SAC).

(//ucum //D/L‘D
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SEGRETHMOFORN

~ CITF-CDR : - S

Subject: Interrogation Pracedures Guidance

5. (U) CITF agents will not participate in the use of any non-law enforcement (LE)
interrogation techniques for which they are not trained, or any techniques they fesl are
questionable, as defined by law, regulation, and as interpreted by the CDR and SAC.
All CITF agents have the authority to withdraw from any environment or action that they
befieve Is Inappropriate. CITF agents must report any such action to thelr RAC
immediately, and the RAC will provide a MFR on the incident to the DSAC.

6. . (U} CITF agents will not observe interviews by other agencles where it is known
that non-LE techniques will be used. Only the CITF CDR or DGO may grant exceplions

- o this policy.

7. (U) CITF agents or analysts will request and obtain transcripts, reports, and after-
action reviews of any and all interviews conducted by other agencies and entities to
determine the law anforcement value of the information and the effectiveness of the
interrogation strategles employed. All interragations of detainees will be documented in

tha GITF case file,

8. (U) The CITF-G RAC, Operatinns Officer, or CITF-G Legal Advisor will coordinate
with Joint Task Force (JTF) GTMO and will represent CITF in all discussions of
interrogation strategies and approaches. CITF-G will notify CITF-HQ of Issues raised
during these discussions that have the potential to impact the CITF mission. If the
CITF-G representative disagrees with an approach being considered by the JTF, the
CITF-G representative should inform the JTF of the objection in a professional manne
and continue participating in the discussion. The obligation of the CITF-G :
represeritative at any discussion/meeting is two-fold: to raise a professional objection as
necessary, and to report the issua to the CDR or DCO/SAC through the DSAC.

BV 7 TE TR L

9. (U) Inlrag and Afghanistan, similarly, the RAC, Qperations Officer, or Legal
Advisor wilf reprasent CITF in discussions with other organizations' representatives
related to interrogation strategies and approaches, The discussions and reporting
requirements will follow the same parameters outlined above,

3

VA CLASSIFIED
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10,, () The PO fir this marotdndun is LTCAmMNIINRE. ChiefLegal Advisor,

GOL, MP .
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A vOXOn
N &m an approximately
NS "4l is married with one wife and one child (approximately 1 year old).

T

<

Activity Contents

16l

bad s I ) (3 -

[ ID: oSS | Title: FM40 - - |

Narrative: (3 5 b2y

N0 G boerf bS5

On 9 Oct 03, Special Agenth interviewed (I at Bagram Airbase, Afghanistan. Civilian Linguist

Specialist (LS) conducted Pashtu/English translation. ’ - -
YNO-2 BEAXe

The purpose of the interview was to establish rapport with il and to obtain the details of his capture.

Pa b{")) « ) '5'

has 2 years of education at

% \p(M (D5 '
is employed as a salesman, sélling wall and belts, as wdveled throughout Pakistan for the past 4-5
years selling these items andfeturns to his home in AF to see his family every 4-5 m: ths, Approximately 10 days prior
to the IED explosion,#had returned from Pakistan to see his family. @M lzimed he had traveled by vehicle
(NFI) to Safied Sang in order to buy feed for his cattlé (two cows and one calf). When he arrived in Safied Sang he started
asking people where he can purchase hay. No one had hiay and everyone informed him to continue down the road toward-
Zaid Abad Village. While walking toward the village, related he was a white Mosque (NFI) with a water well in

X SJ went to sleep and awoke some time later.

’g@-ﬂmed he took a drink from the well and went inside the Mosque to rest. While in the Mosque, JNENI—
he claimed after he woke up he continued toward the village in
search of hay. While walking down the road heard and saw a loud explosion, and thought 2 bomb was dropped
from an airplane. ﬁstated people starting foming out of their homes and asking if he was responsible for the
explosion, which he denied. As started fvalking away from the area, a local villager (NFI) subsequently accused
him of setting off the exﬁlosion and detained him. as held over night by this individual and was turned over to

hat he,says were Ameritan Forcesjthe follo i gday.” ) ... )} L
SN
t0 Kabul

ted he was brought where he was interrogated for 6-7 days and during the interrogations he was beat
and shocked. Gl was told by one of the interrogators that if he confessed he would be brought to the Pakistani border
and released. MREEME claimed he then related he was responsible for the explosion. After providing a confession,-
was brought to the Ba Collection Point., : _
bEHO (S bLT X )S .

Since his arrival at the BCP, ‘has maintained his innocence and related he only confessed after being beat and
promised he would be released. SN further related Americans (described as having a beard and sunglasses) were
present during two of the interrogaﬁons:\ : . :

QUESTIONS:

Village, Lowgar Providence, Afghanistan. TlF —
S £ ther's name is {

(1 oF 3)

T.'b(‘))_(t)t)'

SONOG

1> ) CDL5)

hittp://148.124.63.24/pls/iol _prodfi2ms.obj_doc_web.Doc_Detail?pSID=10108T2N&pObj... 9/28/2004

6867



LZIViD VU)COL LICdLLS - ' . i G M v

/6/(2010_3)

No .

- A ) ()

Yes, when I was young I'pulled the trigger of 2 weapon (NFI) that my father held.

RS TEY

No, 1 bave helped them with wood for the winter. -

13“% O

No

14.8 ) —b (DED

Bad people. .
~brce)

1. . - 17) (€)

I have bad feeling when innocent people die.

| 1c. ——— - () (£

Go home to my family and hope to make a living in AF w/o having to travel to Pakistan,
g- S0 8
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76/
(30773

.

They are good people, they are doing a lot for this country.

Involved Participants

l Role - ” Name I
| Subject of Activity 'LE bV-5 . ' |
Attachments

[ No Data Found ' - |
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" Activity Contents

by s S (N5 | . 162

l m—ll Title: FM40 SN - .

Narrative: b N eo-5 (LY S

On 21 Oct 03, EEESINRENES, Internment Sérial Number (ISN) SSSNENSIIRNER, wos interviewed by Special Agent (SA)
Air Force Office of Special Investigations (AFOSI), at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The

interview was copducted in Pashtu as translated by '

This interview was conducted in response to a lead from CITF-Belvoir. The questions and responses were as follows:

“ ~le (e |

Response - Detainee related that he was removed from a van by Afghan Militia Forces (AMF) near Sarahbaga, AF.
Detainee stated he was blindfolded, taken to the Americans (he doesn't know where), interrogated and beaten for days
while still blindfolded. When asked how he was sure Americans were beating him vs, Afghang, he responded that only
Americans were in the room because he could hear them talking, When asked about the Afglian translator that must have
been there at the time, detainee stated there was no translator. When asked how he could tell he was being questioned if
only English was being spoken, he said he didn't know, and asked for tea. '

7 beyey

Response - Detainee stated he fired one rocket launcher at a Russian airplane during the Russian occupation, but that it
missed, When asked the name of the launcher, he said it was called the "Rocket." Detainee related this was his first and
only experience with rockets. Detainee could not provide any details about the arming or siming sequence beyond holdmg
the launcher up to his shoulder and "hitting the button like the one on the Kalishnikov" (detainee made trigger squeezing

|| motions with his index finger while describmg the "button"). See question #4 for more details.

/b ('7){5)

Response - Detainee related that he both heard and saw rockets come up from Khowst and land in the vicinity of the
American base while he worked at his office job (security guard). He had no further information about rocket attacks

/lvf")}(“ﬂ

Response - Detainee stated that he was prov:ded no training as a Mujahadeen, and that he knew mstmctxvely how touse a
Kalishnikov without training, but that he also learned how to use a rocket launcher (vs. aircraft). When asked where he
got the launcher, he said that it was provided by someone else (NFI) to his commander, who provided it to him.

!mm;)

Response - Detainee related that he was uneducated, and g0 he wasn't quite sure what position he had. During the course
of answering this question, detainee related that he was an intelligence officer. When asked to provide more details about
this position, he related that he was a security guard. When pressed further, detainee explained that intelligence officer
and security guard, "it's everything," When informed asked how he could perform the duties of an intelligence officer as
someone who cannot read or write, he re-iterated the fact that he was "uneducated" and that he was a security guard.

LN

Response - Detainee related that he hadn't killed anyone that he knew of in his entire life, to include the five years as a
Mujahadeen, and didn't know why anyone would say otherwise.

LN O wACr2 - ' - -l
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W?-bm(ﬂ

Response - Detaineé plans to return to Afghanistan, re-unite with his family, and work on a farm, or his gas station, or
possibly move to Dubai or Holland and become a truck driver like his brothers. :

: S - (6

Response - Detainee stated he had no animosity towards US Forces and no desire for Jihad or revenge.

o —; -> 7

Response - Detainee stated tﬁat his wife and children are in the Khowst province. Detainee stated he
writes to them all the time through the Internationat Committee of the Red Crosg ICRC).  _
- Y NO-5

Detainee also provided the following relevant information:

When asked if detainee knew what a polygraph was, detainee related that other detainees had told him the Americans had
a machine that he could be hooked to that would determine if he were lying or telling the truth, Afier confirming that the
device he'd heard of was indeed a polygraph, he was offered an opportunity to be examined. Detainee then related that he
would take the polygraph exam, but that we should expect some inconsistencies in the results, because some days he was
not in 2 good mood, and that he would sometimes lie on those days. Detainee also stated that the translations were
probably sometimes wrong as well, which would cause us to think he was lying about things but he felt sure he could

explain them,

‘When asked to relate some things he had lied to interviewers gbout previously, detainee refused and stated that we would
have to tell him things we didn't believe, and that he would then tell if the example was a lie or not. At this point, the

interview was terminated. .

Post - iniei'view, the translator related that in his opinion, Detainee spoke like an educated person, as opposed to the
uneducated person he claimed to be.

Involved Participants

Role I Name

Subject of Activity || (IR — 2 (D O-&
Attachments

| No Data Found J
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORC]

. ~ REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVI . L
1. DATE OF INVESTIGATIVE |2.PLACE 3. ACTIVITY NUMBER
15 Dec 03 . | Camp Delta, GTMO, Cuba ' o (/ of )
| : : ‘be PAYS)
4. REMARKS ' : :
Subject Interview of: (UNK) SR -10 (NCO-$ |
Date/Place: 15 Dec/ gszgz;:gp-l;ilta, GTMO, Cuba b("}) (0)5

On 15 Dec 03, ¥ ISN# ~, was 1fiterviewed at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba by SA
*(AFOSI).—provided Urduw/English language translation. : '
; ' , _
LN eCy1 \bedeey=2. - bt fey-)
The interview was conducted in response to HQ CITF lead request dated 8 Dec 03. :

boaeos
After discussing the purpose of the intcrvicw‘provided the following information:

Question: | s lo(fE)

Answer: |y (H(O)-3 - /é(.)) -5
dvised he has never been to the U.S. He has only been to Pakistan and Afghanistan. SR said that during the

timeframe of 15 Aug 01-17 Oct 01 he was either in Pakistan or Afghanistan but he definitely was not in the U.S.

(Agent note: | s

Answer: Ly (5) (O~ ._ o biyay-s L&SYe) =5
Ife-stated the same information obtained from the 3 Sep 03 interview. He knew  as " and met him in

MES. He advised that he did not speak with him very much or at great lengths. He never discussed the Jihad, fighting, or
training camps he has been to. ENNSRAER never told SN he was a member of the Taliban. * has not seen

since this time at MES. (9(17)(4:)—{ !glg’v)(f}- 5 6(75(()-{ b5

Question:

Answer: L (W(()-§ . )

@B 2 vised that he completed his diploma after 4 % years of training. He also received a diploma in acupuncture, which he
received during the same timeframe from the National Acupuncture College.

b5 o -

‘stated that he was able to open his own clinic with the help of his family. The clinic was small and any help he received
from his family (money or supplies) was sufficient to bring the clinic to operational status. He said that his

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE

PROPERTY OF THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED
OTTTAINE VNATTR AENCV
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4. REMARKS (Continued) [62 |
¢linic also received free medical supplies (medicine and equipment) from local companies. (; 20f2)

(0~ | |
..;urre;ljt?l}('{gﬁmsgs medical attention because he did not receive adequate medical attention in the past. He stated that he
complained of headaches and neck pain and was told that an appointment was being made but no doctor came to check the
problem. #RENN.requested a specific medicine for a rash, which he had, but was told by a nurse that the medicine could not be
administered. advised that this negative treatment is the cause for his current refusal for medical treatment.
btneny-s SN O-S o , : :
He stated that if he was given good treatment then he would accept it but if he were forced to accept medical treatment then he
would blatantly refuse. - : ‘ :

- ) - -

(Agent note:
Question: s I _ ‘97(

Answer:, OO -5 bep ( 0y-3

.-_gdvised that was not involved with Al-Qaida or any terrorist organization. He has never heard information that
q was planning or assisting in attacks against U.S. forces.
by CENOD _bno3

B advised that SEBMEE was involved with the deaths of local people due to tribal conflicts. He never seen him kill anyone
but heard rumors that he was responsible for the deaths of people in his area. _ '

beyar-s AR SO -
‘stated that SSENEES was not involved in any other illegal activity but is in the real estate business (buying and selling
homes) and is very busy running his business. ' ‘ '

L (yey-s LY NCO-5
SR 2 dvised that if he was rele 'l:% t he would not'go back to Afghanistan even though his wife is there. His wife
requested a divorce because of! and—ﬁges pot want to go back. He previously stated that he wanted to kill

but recanted, stating that he said a lot of things when he was angry. He no longer wishes to kill — and he no

lopger wishes to go back to Afghanistan. He does not know where he would go if he were released. ‘LN )3
b7rcey3 -
(Agent note:

($) ~\)\9m\(ﬂ’3

O

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE
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Activity Contents

S

bins  bovs IS

[1D o || Title: FM4) GHED -SENES

()e)S P bn Je)s _
M %ﬁmtelyww
_ is married with one wife, two sons, and one daughter. father's name is

- was arrested by American and AMF after he was questioned about being a member of the Taliban. When T

Narrative:, () 5 bty _
FM 40 -

beneo)-! b)) &
On 29 Dec 03, Special Agen_interviewed_at Bagram Airbase, Afghanistan. Civilian Linguist

Specialist (LS) conducted Farsi/English translation.
- T ol 16 S -
The purpose of the interview was to establish rapport with{iilles aic. 16 obtain his information regarding his capture.

;, who is deceased. has little to know education and appears to be ment3lly impaixed.?
o) &

ot read or write. claims to b unemployed and has only worked as a laborer.
bINCO-3 VAN A | b)) s

—

could not provide a logical answer (possibly due to his mental capacity), he was arrested and claims to have been beaten
by the AMF soldiers. denied being a member of the Taliban and only stated he was a Muslim. seemed
confused during the ¢ k;z %n}teéggaﬁon and became emotional (started crying) when speaking of his arrest and'heatings,

Agent's Comment: §

Involved Participants

Role ' ]Ii ame : , J

Subject Discussed || AngiiERN N - LN § |

Subject of Activity _ e {NEO-§ J

Attachménts

rNo Data Found
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORQE (CITi

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY | _
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE - 3. ACTIVITY NUMBER
13 Jan 04 | Camp Delta - Gold, GTMO, Cuba S
3 : ‘heay =
4. REMARKS -

Subject Interview of: (UNK) (RN bneo-§
Date/Piace: 13 Jan 04/Camp Delta - Gold, GTMO, Cuba

. L b o)

interviewer: SA (NN . Belvoir - CITF - GTMO

LNO-S 1 e)S

beva)-
RSN SRNMENNERRNE: 25 inicrviewed by Special Agent (SA) MRS
and-SA Alr Force Office of Special Investigations, at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The
interview was conductdd In the Arabic language and franslated by Iinguistﬂ;he following information,
regarding conflicts In his\case file, was provided by {lENES. N2,
bhO-§ btneey-t boneo-2,
L]

stated that he had traveled to Afghanistan to learn and. memorize the Koran, not to teach it. He didspend - . -
two years at the Institute for Arabic Studies, but denles ever seeing USAMA BIN LADEN at the institute, as praviously
reported. elated that he had previously told this to interrogators in Afghanistan becauss he had beaten. :
ela;d that he did not know of any affiliations between anyone at the Institute and Al-Queda. When asked
abgut specific persons, with whom he had previously admitied to knowing, SN stated that since his capture he

hab lost his m/emory. *refused to provide any further detsils.

[ .
ELNO-S
b0 finigy T

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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“Activity Contents

168

] Title: F'M40§;

lWarrati;e:- :.-

(1) (WA
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Activity Contents | . S
_ v oY, by s b CT(ES (1 o€

1D; G| Title: FM40 i - S

MU

~N

RIS

o4 s toted that he had no other contact with

if he thought q\oappea_red sick, qgg?};?g_,_ "no." 2 N ce)-3
- (NCO- - ' : '

(A3

nm—;

O10% SE— TSN:

-SIB, whom he previously stated was in charge of the Algerian_ b))
Guesthouse he stayed at in the surmer of 2000. ?ﬁm he talked
SN §id ot operate the,,,),, 2

Narrative: - b)) 5

b eo-5 |
On 20 Mar 04, SNSRI 1SN+ , was

" (AFOSI) and SAME _ by}
(USACIDC). Linguist specialist—\provided o
Arabic/English language translation. = byveor~2.

- bevo-s o) s | boyo- -
A v/ 2s asked tofiew a photograph of |
and describe his contact, if any, he may
have had with him eithet in Germany or Afghanistan. (NN stated that |
he knew (Y 1 FoRi Srison in Germany, however he only saw him'in %
passing. SN FeTa€d That the two never had a chance to speak with

one another and therefore, he could speak of him personally. q

‘advised that they were both imprisoned sometime around 1996-1997, “b/aeey.

however, he could not recall any other specific details because he was

ily involved with drugs at the time. Further, stated he saw

B in the markets of Afghanistan on three or four occasions.” 2%
and when asked

) ee)-5 | | _ .
—Was asked to recount his interaction with an individual named

(NEH- .
to S S inderous occaswgs%)g)qwevcr,

guesthouse while he was staying there. advised that SN did

o [0 £

moved out. SEEMY %3583 he met SN in Pershwar, PK and stayed at

his residence fo)g‘ one night. 5dV1d that ]gg was put in contact
with ‘ %ﬁrouéh the assistance of G, whom he met at the

b{

q in Germany. SIS cxplained that it was SR>
wh

o convinced him to travel to Afghanistan-SEEKW6u1d tell him how
relocating to Afghanistan would remoyg the influence of drugs from his life

and allow him to become a better individual, SEMJJI helped

interviewed at Camp Delta, Guantanamo Bay Naval Station, Cuba by SA - "t -

obtain a Pakistani Visa and although — offered to pay

L (N5 b("))fé)"B

169

not assume control of the guesthouse until several months after SN _/7)‘@_ -

“beva) s

6877
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W3 by Lbeneo-s heneo-z -t Z ot2)
wouldn't agcept paymen;/ciﬁng it W;s/ his duty as a Muslim to help

others. SA- aslga?g( ] if SR cver nqbgglg)gspy comments -
ool suggesting SENNNNE partiCipate in Jihad. SN responded that
SR only wanted to see him change his life for the better and that there
was no mention of fighting Jihad. JSENEEN Stated that after staying with- .|
| for the night, an Afghani named (I MNNNENNN drove him by taxi '
bOVBacross the Pakistan/A fghanistan border into Jalalabad and -g%fé}iﬁlally, the
Algerian Safe house. He stayed at the house for approximately two months
at which time he was given the opportunity of marriage to a local Afghan
woman through a neighbor of the house.

' (N)-5 :

- & was askéd about information he had provided to interrogators in
|| Kandahar, AF concerning trainingb]:%%]):l_ad received at the Darunta training
camp in Afghanistan. JEEEGY stated that he provided this information

under duress and that it was completely fabricated. (UMM was adamant |

. . . . . . e Lened-s~

that at no point during his stay in Afghanistan, did he receive training of any ||

sort. Further, -rsequested interrogators arrange for him to undergo

a polygraph examination'so that he could prove his innocence.
L , bt eo-§ o

Involved Pd:{ticipants -

Role Name :
Subject of Activity | - ) - ~
Attachments '

No Data Found
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 171
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY . 2. PLACE . . » 3, ACTIVlTY NUMBER
- 12 Apr 04 GTMO, Cuba ' |
‘ : ' N b2y 5

4.REMARKS

Sutfct e f wwo-_mbm o>

Date/Place: 12 Apr 04/GTMO, Cuba
im(c >i~5)

b one O— : S Lbheay-|
IS_ was interviewed by SA— AFOS, at
Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The interview was conducted in the Arabic language and translated by

linguist iR — b ) O- 2
_ DS ' LT

@ = s interviewed and shown pictures of the following detalned persons: and
SEREENENENER - suspocted UBL bodyguard. He. did not recogmze sither detaines. 1d_'] !g}g -
PINO-5” btNeo-5 -
— claimed the MPs mocked detainees during prayer and some of the detainees were not ge?né proper
medical attention. When asked for specific incidents pertaining to the lack of medical care, could not

provide any. He sald MPs were disruptive during prayer time by kicking the walls or stomping thelr feet in the celi
block causing unnscessary noise.

b5 CO-S~ ' .
ﬂam’ts to return to YM upon his release and work at hls previous job as a laboraiory technician. He felt

America was an snemy of Islam and claimed he was detained solely for being a Muslim. Several attempts to
explain why he was detained were unsuccessful. - -
N 19 YL ) 147 1 U

Prior to his ;apiure. he thought Arherica was a humanltarlan nation, but did not feel that way since being detained

SRR folt America was 1iot a good country and their support of israel over the Palestinians was proof. He

was adamant in his opmion/that the only solution to the Israeli/Palestinian conflict was through "the blood shed of the
" Jews.” “{aid he would be the first one to sign up for a jihad against israe! and would consider a Jihad

against America if the reasons were right. He did say not all Americans were his enemy and did not wish for all of

them to be killed, only those who mistreated him, .

He said women and children should not be killed and pointed out Islamic law had strict rules about fighting, yet he
said he did not blame the 911 terrorists for what they did, When the violation of Islamic law of the 911 attacks was

pointed out to q‘ he said it was up to Allah to punish them.
| VoiMeo-s :

[ / o;FI)

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CI1

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 172
1. DATE OF luvssﬁGAnvs ACTIVITY 2. PLAéE &AchvrrYNUMBER. ( 1ot )
13 Apr 04 GTMO, Cuba
s
4. REMARKS

. Subject Interview of: (UNK) eumymm— 7 (€} -
Date/Placs: 13 Apr 04/GTMO, Cuba

ot o=  _bpeo-s

_ interviewed by SA_ AFOSI, at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. The
interview was conducted in the Arabic language and translated by Ilngulst~ e ‘( -2

-Vvlgs(t:rjxcgco)pera%'ve and refused to answer questions. He said he would keep his a shwer 1o znmself when
asked If he folt fighting in the jihad was worth it or if he would fight in another jihad. was fold his cooperation
was necessary to move.his case forward and he still refused to answer questions. He eventually said he would not
talk because the detainses in Romeo block did not have iong pants. it this was an attack on Islam by the
United States and it was a violation of their human rights. He asked wh; government has the right fo attack a
religion. Several attempts to gain s cooperation were unsuccessful \and the Interview was terminated.

5(7;((«), v bmr(}—g'

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY, °
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03 May 04 Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba
1, DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLAGE 3. ACTIVITY NUMBER

- ~-bays
CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY : '

4. REMARKS . : s
Subject Interview of: (UNK) - b er-s
Date/Place; 03 May 04/Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba - -
On 03May04, ISN
Guantanamo L0215 b évey-<s- : '
Bay, Cuba By Special Agent—, Naval Criminal Investigative Service and SN, Air
Force f - :

Office of Speclal Invesﬂg'aﬁogs.m{l% %terview was conducted in Pashtu as translated by*, Contract
Linguist, Titan Corporation. ~ ~ Y 1 - G a?--&
‘\stated that if released, he would like to retum fo Kabul, AF. QIR further stated that since he ha

only V(RS : beNeed-
graduated from high school, he would also like to enroll at the Kabul University. e said he ?Noﬁd

attempt to . .
- earh a degree in either Computer Science or Business Management, as there is much money to be made in
either . : :
field. b(ney-5 - : : . ,
also commented that although he supports an American presence within Afghanistan, he believes -
the t’ﬂ(c}'i' o L '
Ameri ave done him an injustice by sending him fo Cuba. _
explained that while employed with DynaCorp as a translator, he was accused of providing classified
information to ant coalition members. According to _L" his subsequent confession regarding the
accusation is. : V(N -§
not only false, but also coerced. : benany-2
-.@ted that prior to his capture, he was assigned to provide linguistic support for Agentailll (NFI)
regarding™ b N Er 3" !af‘ﬂéﬁ -
three Arabs who wanted to share information with American Forces. explained that after franslating

for (MO~
g

, was interviewed at Camp Delta, _

someé unknown drivers also employed by DynaCorp, inquired as to why the three aforementioned

Arabs . 7}e) -~
wanted to visit with Americans.d éta(t,eJ{ha} hész)ld_ the drivers that the three men were working with

St e -

173

//o?cl)

the  LHeO-5 , _
Americghs, but stressed that he never told the drivers anything about their conversation with i ""W"?‘i Y-

further explained that shortly after the conversation with the 'drivers,qa proached him and
. N2

inquired why ‘ P e() YO -5

he was-sharing classified information with other people. said he dénied accusation and
immediately - b ((} -5 -2
left work. ‘stated'tha because he was worried that he would be in trouble, he decided to travel to
Jalalabad,. g/ s T

€S
AF and ask his father fors-a—dvice. :
said after spending two days in Jalalabad, his father convinced him to retumn to work and resolve the

sltuation with Chris. IR explained however, that when he retumed to work, he was immediately placed

under Ny neo
arrest and interrogated.
_\claimed that during the interrogation, he was first beaten and subsequently coerced into providing a

wilttlen > b (e -5 _ - (N
statement indicating his culpability. -.lgtgtgg gQing-r;ogator, ‘ {NF1), té%?ﬂ%that unless he admits
to )

b . .
* sharing classified information with enemy forces, he would be sent to Cuba. -/- algg%sﬁé)d{at . é[
: ' e

suggested

he claim that the classified information was provided to a well -known enemy because he would later be able
to Nee ‘ '
lf’a‘s k 14359

claim ppliilca um. :
-/gtated that because he didn't want to be sent to Cuba, he decided to admit that he was working for

. H- (N2 S
HiS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE

PROPERTY OF :
THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR

AGENCY.
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iESZeu0 - 173
. C(2of2)
‘ PAGE OF PAGES 12 :

4. REMARKS (Coriinued) [¢ (Nec)-S ' - :
(NF1), a kncwe/zbkls/iami Gulbadin (HIG) member. Additionally, in order to make his admissions more
beiievable, “stated he nee_ded to provide as much detailed information as possible; consequently,

. s2id. by ()
he admitted to provi?iingc \Zc;agn serial numbers, as well as names and ranks of coalition members working

within :
le (MNO-T ' L
“acknowledged he underwent a polygraph examination in Bagram, AF, but claims interrogators told

him that .
- he had passed. However, when the interrogator stated that he would not have been sent to Cuba if he had

passed LN -
the examination, @Ml opined that thgnterrogators must have lied to him.

Despite acknowledging that his story was not believable for several reasons, M. remained steadfast in
his claim “beheo-s

that his original statement, in which he admitted guilt, was false. :

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE )

PROPERTY OF - _ -
THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR

AGENCY. .
PAGE OF PAGES 2 2
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DEPARTMENT OF DEFENSE
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORGE
6010 6™H STREET _
FORT BELVOIR, VIRGINIA 22060

R ran OF | - 174
| S £/
MEMORANDUM FOR RECORD

Subject: Interrogation Incident Report (LES)
bencey-1 b2 biv}mﬂ |
1.  (LES) The purpose of t}ij/memorand m is to report an incident of possible inhumane

prisoner/detines interrogationtechniques felated to us by Mr. s, b /)~ 2.
Departmerit of Defense (DoD) Contract Lihguist. On 12 May M,__;e%ei_to\SA
(AFOS{) and SA (USACIDC) that he ha LeNeos-n

overheard Mr. B DoD Contract Linguist, state that he was involved in at least two
LO-2questionable interrogation techniques while on duty in Iraq (NFI). As described by IR, LeNO2

Throtgi+ SR \itnessed an unidentified interrogator have a detainee (NF)

choked with a rope noose. The interrogator lifted the detainee up slowly until the detainee .

stated he would talk if let down. The interrogator then lowered the detainee to the ground, beneeys

whereupon, the detainee provided a confession. Further, described to he '
1 ir-Vitnessed an AFOSI Agent (NFi) place a gun to the temple of a detainee until he confessed.
2 R ~dvised this information was related to himyby in early May 04.

further stated he was unsure of the diffefént agericies JElllll was attached to

br-#se»-2during his tour in Iraq!.p : bintera Levearr - BINeo-R.
_ 2Ny 2 ' bt -2
2.  (LES) R 2dvised that the Navy Inspector General A'eam did not question him
during their recent visit to Guantanamo Bay, Cuba. was unsure of which agency
or company to report the aforementioned information to. It is unknown if has been
questioned by Law Enforcement/Inspector General personnel concerning the above-described

incidents. . Soejara
b(h -t _berher-y : _

3, (LES)SA and SA JllllR believe this to be a non-law enforcement (LE) .
interrogation technique for which they are required to report (ref. MFR, 2 Oct 03, Interrogation
Procedures Guidance). lt is believed that the above situations, as described, are questionable
techniques as defined by law and regulation. |t is our understanding that agents must report
any such action to their RAC immediately, and the RAC will provide a MFR on the incident to

the DSAC.
_vorayrl  bepaori
4.  (U) The POC for this memorandum is SA &l or SA SR, CITF-GTMO/LNAE.

b Lyt
7 Vd
R
Special Agent, CITF-GTMO Special Agent, CITF-GTMO
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%] ['133 to place on his bed so that the note would not

rENY

Activity Contents o qu)CC)<S)

175

bays b2 5 LmvO-§ (1)

[ ID: eSS || Title: FM40 AN - 1SN 4008

Narrative: ,b¥e) S SoMNe)-S bh\ -5 L) )5S

On 1611, 1,{ May 2004, _, ISN Smilgm was wterviewed by Special
Agent“_ of the United States Army Criminal Investigation Command (USACIDC) and
Special Agent of Air Force Office of Special Investigations (AFOSI) assigned to the Department of
Defense Criminal Investigation Tesk Force-Iraq (CITF- ~I). This interview concentrated on?was observed trying to

pass a note during is preparation fog interview today. The note was taken by a guard. The note was reportedly meant for
ISNG

INLY S beneer-} beye)-5
The interview was conducted at the Abu Ghuraib Prison in Arabic and tmnslated through Language Specmhst-

-\bmm-k . K
bener-S L:LWXC)(5> bt L(‘)} co-§ ('77&'-’ 8

dﬁ'ted hé authored the note which h elbattenqate to pass to a de ﬁ acting as an interpreter for the guard force
e found/during a search. stated he intended to pass the note to ISN

- NS by tying a rock torit and tossing it to Ml stated he is worried about repercussions from ?:ecause of

his statements to us. stated that knows Abu Msab Zargawi (AMZ). states upon his relefise if 1
beheves he providing information about him he will be in danger upon his release wh e ever he may go
bing-s Jbieer-3 W) m}ﬂ b5 wm)
SN beiioves abmINMMMEINSE id not confess his knowledge of attack Coalition Forces (CFs). —stated
SR had a note in his home that detailed information on future attacks. showed SEIMR 2 map for future attacks

on CFs. state that he could not recall any details and they were extrémely secretive ab t their plans, states
this was the fikst note he as written since being detained. stated he did not think the defainee acting as an iterpreter

bMO -5 e
A rough translation of the notes reads: N giles 33

(Fron)
lomya-3

In the name of god the merciful, greetings to you all, To our brothers in struggle the gracious people, peace
be with you. I learned about the attacks on your homes may go d be with you and I wanted to send this note to clear my

conscious after what I heard from my brothers.
Y YO

In regards to the destruction of the El Sabaa section (Bc Shurtan) when the déstmction of the EC Shurtan began im
interrogation did not start but I have been detajned for 12 hours of the questions were about my name where I came from.

The interrogation was focused on they did not care much about me, bIWOS
b3 DR e behor3 V)3 bve-3
‘was surprised to e des txon of the el Radwaniya. I also wﬁsurpnsed 1o heay from the ﬁtenogator that I
elonged to _ group. I tol that I did not belong to I was asked about’

confessed that I belonged to the told me to take them o ¢l Radwaniya to they told me ITknow

bl told them I do not and never took them to the house of qhen I confessed that I know ‘
but did not take them to the house. MVHUNCD-3 L

v e P Lo LoV O3 e
EC Sacimate I swear I never cﬁessed about them and never said anything when I was questxoned about them. I was
surprised to hear that confessed about the and who came to prison with us.

LA~ c{:’ )03
house after I was dc% was told I know the driver who is w1ﬂ1 “aﬁer I was tortured

for 5 hours. I confessed about s house location I told them only that w;‘t{he one with the 5

and arents do not know what be does and do not know Godig my witness., .Y
S 7 A3 BNy ¥e
But aboum they found some papers regarding NN, the kni gﬁ% tnd details about the location
and they started to torture me and * regarding that place, MySUNIRERERE the knight club

Bacld) bintn-z beN )3

After six days of torture I was forced to confess to the soldier/interrogator.

for the guard fdrce would open the note and thought it was j Sta favor request. b “’)) )~ 3 &_}){[}r _

5
1 bL’D@

i
L
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Involved Participants
IRole ' I Name J
[ Subject of Activity || nSIEG—G—G——TGE - /- - S
Attachments LoyS 6D EMNE) » _ _
- "LeNe)>§ '
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORC!| .
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY ' 176

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE 3. ACTIVITY NUMBER {1of
19 May 04 Camp Delta, Guanianamo Bay, Cuba ' Ay
| . YYeay 5

)

4, REMARKS

Subject Interview of: (UNK)“ -bOVO-S : _ N B

DatelPlace: 18 May 04/Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba

K )CCVS) bepneo-s
On 19May04, ISN IASTESNESRE. “ was Interviewed at Camp Delta,

Guantanamo Bay, Cuba by Speclal Agent | Criminal Investigative Service. The interview was
conducted in Arabic as translated by Mr/_ TitarrCorporation.

LN by 2 HOS beVr-s BN
ORI rclatod that lf’ ?elea-%d he would Iike to return to S Yemen, wherein he would attempt to find lah)c‘c}— i
employment as a tax! driver. plained that he used to drive a taxi prior to being captured. sald

he hopes.to one day own his own his taxi, but if that dream never comes to fruition, he would be content to purchase

a truck and deliver frult and vegetables to markets throughout hls village.
bl Ner)-S _ bt~

When asked how he feels about Americans, *stated he does not like Americans. -explained that
prior to his capture, he never held an opinion regarding Americans because he never knew any. However, ANS - b(ﬁ(p)_ =~
further explained that upon originally belng detained, he was very angry with the Americans and believed his

treatment was abusive. . L .
bipc-s  btpeo -5 20 -5
When asked to describe his abuse._ dismissively s ief it was all in the past and refused to explain the
manner in which he was abused. Nevertheless, dlated that upon arriving In Cubz/ his treatment has been
much better, but i has not necessarily changed his opinion regarding Americans. attemptad to clarlfy his

remarks by stating he does not like the Americans, but he does not hate them either. —commented
however, that if what he has been told about Americans rebuilding Afghanistan were true, he ngh%:ne day change

hismind. - ) Dec)s
birheor-5~ _b) )y
When questioned as to how he feels about Christians and Jews, Ml stated he has been told they are infidels.
d:gplained however that despite someone being an infidel, Islam does not allow him to pass judgment. S, N )~
also stated Christians and Jews have their own religions and thelr own holy books and consequently, who is ¥

hetoq as;on c)—S’

—g, bepery-s
C L tﬁed espite is personal ambigultﬁ regarding Christians and Jews, he Is not convinced they be allowed
to reside in the Islamic holy cities. acknowledged there are Jews and Christians residing in Palestine;
however, belleves they should leave because the Christians and Jews kilf Palestinian women and Children. Upon

Reporting Agent stating his comment Is very one sided -said he's only relating what he has heard from the

" news within his country. b ay-§

(D5 Loy eod-3

tated a Fatwa Is term used to describe guidance recelved fro re{glzus leaders. ‘sald a Muslim
must adhere to Fatwa becausa they reprasent the will of God. further related that not all Imams possess
the authority to declare a fatwa, but if the Imam Is genuinely educated regarding religious matters, the Fatwa is
considered legitimate. It should be noted however that sald he does not know if Usama bin Laden

_ possess' such authority. LN C)*r
_btneor-v

When asked if he would support a Fatwa advocating ettacks agamst the United States, NS originally stated the

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT I8 NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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(20£2)

| 4 rEMARKS (COntlnued) Yy {2
Fatwa would be levied upon the mllitary. or men wbo possessed the abllity to ﬁght. -suggested he is nothing

more than a simple man, and insisted he is not a fightar.
- b (’7’ ( -S"

However, when Rgj or'ﬁng Rgent pointed out that Sl has admitted to recelving tramlng regarding the use of
weapons, d concaded thet if the Fatwa came from a recognized, learned religious Ieader, he would be

compelled to follow to the Fatwa.

[HEO-S LiHers~

consider Jihad a Piliar,
explained Jihad also represents one's personal struggle to keep his soul pure, and aiso to wage war against Satan.

b N -5
acknowledged soms Islamic countries have alleged the United States govemnment to ba aligned with

Satan, but insisted that despite him not liking Americans, he does not believe Amencans are working for the Devil.
laz’v)(() 3

I O
lastly stated he never heard of Al Qaida prior to the attacks of September 11th, 2001, _/ id he

first heard of Al Qalda on the radio shortly after thie aftacks, which he explained was during the confusion when
people were attempting to find out who was responsible. Immediately prior to terminating the interview, SNy — ¢ 72X [S2%y
commented, that to this day, he still wonders why Al Qaida would want to attack the United States.

1

dv%s. able to recits the Pillars of Istlam without difficulty. When questioned as to why some Muslim 5 7 )( f)—j
_"ﬂstated Jihad is a duty to defend one's country, not a Pillar of Islam. -fufrther R

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (¢ _ '
'REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY | 178
2, PLACE ! ( [ oF D)

Joint Interagency, Interrogation Facllity, GTMO, Cuba

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

01 Jun 04
4, REMARKS
Subject interview of: (UNK); | '
Date/Place: 01 Jun 04/Joint Interagency, Interrogation Facliity, GTMO, Cuba ;: i h o
() (9w ]
_ - /
_ I
i
[ N
i[ H
| |
i i
| 2
i
!
|
!
|
PAGE 41 OF 1 PAGES
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DEPARTMENT OF DEFENSE
Department of Defense Criminal Investigation Tal _ 182
—bts) , (168D

Fort Belvoir, Virginia 22060
CICR-PD (195-6) , 7 7Imno04

'MEMORANDUM FOR

Commander, Department of Defense Criminal Investigation Task Force,

— Fort Belvon' Virginia 22060

) SUBJECT: A]legatlon of Detainee Abuse
N1

(LES//FOUO) Dunng an interview conducted on 3 June 2004, by_
Guantanamo Bay, Cuba it was alleged bym : he was
tortured by U.S. interrogators. PO

~bevor -5 ben)Ce) S
- (LES//FOUO) B claims he was made to stand with his arms outstretched for three hours, then

. forced to kneel until he had a heart problem and collapsed. He stated he was taken to the hospital,
buit the intefrogator came and took him out. He said the interrogator told him he would not be’
allowed to return to the hospital until he had confessed that he was an Al Qaida member.

(U) This information is being furnished for action deemed appropriate.

liSignedli
— L EPeO)-|

Special Agent
USACIDC

6889




Activity Contents
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0] BOXOS

[ 10— Title: FM40ou—- .

183

LN -S

-

Narratives LOWO-S~ - HIXOS eyt - ROVO-ST
On 08 June 2004, Naval Criminal Investigative Ser—ﬁce Agent (A/) GuRENR intcrrozated SN
s (Internment Serial Number (ISN) at Camp Delta, Naval Base Guantanamo Bay, Cuba. Mr.
_ contract linguist, provided Arabic/English translation. Co .
< bOYD-2- - Yo e _btoeo-s - .
[ interrogated W, pursuant to a case review. 4SRN cooperated and responded to both non-
pertinent and pertinent questions. -
Lotne)yy  bewos  boway b0y bWy bena -5
enied any military associgtion or activities, while AN was in Afghﬁmstan AR confirmed
possible weapons that said he saw in various locations in Afghanistan, 4SSSSENEprovided the reason that he
traveled through Afghanistan. also gave his opinions on the Twin Towers attack of 11 September 2001.
~ byt Leneo-s ’

laimed that he never fought in Afghanistan. RS /25 in Afghanistan during the fourth monthly of 1422
(Arabic calendar), doing charity work and teaching of the Qu'ron. The Saudi Arabian government accepted donations for
the Taliban government, with the Saudi government also broadcasting news about Afghanistan, The newscasts made ,

W desire fo go to Afghanistan, to help the poor. _ bent, o5

US| -ﬁfv{e o nghanistan. He traveled to Afghanistan about four to five months before the Twin Towers attack.

LNCOH-S

Taliban or AL-Qaeda. .
lo (Y

IR, <:id that he obtained money for the trip and other expenses in Afghanistan via money that was bequeathed to
him from his father, who died about two years earlier. Afghanistan is a poor country, with many orphans and starving
people. The people in Afghanistan respected # because aaMBINNE was born around the area of the holy site at
Mecca; he also visited the poor and tanght the Qu'ronito the poor.

LNO-5 btnee) -5

While * was in Afghanistan, he never participated in any military actions or affiliations of any type with the
Taliban. He knows no one who is or has claimed to-be with Al-Qaeda nor has anyone ever asked IR 10 join the

be bAOS yenipys

| Yer- ' ‘
(Vx5 S seid that hiis only activities, while he was in Afghani ?anf wg're to visit local mosques and teach the Qyron.

NS

g culd not recall the names of the towns and vi ’ges that he visited. However, during these visits,
said that he saw some weapons in the marketplaces. described the weapons that he saw as guns that were
placed in "armored" pick-up trucks or mounted in pick up trucks; he said that these vehicles were operated by members of
the Taliban, but he could not say how he knew that those persons were affiliated with the Taliban. , :
_anend-sm v b3 biMO-§ "”’Bﬁﬁ"" boyeyS  _beneod-s
SRR s2id that he wert to a Pakistani bprder guard, Decause PN had run out of ndoney, and AR |
wanted to be brought to the Raudi Arabian eriibassy, to see assistance in returning to Saudi Arabia. ucﬁiffea’
that he did not have a weapor with him, whe
istani police of\military offi

he contacted the Pakistani border guard; he ngver possessed an AK-47
. who wanted money from When X
said that he stayed in the custody of the Pakistanis for

a day.or two. Then, the Pakistani officer told that he (the Pakistani officer) would not stay in Pakistan, if he -
were : therefore, the Pakistani officer suggested that A
people there, who were also leaving Pakistan for their home countrie said that he could not speak to anyone

_ﬂ[t.‘rf_ else in the group, due to a language barrier, but that felt that it was a gdod idea to leave Pakistan. When *

US prison at or near Jalalabad.
biy-s NS

i agreed to leave, he boarded a bus. Instead of leaving Pakistan, he was
remained in US custody. The first time that sawta United Stafes person,

The reason that AMSEEEPK sajd that his sto'?i ?&@égd
detention camp and that of r;éent interrogatipns, is that when was brought to the US prison in "Afghanistan,”

i when as brought to a
Limeo-y bOMoy bine-S bh)cc)_s—qvo (YOS

NO-Y - : -
om the t'%gc)){u%t, ghen mlzs{?}oughgo the

NS e was, "tortured." AMSSNSRE claimed that His hands werb tied in front of him and that he was dragged on the ground, and

b (N5 SN

“his arms and hands were cut and damaged.
arms, said nothing to me.

in Afghanistan/Jalalabad) that he was a Mujahdeen fighter, was to make his situation better, since the Marine did not

believe anything that *said, and continued to accuse qnof being a Mujahdeen.

Itold that I could not see any such damage or scars to his
id that the only reason that he told a Marine interrogator (at the US jail

benweo-v

gave his thoughts and opinions about the Twin Towers attacks. He said that he hated the Twin Towers attacks.
He saw some photographs of the attack, while SRS was in a restaurant, and he also heard news accounts of the

N p(NO-§

(] oF2)

e

eey-¢

oy

6890
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LO-S A LNO-S Lideers (255%)

attacké on the radio; he did see a fi ith an interviewer and a cleric, while he was in Sgudi Arabia. Another interrogator
at the detention showed %photographs of the Twin Towers, to which Lfelt it was a mgjor

problem. The attadks have caused major communication problems between Muslims and the United States.
feels badly about the attacks in part because the attacks reflect only one percent of the people who caused the attacks;

additionally, feels that the Twin Towers attacks are the reason that —%;ile detention camp,
although nothing to do with the attacks themselves. It is "difficult to fully a iate the aftermath of the
Twin Towers," without actuall{ seeing it, although he can only imagine the attacks in his mind™> benley-§ T
b(NO-5 N5 biwo-s

aid that he bad extensive dental work done last year by a US dentist, and had tw.?q teeth extracted, The dentist |~ -

told that should have the other two teeth (molars) extracted as well. "loves" sports, and
showed great enthusiasm aboutanything about football ("soccer”), since ” is a physical education teacher, and
likes to teach about soccer espe 'elly. L (HO-S :
hino-5 ) (3lay
Involved Participants
|Role , - JI Name : : J
| Subject of Activilll —LNVO-S . - J
Attachments
[ No Data Found - |

. , 6891
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_ . ( [ofF S 3
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE .

SR T— ombe
‘ ' Dateof transcription 23 Jun 04

| b1 END 5
On 23 Jun\04, SA _ conducted an :Lnterv:LeW of b\
) ({“ AKA: , and
Contract Linguist Specialist [(LS) *conducted
Engllsh/Pashtu translatlon E ‘,,7.)((}3 b (NeO-2 bfﬂf 0)-S

uring the entire i : . fp. d
the beglnm.ng about ha.s he, d g&v -y hurtlng and dizzy. He
related he wag taking médication and wds not able to answer
questions completely at thig tine.

SO S- arrived for the interview with his right forearm wrapped _.oNC) 5
in an ACE bandage. When questioned what had happened, t .
:meedlately indicated the American captors injured his arm the
night he was detained. He also showed several recently
healed/still healing scars which he contributed to the Americans
who detained him. All information was followed up in this
interview, it was subsequently discussed with the Resident Agent
in Charge of this office who intends to forward a copy of this
form to Headquarters, DOD Criminal Investigative Task Force,

Fort Belvoir, VA for further action as deemed necessary

AR
AGENT’s NOTE: A review of photos tafen of snow several
of the scars/injuries described by . Additional photos
were taken and added to the list of photos already on file.

CAPTURE,DATA : G e :
O /WAS DETAINED FOR HIS SUSPECTED INVOLVEMENT IN THE 22 APR
04 AMBUSH AGAINSP U.S. FORCES WHICH LED TO THE DEATH ON ONE US

WO>—50LDT WAS IDENTIFIED BY A SOURCE AS A PARTICIPANT IN
THE AMBUSH AND SUPPORTER OF THE TALIBAN. mJo/’))/f)

IDENTIFIED wAS A TALIBAN COMMANDER, Qi ~beO-y

SHOULD BE DETAINED AND HELD AT A GARRISON DETENTION

:)X-C)b AT Ty . .
FACILITY FOR F1™ ™= INTERROGATIONS. IT IS CONFIRMED THAT 2,
POHQS - OS5

Investigation on 23 Jun 0U&  at Bagram Airfield, Afghanistan

rie g _ BONOl e\ (5)(O 5

Prepared

SA (CITF)




[ 3%
(20

YOS
Flle #: _'

Continuation of CITF

Report on I 2 WO ,on _23 Jun 04 |, page 2

HAS KNOWLEDGE OF KEY iNDIVIDUALS WHO ARE DIRECTLY INVOLVED IN
THE JALALLIDIN HAQUANNI NETWORK.

AGENT'S COMMENT: .

It should be noted the capture data states many suspected facts,

however it was noted none of the capture data specifies any

evidence to support the said allegations. Information pertaining

Lo the actual ambush, SN, -] further,

how was it confirmed he has knowledge or direct ilivolvement with

senior Taliban commanders. | b3, l;-/?)fi) -‘-b(_b((_) 5
Thg/ burpGse of this interview was to establish rapport with @ -

(N SR in order to ascertain further information pertaining to his
capture and also to identify his relationship with various

suspected Taliban officials. R i
_. DO WAV b1 O~ os o btaos
cOYXO5 S is froh , dt tn
NS, and is about @R years old. SR is from/ the RN L)) [
District of the Khowst Provikes.-. further claimed :

he was born in this same location, only in the SR Village.
claimed to be self-employed as a wood- ST bNee)-§

, cutter/timberman/farming. WM stated he has ESG y&ars of

YO ® “education and can read and write some Pashtu. SR indicated

he understood Pashtu and some Dari. He traveled to Pakistan -Sob)(tbfj

)f’ﬁc’lé during the Jihad and attended schooling there. WM Etated

his father VS vwho was deceased from natural causes about -
0530 years ago. SN has 3 brothez;%:_aﬁj_f—fg'mﬁ‘f‘iéd;w.i{tk (D(—D(C) 5

two living wives, QU (first: A'fe,” about '.—yeacuf\ag\,w
(W\fﬂ'g“fniff'i'ed to about 15 years) and (second wife, abo én\(()-g—
AR, years of age, married to about 3-4 years). -S\aid

b(')\[ﬂ‘fhis reasons for two wives were his need to have more male \3(7)(()5
children for protection and assistance with work around the
NG houg_e’—- claimed to have a total of 9 children, 6 girls
DK'%@?"EEE 3 boys, with both wives. He identified the children with
\0("\[(\3‘ as 4 girls (oldest about 8) and 3 boys, oldest about 10.
He i1dentified the children with as 2 girls, oldest about
3. (these answers are different than what he indicated at in-

Investigation on 23 Jun 04 at Bagram Airfield,\ Afghani stan
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-

processing which was different when interviewed by Military

Intelligence).
aenes WNDs |
iﬁ)(@%‘continually indicated he\did not/ know why he was
detained, as he had done nothing\wrongd. (According to the MI
-\knterrogator who had interviewed W on 5 earlier occasions,
was told over and over why he was here). algo™

related he had told everyone the truth from the time he Ra L
N5

arrived at the Bagram Personnel Control Facility (BPCF), -
however, many answers on basics, such as name anM
children has changed throughout. It is obvious has much

more information than he provided, but tried to present himself
as not being very involved in village activities and thus could
not have participated in any attacks against the U.S. He ;
identified himself as the village Mullah, thus one would believe— SR
he has more knowledge than he wanted us to believe. %&
he was not involved in a attacks against the Americans, but P (IX
indicated _,Jﬁé'ﬁrg- on of -%ﬁfoe son of CENENEES X5
OO _were all involved in the attack. SR knew of the incident [3{’,‘7)@)-;_1,
- because he said he and the other villagers-zodld hear the firing
of the weapons but did not know more than that. When asked if
he could recognize photos of the suspects he identified by name,
) indicated the people in the village recognized him, but
he was not able to recognize everyone in the village. He never
‘answered the question asked of him.

L_m>c>»——’ reirated he fought the Russians.during the Jihad and spent
much of his time in Pakistan. He indicated he would frequently
travel to Pakistan and return to fight the Russians. He
indicated he received training on the AK-47 as well as another
weapon system he identified.as a heavy machine gun system.

| _ OS5
The discussion @it €tne injuZies occurred at the onset of the
interview. %ﬁmﬁdi} ely indicated he had been beat by his
American captives. related the American’s came to his

house during the night (he indicated about midnight) and
captured him. @Ml said he did not fight back, and when asked

Investigation on 23 Jun 04 a& Bagram Airfield, Afghanistan
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how he knew -t;-hey were Ameyricans and not Afghan soldiers, . :
identified the people whg detained him were wearing uniforms b(%CC)E)

just like the guards opérating the BPCF. He said they also

spoke Englisgh. described how he was handcuffed behind

his back and then described how his elbows were tied together

behind his back as well with some type of plastic device (NOTE:

The description provided matched that of plastic flex cuffs).
u)(Qvg>—re1ated the plastic device was placed so tight on his =

arms that he quickly lost all feeling in his right arm below the

device. He also related he has not been able to use his arm

since that time and described how it was constantly numb feeling

and his inability to move his hand at his wrist. (NOTE: He did

not use the arm. at all during the interview) 5aid when X5

he was taken away from his home, he was placed in the back of a ’

big truck (with his arms and wrist tied together) and forced to

sit along the side of the truck. @llllldescribed boltor— BN
(73(06 nails, which stuck out from the side of the truck that was | 5
~gticking him onh his arms, and causing severe pain to is left

elbow area. related the main problem was the condition b(-
of the road made it impossible for him t6 sit still and-not - = P(TXO5
touch the sharp objects cutting his arms. indicated he

attempted to move left or right to get away from the sharp
object but was immediately restrained by soldiers, he suspected

to be Americans. He indithhis—poinm beﬁB@)j‘;
his upper back and legs. )-was asked to describe how he K
. was beat and he took his shoes and demonstrated being hit with -
633@73 his shoes, and indicated the Americans used their boots. It was
determing was indicating he had been kicked. &~ \>( (e

related his left arm at the elbow was hurting really bad, and
once the Americans got to Khowst, it was obvious his arm was

bkﬂ(&; 2 injured as his clothing was full of blood under his left arm at
thjev'EMsaid,American medical personnel who stitched
up the injuries to his left arm treated him. He further related
the medical personnel provided him with a bandage to help him
support his right arm as he had lost all use and feeling within
that arm. was able to show this agent a scar to his left
elbow about 37/in length, which is almost healed. Jljlll§ also

Investigation on 23 Ui 04 at Bagram Airfield, Afghanistan \
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showed 2-3 ‘scars on /is . right elbow that were all about. 1” in
length and mostly kealed. No other injuries were noted at this
time, but did state he had a large bruise on his left
thigh area from being kicked, but the bruise healed prior to him
being brought to the U.S. facility at Bagram. ‘
o(MEOD BINK)S
pwas asked to d’etall any other suspected abuse he
encountered from t day after the alleged incidents until
current. -élated once he arrived irn Khowst until present
he did.not have any complaints about his treatment and further
added since his arrival at the BPCF he has been treated very
well. It is the opinion of this agent Willl}-does not meet the .
required. Sec Def criteria for possible transfer ‘to..Cuba. This
status could change if more information is obtained. ~ BHUTHAD
corroborating his involvement in alléged attacks against U.S. '
Soldiers and the subsequent death of one soldier. It is not
believed q‘is being honest in his .answers pertaining to his
. alleged activities with or in support of Taliban operations.

//Last Entry//
th(Qb

Investigation on 23 Jun 04 at Bagram Airfield, Afghanistan

pie 1 (DO S

gy ——— 1




EEPWEMT OF DEFENSE

G RIMINAL mvssmaﬂoumxmm

‘ ation of the Fﬁernf reafen‘ai and then
;a‘ apriaﬁe HO MC;}O ES's00n a8 poss;blﬂv,,

-4, Agents.hateﬁcgaﬁng & ﬁﬂtﬁinae w:E* »

o a lnqum of the detainee about hmw he is feelms; in order to document the
= fetaines’s physica menia state. Duting the CITF jnitial interview of defaings, a CiT:-‘
mvesﬁgat&r wﬂl ask 8 detamse how he'has baen irpalad

b Uocumani any allagahan {te mc?ude ma whér what, when, Whare, and frow gf the

mmdent(s}) In addifion to- imimeédiately reporting the aflegation to the RAC the
;nfomuaﬁw will b unLersd a8.an agent nota in [2pMs.







DEPARTMENT OF DEFENS]I

CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCH
6010 6™ Street :
- Fort Belvoir, Virginia 22060 190

(/O'F')

~ CITF-OP ’ ’ 11 Aug 04

MEMORANDUM FOR COMMANDER, USACIDC, ATIN: DCSOPS, 6010, 6™ Street, Fort-
Belvoir, VA 22060 » b /Yo :

SUBJECT: Referral of allegations of abuse. (NP

1. On 11 Aug 04/this office identified report of abuse during interrogation procedures for a
detainee ( , held in Guantanamo Bay, Cuba of allegations of abuse prior to and during his
detainment in' a U.S. Controlled detention facility in Afghanistan. This information is forwarded
to your organization for action deemed appropriate under separate cover.

2. Request that this office be notified of any significant dévelopments in this investigation and a
copy of your final report be provided to this office when completed. :

3. Special importance to this office is the timely notification of any indictment, conviction, or
Jjudgment involving defense contractors in order to effect adm1nistrative remedies and/or

parallel proceedings.

4. This request is made to satisfy requirements set forth by the Department of Defense and the

Department of the Army. Your agsistance in this matter is appreciated. :
to [6) Sotvt - by brnyer-2
5. Points oficontact are SA hone #: , and SA ~ .

Phone #: Unclass: d SIPRNET:

bigy

_///orii'iall sigedl/—_Leye)-f

Chief Investigations
- DoD-CITF
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: \m:ed about prexious informatiog'this office ha ived that he had previously been fo AF, (see
Fi X f A dvise was not in AF prior to his apprehension, and had only

CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE . 3. ACTIVITY NUMBER

30 Aug 04 Camp Delta, Guantanamo Bay (GTMO), Cuba q
- .
4. REMARKS ‘

Subject Interview of: (UNK) - b C)’

Date/Place: 30 Aug 04/Camp Delta, Guantanamo Bay (GTMO) C

b3S ﬂ)@  beNen-l
~ Interment Serial Number (ISN)_ was jiterviewed at Camp Delta, Naval
Station Guantanamo Bay (GTMO), Cuba, by Special Agent S Army Criminal Investigation

Command, DoD Criminal Investigative Task Force (CITF). .

WS _bryen-y
A queried concerning his health and/or any other Issues that he had. -adwsed his health was
good and he had no complaints. ‘He was offered food and drink during the interview -was advisedthe -
nature of the interviewing agent. N neor-§

L Y05 bl'ﬂ{(}’\ bty -5 205
The majority of b interview was spént talking about politics and the qs government. _.’sgte he dld not

have any problems with Americang, just the American govemment. tated the world knows "what Is going

on”, and belleves he will be releaged soon. When asked to clarlfy his statement about what was golng on, -‘ (3 o0&
repeatedly repli

then stated he dvised he knew that the detainees that were released in the past have “told

everything”. as questioned about a statement he provided to interrogators In the past in which he initially

advised he was abused, and then quickly recanted, stating he was only told of abuse. Qdmﬂted that he had

oniy heard about the abuse, and had not personally witnessed it. v tNeH-¢
(N Y-S lo(2)3 NI R DICRS

traveled outside ?on one occaslon. advised the first time he iraveled by plana was a on a field trip
, which h i hool. tated he had told | tors this i
to France, which he glf with rpjss_ schoo qr\g?r_’ Staled he ha nterrogators this in the past.

b~ (gy~)

Agent's comment:

: 1(0)-S” binn-S -
-r%géatedly denied jraveling 1o AF prior to his apprehension, and could only state that it was a case of

mistaken identify.

nsisted that his passport would prove that he had not previously traveled to AF.
. - A /19 () "‘ )
Agent's comment: '
bn}m it bmmr brjO-
insisted went there only and upon his arrival to AF, he wanted to

retum home, due to th harsh living and traini s asked if he belleved he was oonsls:z/ﬂL b{_,) (-1
honest with Interviewers in the past, even while when he was faced with prosecution, or punishmen
his actions. Initially Ppadvised he was honest; however, when it was made clear that SA -gtew that he
frequently lied in the past, specifically r past misdemeanor offenses, and only told the truth when it

benefited him, he hung his head and didn't answer. peatedly told SA ou hate W é/ " )/
Hhat idn't hate him, nor did ink that he

bn-s LtNO-S

a terrorist, and a terrible person”. SA eassur
was a terrible person; however, ligved he Wasn' being completely henest with Inforjation he had previously
provided, and further, had a lot flnforythion which proved that he Hiad previgusly been to AF. SA qurlher

- ooy SONWO-1 LAy
bt N pyep-¢ bty -v b(A-

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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4 REMARKS (Continued) W NCO-S - L (£ 2))

stated it was apparent that {jfjlloclicves he will be released, and therefore is withholding information. h-b {'7)[0
was asked to conslder the fact that he could not be recommended for release, untll all of the information that he and

others have provided has been comroborated.

The interview was terminated due to other scheduled interviews. Attempts to re-interview -met with
negative results, as the GTMO trip was cut short due to weather conditions. {
: berco-s

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. ITIS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.

PAGE 2 OF 2 PAGES
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (Cl

0O-5

MILITARY: IRAQI ARMY

4 REMARKS [N
Subject Interview of: (UNK) “

DateIPlace 02 Sep 04/Camp Delta, GTMO, Cuba

o> Lineo-s bneo-s—
OnZSep 2 AKA; Intemment Serial Number (ISN) é A1
L«as interviewed at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba, by Special Agent (il ENGEEGNGNNNY

Criminal Investigations Task Force (CITF). The interview was conducted in Arablc and transiated by coniract linguist
The purpose of the interview was L ) [E)

lamtgh N2 bIME) beweo-s-

bIND
:‘f advised he is In good health but takes medication to help him sleep. He related he was born on -/ Meel-§—
nlraq. He served two years In the lraqi amy and fought In the Irag/iran war. He had a drug addiction to
hashish from 1997 to 2001.
_btnhen-s5

advised he fled Iraq in 1994 without a passport. He said he went to Turkmenistan through iran. The
Turkmenistan authorities tried to deport him back to Iran but Iran refused to take him. He was then sent to
Afghanistan where he was imprisoned for ten months for not having a passport. He claimed he was released and
later was able to travel in and out of Afghanistan to other countries until he was arrested and put back in prison in
1986 for not having a passport. He said he was imprisoned for six months in Mazare-Sharif, Afghanistan by the
Northern Alliance. After his release from prison in Mazare-Sharif, he received charity untll being arrested again in
2001 by the Taliban and imprisoned In Kabul. After three months the Taliban released him with a paper authorizing
the Red Cross to help him leave Afghanistan. He claimed the Red Cross delayed his movement so he went to Khost
where he was jalled for 20 days for not having a passport. He said he was released when the Taliban government
fell. claimed he received help from local villagers for travel to Peshawers, Pakistan, where he stayed in a
hotel! for one ahd a half months by recelving charity. He related he told a committee of Muslim scholars he had seen
Usama bin LadeR In Kudar, Pakistan and was going to report his sighting to the authorities. SUNIEIR claimed the
scholars labeled hirg a spy and turned him into the Pakistani authorities that held him for three monthépffore tuming
him over to the American authoriies. 5 VO

ii('h(() s boreo)xs _

tated the detalls of his story about meetlng bin Laden and helping al Qaida was false. He said the
American Interrogators at Baghram tortured him until he expanded on his original claim of only seeing bin Laden. He
denied being a member of the Taliban or al Qalda. He denied ever talking to bin Laden and sald he never received
money or help from anyone associated with al Qaida.

NS
~a[g?e[ed to further interviews.

| | REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 193
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE 3. ACTIVITY NUMBER /, o ﬁ I)
02Sep04 Camp Delta, GTMO, Cuba - | ——
Chezy-
5

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF THE
CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENCY; THIS DOCUMENT 1S NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.

PAGE 1 OF 1 PAGES
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITI

REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 194
1, DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2.PLACE 3. ACTIVITY NUMBER {1 ""2‘)
14Sep04 CITF, GTMO, Cuba
by

4. REMARKS
Subject Interview of: (UNK)— l""\ 0 f'

Date/Place: 14 Sep 04/CITF, GTMO, Cuiba )U)é
N =5 bL

On 14 Sep 04, ISN#—was interviewed at Camp Delta, Guantanamo Naval Base,
Cubaby S CITF. Also present during the interview was -who provided

PushiwEnglish transtation.  \ Ly ¢y by ko5 b o2

“( 35 '
s a member of the Jama'at al-Tabli

said the JT was a peaceful organization that taught
Taliban as a result of being in the JT.
his house and told him he was old enough and was going
Northern Alliance leader. The Tallban sent to a mechanical school in Khost, AF to learn howto set L 3y =<"
anti-tank mines. The anti-tank mines were left behind when the Russians were defeated. aid the

Taliban wanted him to leam to set these anti-tank mines because the Russians were supplying the Northern

Alliance with tanks. sald the notebook found in his home was his that he took notes in from.the—" bf mdle O‘_S'
mechanical school since the Talibatdid not have any books on the anti-tank mines. SRR 5aid he left the

school after two days and returned ho ebatnd began to move because he did not want the Taliban to find him.

' <Y XO7S %mtz)'f’ N -
%ﬂtei'hé,had a Parchoon (small convenience type/store with (SR binay-3

(DO

(ISN# in the Khost Province of Afghanistan. sald he borrowed 50,000 Kaldar
{Pakistanl Rupees) from scause of the new Karzal government and he wanted to exchange them for the
new currency, hopefully makinig some profit. ted he paid qmck 10,000 Kaldar prior to his
capture. {, -7)(0 -3 L oy VWO-3

PN 351

G cd the nu-tank mines fou -?s homa were buried In a field by himsalf and his uncle because

he d|d not want them in4he house. aid the anti-tank mines were left at his house by a previous
occupant named who was the Supreme Commander of the area during the time of the Russians.

tated that when -&me area he left behind all of his possessnons to inciude carpets, pots,
pans, anti-tan! rel,nes in the basement, sie L NO-

b4, ('7) ro-y
$sald he never set an antl-tank mine anywherg< HE said he left the school after iwo days and buried
all the anti-tank mines from his basement. s sald he did not know of anyone named SN~ 5¢ Y 93
who said he was going to ses for business when he was captured. qmated hedidnotgotoa
Madrassa ahd did not fight against the U.S. : V(e -<

L) bEPeo- -y ' "
dstated he wa ﬁedb vfll?e?n t{e);ias first captured In Khost, Afghanistan. d% 0151 to
say that his first intgrregator, who was an American, made him admit to everything by holding a knife to his throat.

5o stated his hands were tied in front of him and a sandbag was placed on his hands andhewas .

told to hold tem outward and not let them drop while he was made to walk back and forth alf night. (RSN~ bt oy
salid this created a hard sore spot on his stomach that siill hurts. sald he was aiso made to bend
over and grab his ankles and sometimes his knees. He also sald he wasjnot allowed to sleep for long periods of
time. SIS stated he was also mistreated by an American lntel?'ogator named NFi) in Baghram, AF

“pnay-sm BINO-T TheNE»2

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF
THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENGCY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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4.REMARKS (Continued) . : .
when he was made to scrub the floors with a very small brush and take out urine buckets and clean them.

THIS DOCUMENT CONTAINS NEITHER RECOMMENDATIONS NOR CONCLUSIONS OF CITF. IT IS THE PROPERTY OF
THE CITF AND IS LOANED TO YOUR AGENGY; THIS DOCUMENT IS NOT TO BE RELEASED OUTSIDE YOUR AGENCY.
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- DEPARTMENT OF DEFENSE , : 0-&
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE - GUANTANAMO BAY
US ARMY CRIMINAL INVESTIGATION COMMAND ) (7 04%3)

APO AE 08360

REPLY TO
ATTENTION 9F
CITF-G | - ' | 17 September 2004

~ MEMORANDUM FOR Naval Criminal Investigative Service, Attn: SSA =
' !
Guantanamo Bay, Cuba b (N1

' §gBJECT Referral of Detaineé Abuse Incident
e -

( 1. LAW CITF Commander’s Memorandum dated 9 August 2004, UCMJ and U.S. Code, the &> S

undersigned is reporting and addressing the treatment of U.S. detaince \nmi DR
By. On 14 September 2004, the detainee stated that when he was captured, an
individual forced him to talk by holding a knife to his throat; further, he was forced to hold his
hands out to carry sandbags, which caused abrasions on his stomach. The detainee continued
that on an undetermined subsequent date in Bagram, Afghanistan, an interrogator whom he
identified as forced him to scrub floors and clean urine buckets. ’
‘ btHMcr2 : : '

2. The detainee was captured on 20 July 02, by CJISOTF authorities in Khowst, Afghanistan, at
his home in Miland Village, Ismail Khiel District, Khowst Province, Afghanistan. During the
raid they recovered more than twenty anti-tank mines and a notebook containing electronic and
explosives schematics. The records reflect that he was first interrogated on 24 July 02, at - -

Bagram. He is an associate of detainec WiSNNSNIEMA:nd was captured with detainees
remaing

and ‘whom he identified as his cc?ti?nm.\]?etaihee
-7 in-custody, but detdinees and (NN (o not=—————b(1 (¢

BUDESESD LY )5 Ii)(ys - b)) S
3. The detainee’s allegations were reviewed by the undersigned and contain questionable -
techniques that may be considered criminal conduct. The questionable techniques appear to have
been inconsistent with the guidelines of the 7 February 02, Presidential Executive order (Humane
Treatment of Al Qaida and Taliban Detainees) that all detainees be treated humanely and
consistently with the principles of the Geneva Convention. The techniques appear to be
contradictory to established principles outlined in The Convention Against Torture and other
Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment. ' '

4. Although these questionable techniques may be considered an ethical or moral principle issue
or a training issue rather than a criminal matter, it is the undersigned’s responsibility to report
such matters as possible violations of the aforementioned memoranda, UCMJ, or U.S. Code.

6909
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FelELES 0 (268D
CITF-G . .
SUBJECT: Detainee Abuse (contmued)
5. The questionable portions of the detainee’s account are:

a. Detainee was forced to talk at knifepoint at the time of his capture (Source: (S/AF - - -
Summary of Detainee Abuse Allegation, 15 September 04)

b. Détainee was forced to ¢ andbags, which caused abrasions on his stomach at the

time of his capture (Source: ) Summary of Detaiﬁee Abuse Allegation, 15 September 04)
: _ bty o2

c. Detainee was forced by an interrogator whom he identified as- to scrub floors
and clean urine buckets (Source: (S/2FF) Summary of Detameg Abuse Allegation, 15 September

04)

5. This memorandum is reporting questionable techniques and is not a preliminary investigation.
Information in paragraph 4 was derived from information obtained from the detainee and is

provided to support the assertions in paragtaphs 2 through 4.
beNeO-1 '
6. On 15 Septem¥er 04, in accordance with MCIO detainee abuse reportmg procedures, SA
H\g/peratlons Officer, CTTF, Guantanamo Bay, Cuba made notification of the
alleged abuse through appropriate CITF and USACIDC channels. This memorandum is bemg
referred to your agency for further action.
-b18) b4

7. Point of contact is the undersigned at COMM RS DSN ‘r e-mail at

“4e)
encl _ _
| . /btNee>-¢
1. Summary of Detainee Abuse
Allegation " Chief, Operations
CITF-GTMO
FEOOTIEES
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Summary of Det_ainee Abuse Allegation

(151 N, SN A2 .
 Vbewy “bipeey-§ ' NG

LN ' )
is a 22 year old, Afghani male. 1In July 2002, he was .
arrested during a raid on his home located in Miland Village, Ismail - -
Khiel District, Khowst Province, Afghanistan. A search of his home
revealed over twenty (20) Anti-Tank Mines and a notebook containing
electronic and explosives schematics. - -

. N5 : abepee)-t

On 14 Sep 04, UMY w25 interviewed by SA , Camp
Delta, GTMO, at which time he made the allegations that when first
captured in Khowst, he was forced to talk by an individual holding a
knife to his throat and that he was made to hold out his hands and
carry sandbags which caused abrasions on his stomach. The second
incident of alleged abuse occurred in Bagram, and was initiated by an
interrogator, identified as g}, who made the detainee scrub floors
and clean urine buckets. Lt eeya '
Ny s ' : :
was first captured on 20 Jul 02, by authorities (NFI), in

Khowst, Af. Records indicate that he was first interviewed at Bagram
on 24 Jul 02. '

— L2
L Liners KON B0S |
is an associgfe or detainee SR -1d was captured
with detainees and (allegedly his cousins) .

I2ms8 indicates that detainee{ is in cuxtody and detainees Y and
TR are not. _ - : Foowl ok
L SOl L)) & _
SA NN notified SA ' Guantanamo Bay Resident
Agency, NCIS, of this information on 15 gep 04. : )
| I OLN |
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE {C
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY
1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE ' I —eereo & S 196 (/ ‘Cl}
. [+]

: 21Sep 04 - CITF, GTMO, Cuba *
. éz\ -
4, REMARKS

Subject Interview of: (UNK): a “pene o5 ” : o oo

Date/Place: 21 Sep 04/CITF, GTMO, Cuba
' (¢
POVOS D]

On21 Sep 04,4 i 1S » was interviewed at Camp Delta, Guantanamo Naval Base,

Cuba by SA q CITF. Also present during the interview was SNl who provided
Pushtu/English translation. ™ot he)-| Nveied)- 2

(R eO-5 DS 917)(()")" beneey-s
Wy *nﬂnued to deni the ﬁrs?fow he'gave j terrogators at Baghrgm, Afghanistan in which he sald that
(IS had askeg-him to store some antitank mines at his home in order to
W Sald he purchased his cap/{a yellow station wagon) for
ROFY mately 200,000 kaldar (Pakistani Rupee% approximately two and one-half to three months prior to being
captured but after he quit working for "Sr chased the car af a bazaar In Khost, Afghanistan. The deal

\W0-3) __was set-up througtrhiis frierd SEMMMNF]). Coincidentally, id he also quit working with IR bryery -3
aiiroximately two and one-half to three months prior to his capture. When asked why he didn't pay off his debt to

WO rior to purchasing the car he would not answer. During this interview, Iso said he borrowed
Oy 5-4._190,000 kal or his business. When confronted about the statement he made duringthelast b
Mo | interview about only borrowing 60,000 kaldar, he said that he never made that statement. During this interview, (NOS

S 2 so said he owed 80,000 kaldar and had paid him back everything except 50,000 kaldar.
During the last interview he said he ha ald onlx 40,000 kaldar back to (il L oWO-3

Li-nt0-5 by (MO
i A s asked why he quit working with ~and he said that it was because the business lost .money

becausse all the b sihesses around theirs was pharmacies and that was the wrong place for his type of store. -
—{U re partners in a grocery store and also owned a flower shop that sold artificial

Wel
flowers and rented dishes ahd chatrs for weddlngs and funerals, omO-3
btV > b0 Livten -5
Y {ea -(a famlly member who was capjdred with told lntenogators that other people drove
TR vehicle b Mated that he was the only person who drove it. When confronted with
ALl's story and the issue was pressed, qmanged his statement slightly to say that he did let other
family members drive his car. Yooy

ANO-S  tNO-S /N0 -3 é(-, -
&had revioGsly (in Baghram) told interrogators that ﬁhad set anti-tank mines in a b r
G <:fod he made this statement while under duress from the inferrogators. said he

thought the Americans had found the anti-tank mines and they made h|m confess to who set them.

by T M-S by neO-S

IO b Rney3 b
—-was asked about seven notes thet were found In the notebop.f( that he claims was his. The first note
was a name of and a "phone nurpker stated he did'not know what this

was. The second note was did not know what this
meant either. The third note was the numbers denied knowing what they
were. He said maybe they were the num ower shop. The fourth note was for "Vehicle Repairs" and
ald sometimes vehicles sed refairs but when he was asked about what repairs he had to do he

r two and one-half to

nths. The fifth note "Borrowed 300 from — he could not explain. T note *Recelved 300
bined-§

Lo MO | ) 03 ot Neo-x
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REMARKS (Continued) 03 Co Aot~

from -/th’grf again500 and then 2700° he also could not explain. *sa‘ird-mat-‘bf N3
a Jamaat al-Tabligh (JT) missionary who lives in Khost, AF and owns a store where he sells propane.

Thenote "Bangaram Hospital, Jamia Mosque (written in Urdu) he could not explain. saidhehas

never beento either placa and can speak very.litlle Urdu and barely write anything in Urdu. w(ee .) =)

ti"ﬂ( LW0-5 bin-2 O3
Accoo'{to /—. h(aka: 65 the brother of ~bree >3 .

. tated that ‘also worked In the same store wlth’and did not own any other stores. This
is the opposite of what aid about S0 (-3 VR '

b o beneas  bOWer-3 T _bewoss
ntinued to talk about losing money through exchange rates. it appeared that was
talking about exchange rates In &n attempt to avoid answering questions about the Inconsistepeies in his sfories, At . _ﬁy W) _3
one point he spoke about having borrowed 220,000 kaldar but only 120,000 was from #llllrarid they were both -
. supposed to share the profit evenly through exchange rates. The other 100,000 borrowed from a
money exchanger in Khost, AF whom he did not know previously and was not required to give apything as collateral

for the loan: Yoo _
' b5 _ N0 s beyeoy-5
was offered a polygraph examination in which he refused. bstated that he falled his

last polygraph examination because his heart started to beat fast during the test.
: bevo-§
-maIMIhéd that he was a missionary for JT but he could not say how many pillars there were for
Islam rior could he recite any of them. Instead he just stated *Thére are too many to remember.” SN b NET
midintained that thé notebook he was arrésted with was his and not even though the seven notes listed
abova along with his explanations of them suggest the notebook belonged to‘spmeone élse. :

- YOS WO lot -2
When asked about the incorisistencies In his stories aid why they kept changing &nd not making since he simply
said to read the book (referencing his case file). denied ever speaking to any al-Qaeda members.
He also was asked if he was ever involved in any attacks on coalltion forces and he responded In & very weak voice
"no." He was also asked if he ever fought in a jihad and again he responded in & very weak voice "no.” He could
not explain why ad $2,700 USD on him when he was captured even though his notebook mentioned
getting 2700 from SN brother.
AYORS  Lisuo3 N NGB
R - <2red to bs very deceptive during this interview. He consistently rolled his eyes when he spoke
as if it was an annoyance to be interviewed and would only speak in Pushtu to the linguist even though he spoke
English very well. He understood the questions in English and aimost responded to them but waited until the
linguist would translate before he answered. At one point during the interview, he asked for a bottle of water and

the linguist left the ropm to retrieve the water. During this time, had no problems speaking in English
but 6nce the linguist re-entered the room, he quit speaking English and returned to speaking Pushtu,
| Wiy -5
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~ CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CIT1
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

UG

ey,

Niplla

4 REMARKS . : -
bono)-
Subject Interview of: (UNK) ' n i AIRBASE: PRINCE SULTAN

Date/Place: 24 Sep 04/Camp Five, GTMQ, Cuba

-2
] :‘;\‘0 LN O
n 24Sep

\ﬁs interview at Camp

Fiyé, Guantanamo Bay, Cuba, by Criminal Investigative Task Force (CITF) Speclal Agent (SA}) ” . Y{o el
provided the Arabic/English translation of the interview. The intervlew was conducted in order to vi
detalls about SRNNENRES case fle. . [y (H\ec)-§

) {01 b()O>'3
id he went to ggnistan AF) tgffight Jihad bscausghe wa’?e(d to follow In his brother's (il by '))/()-3

footsteps. ionally, said several sheiks and scholars were
advocating Jihad in Afghanistan. said Jihad felt like the right thing to do at the time. —sald
-he could not remember the names of all the scholars that were preaching about Jihad but the ones he could by 0-3

remember were m and - i
iWi( wo-s o2 bewer
al

bty

id he origl d} Eout wily he went to AF, because Apierican Sols-ers were torturing pnsoners
that claimed to be Taliban or Al-Queda d everyong was tortured, but the prisoners who admitted to
being Tallban or Al-Queda were abused even more. ald he did not tell anyons he went to AF for Jihad

because they would automatically assume he was Taliban or Al-Queda. insisted he is not affiliated
with any Muslim groups and his decision to go to AF was his own. statethhe financed his own trip to

LNy ¢ b
_b)-5 'bh)m-:s LYO3 7}'(3.5- M T '/ -3
a

—sald his hroth dled while fightin ln Chechnya And while attendlng his fun
man named FI) convinced hlm to go to Afghanistan as opposed to Chechnya. clalmed to
be a fﬂend of his brother, and he Informed that Chechnya was too dangerous for him.

escribed how the fighting in Chechnya was not a traditional war, and someone like him - (y/d, <
sald the fighting in AF Is more of a traditional war and therefore would be a

better choles for h 'said his brother's funeral was the only time he'd ever seen or spoken
with , Also while~at the funeral} escribed how to get to AF.

ald
L) b3 BOXOTN DY b ec)- by -
ﬁald he always had money because he used tzrrecgkre a stlgend from the Qa‘uél Government. -’915)(() v
d his stipend was 390 Saudi Riyals a month and he had bsen receiving the stipend since the sixth .

grade. Additionally, sald he was selling honey outside the mosques after prayer {ime ended. And,
ald he would sell honey at the market place. ald he had already quit

oney for gifts and'to-pa y\\

3

-S'

_earning between 200 and 500 Saudi Riyals a day.

miscellansous debts before leaving Saudi Arabla. approximately 5,000 A'SYO ~
Saudi Rlyals before leaving SaudilArabia . 5(3\ -5 ) ™
b(NCy-5 brlo< binea-s b5 1O-S
sald he left Saudi Arabla during Ramadan. He first flew to United Arab Emirates (UAE), where he

stayed at @ small hojef that faced the Hyait Regency. sald he did not meet/travel with anyone while in

UAE. sald he stayed in UAE for one day bsford/flying to Karachi, Pakistan. Once in Karachi DLy ey~ 5"
qald he called the Gulf Hotel, and a Pakistani man came and picked him up. sald he stayed

bovo-y LEna-s LoV -T
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197 () 02y

L) -
id he knew to call the Gulf Hotsl,
aid he could not remember the .

4, REMARKS (Continued) Lene -3
at the Gulf Hotel for twe or three days befors leaving for AF.
becaus ad advised him to do so during the funeral. i

Pakistaniman’s name or-any'distinctive features about him. 1 (Deey-\~

i A" (J-' ]
SA ‘lnformed that he would return at a later date to continue discussing his activities in AF. The
interview was termmated.

778} >y
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. A LASE /=77 :
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.. ATTORNEY WORE PRODUCT |
CITF .
SUBJECT: Inferview Tochniques
{/

4,

5. Conclusion: mmmwmmmmw iques that comply with
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23 Sep 02
MEMORANDUM

From: SAC, CITF-G
To:  Deputy, CITF
Operations Officer, CITF
SIA, CITF K <53 -\

Subj:
1. Backerownd:

Up untit about 2 month ago, DOD Intelligence and law enforcement (FB] &
CITF) personnel were conducting joint detainge interviews, Challenges with interview
coordination lead to a decision that further intelligence and law enforcement interviews
will be eonducted separately. CITF and the FBI were to each select 200 detainees that
would be the primary focus of law enforcement interviews with the remaining about 200
being assigned to DOD. To date, all 598 detainees have yet to be assigned and the
assignments do not preclude intelligence interviews of taw enforcement assignees and
vice versa. The “cross™ interviews are conducted with prior organizational coordination
and thus far, FBI, DOD and CITF has been cooperative with each other’s request.

2. lssue:

DD Imetligence personnel eontacted the FRI SSA in order to conduct an

interview of a detainee assigned to the FBI. b(;:)> \

79918



b DCN-2

L ’
< LI
(\? Xm: H (H)
S rigay, September 13, 2002 4:08 PM
1O

o (E-mail) ' (E-mai); < —_— (=-meil); S )
Subject: bright fines - wqrk in progress L

LN b[ﬂ(c)'?_ ' \!7-5736_0'2

Classification: CHlllimm®
Attorney work product «— e

b(s)-l, b(3-2, 6¢8)3 T

Sirs, '

6919
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.. dase provide additional input that we can further develbp.

vir

= ~bineo-2

otneey-2
oo
JA, CITF

~5(4)

Classification: OEEmEr >uc>
Attorney work product é (N2
Tracking: Recipient " Read

(E-mall)* (E-mall)
(E-mail)
Read: 9/14/2002 8:13 AM
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ugust 27, 2003 4:01 PM
- H{TD- D

Cc;
: Subjec_:t:

Classification: UNCLASSIFIED//FOR OFFICIAL USE ONLY
AN -2
- plsinclude.

AN VAR
ugust 27, 2003 12:37 PM
W{NCO-2

_bLiMedy2

Deputy ommander/SAC.
Criminal Investigation Task Force

~Original Message-—  _- b.ﬁ\“\ 3 _ / Q (6).
; <R (H) [mailto:
Wednesday, December 18, 2002 9:19 AM .
1 E-mail) :

To: . L
Subject: % Interrogation Tactic L(¢ 0 - 3
WIDHeO-2

Gents,

I don't want to belabor this issue, but | believe it to be terribly important.....

* | have a copy of the legal assessment and | have read it cover to cover.

“H(ND-2

#--Original Message- _‘gé”ﬂ(C} .2' _bie¢ &)

From: ~{n(ailto: ]
Sent: Tuesday, December 17, 2002 5:21 PM .

To: ;R (H);*ﬁ

beps7 ~ 1

VPED-2

so when you have heard enough justtellme to
move on and | will. That sald, let me try to make a couple of points for your consideration. |

< bt

6921
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LI E-ail)'; S SRR ‘ 2! L'{ -
Cc: A. CW2 (H) [ > U,@g)
Subject: RE: Inferrogation Tactics _ .
(,\ LT NcH-3
i (DO~ =
) (302 h(s)\

. | have attached a legal assessment that CITF-
to review. No need to provide it to W —b (N (e 32

SJA provided to us some time ago for you

Thanks and hang in there...
—phWO-2
Deputy Commander

Criminal Investigation Task Force

NN ()

----Original Message--— |,(9\¢O)-2 ’ ,
Sent: Tuesday, Dece,

AT, 500: 1;40@ —~_ binog
: H)" , :
(E—mgiﬁ;&
Cc: CW2 (H |

Subject: / RE:

LisHA

If you have an electronic copy of what JTF-GTMO is po
provide notes, logs or other results from what they are d

posing, please forward ASAP. We also need for JTF-GTMO to
oing so that we can make an informed assessment. Ay

I'm afraid it's uniikely we will have the data we need to provide/informed input today, but we will expedite a respon-se.
bHHY-2 HlS)-

LTS .
Please review and Erovide any input into the response back to JTF-GTMO. r
G ()O3 ' ' |

Once we look at

we need your input from a léga_l perspective.
LN~ NbisH-

Deputy Commander -2 b (9 l :

Criminal Investigation Task Force

~5(0) /4 (5D

~b(s)

6922



requested that | provide my personal comments on the SOP,

S _ (O3 ~ o o .
| L3 AN o3 Tty o3
<< Gentlemen,
.As you kno handed me a draft copy of a JTF GTMO proposed SOP last Saturday. The SOP deals with 4R

- I told him | would read the SOP and provide comments

~ ASAP. Subsequently, | met with acting SS and SA to discuss our response.
I have attached a proposed response, which was put together by §A , SSA
verbiage has been approved by FBIHQ and | am told the\FBI folkd als passed it ov
Pending your approval, | would like to provide the memo tOJTF GTM today.

- L7 O3 by ey <3

- (5)-| - - b

Classification: UNCLASSIFIED//FOR OFFICIAL USE ONLY
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o ——— ' (o€ ]
C From: QR 57 ()2 | {lefl) |

Sent:  Wednesday, August 27, 2003 4:02 PM
To: o - b () -2 -
ce: PRy o -

Subject: (U) RE: - eetmg Minutes

Classification: UNCLASSIFIED//FOR OFFICIAL USE ONLY

Barry

-----0Original Message-----

Seangust 27, 2003 12:46 PM
To: () gy 2 bes)-
Subject: ,Fw:—ﬂeetmg Minutes

Deputy Commarider/SAC -

Criminal Investigation Task Force ‘
NIPR: 4 (6)
TWICS 0

bitp:/ /- ©)

--~0ﬁglnal Message—---

From: h(NeC)-2

Sent Monday, Octo ber 28 2002 4:52 PM
- 7) 0>~

s) -1 | /é.(b’)—/{

a ,?(7\ o) -2

—«é )2
Deputy Commander o

Criminal Investigation Task Force

-
9/2/2003 \ 592 g‘

) )




i b(7)-c -l
- |
£ Srom: Mallow Brittain [brittain.mallom
__sent: Thursday, Novemiber 14, 2002900: :

To: 1 Miller, Geofif&y D. (H) 9-“17 -C - !
Cc: CiD001 COMMAND GROUP(s);
Subject: Detainee issues
UN LA WE
RN
8ir,

~ As you surely know, we were unable to get down yesterday due to weather up

* here. I trust you were able to travel safely. I hope to schedule another
trip there as soon as I get back from Afghanistan, a trip I depart for
tomorrow. :

Would like to bring up two issues with you, as they have been subjects of
our weekly updates with DODGC and also with Army leadership.

L

First is a specific issue with Detainee

L1

o “_‘n—'_*«/’/‘/"

,,V,q,,m,.r.w.__w,

g
J
0



——m -Gyl | (20€2)

Appreciate your attentioﬁ, sir. Hoping to talk with you again soon, I will
be travelling to AFGH between tomorrow and 22 Nov.

’\mfery respectfully,
Britt
COL Britt Mallow
Cdr, DOD CITF - - .-

SN emmm—_ — ()
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u/ucL/rss:mbu : 2

FYI guys.

----- Original Message-----
From: Mallow Brittain k) C;-—i> 7{6:) ;?*'%S
:52 PM

SJA(s

. CID001 COS(s): L GROUP(S)} C 01
(E-mail); (BE-mail) ' (B-
mail)

Subject: CITF Part1c1pat10n in discussions of interrogation strategles,
techniques, etc .

All, | }) (HQSB -\

Let me make sure all understand —MG

Ryder, and thru him tg MG Miller...

Pls pass this back to nd all others down in GTMO,F
What follows is my polICY. =) -C C—)-c_

1) CITF elements WILL participate, at the SAC, OPS, or Legal Advisor
level in any and all DISCUSSIONS of interrogation strategies and
approaches. We have to know what is being discussed, and have to be
able to express our views. As per MG Miller, I expect we will be
invited to listen in, and/or give our views.

2) At any point that we disagree with an approach, for its methods,
etc, we should professionaly raise our material/legal, or other
objections, but that does not mean we have to leave the room. The
obligations of our representative at any discussion/meeting are two-
fold: raise a professional objection, and report the issue to CITF
leadership. Our folks should make it clear that our participation in
dialogues related to the aggressive strategies does not amount to an
endorsement of the technique or the interrogation plan. But we MUST
remain engaged with other agencies, and aware of the strategies and
plans relating to all detainees because it will affect our
investigations and our own subsequent interviews.

3) CITF agents and all other persomnnel will not participate in the use
of any questiomnable techniques (as defined by law, regulation, and as
interpreted by the SAC there, and any agent has the authority to
withdraw from any environment or action which he/she feels is
inappropriate. Agents must report any such action to the SAC

immediately) .

.

You may share this policy with whomever you need to.

COL M

‘ ™,
----- ozigd e ()& 22
" Sent: esda ovember 26, 2002 3:17 PM ]

DRV FM: NSA/CSSM 123-2
Dated: 24 Feb 98
DECL ON: X1

SECREFS
UNCLASSGITIED

170271



AL A
_ uclge\ | 0 (9
(2P

/b (N(D-2 -3
CWE—mail) ' (BE-mail) (E-mail) (E-#fail) ' (E-mail);
' E-mail) ' (E-mail); ° (E-mail) (E-mail)

. (B-mail) ' (E-mail); ''Mallow Brittain (E-mail) ' (E-mail) (E-mail)
(E-mail) ' (E-mail) - .
Subject: FW: Happy T-Day _—-b(’ﬂ(c)'l
\)U(\L()

q Sounds like an invitation for our HQ to way in on intérrogéftic’:n
1

policy
for the future. thanks ‘-'19(’)')(63‘3

----- Original Message- - 6(‘7) )2

>

> From: S (H)

> Sent: . Tuesday, November 26, 2002 1: 11 PM
> To: (H)

> Subject: FW: Happy¥ T-Day (-"’5(73[6)‘2
>

S haND-3

" .

> ----n Original Message——---/b[-))(()-z

> From LTC (BH)

> Sent- Tuesday, November 26, 2002 10:08 AM
> To: NN —(FTb(7) (-2

> Subject RE: Happy T-Day (AN - b('?)[é) -2
>

> Classification: UNCLASSIFTIED

> Caveats: FOUO

>

> Thanks. See you next week.

> . -

> eeee Original Message----~< éﬁ)(() Z

From: .. (1)

Sent Monday, November 25, 2002 6:45 PM
LTC (H)
Subject Happy T-Ray (GENERER)— bedcoy-2
Ma'am:. 17(7)(0—3
If I do not see you, have a safe trip.
I hope you enjoy a relaxing Thanksgiving break away from this place.
I will notify CITF to be prepared to voice its objectione at the VTC.
V/R

Capt G "L (-2
-

VVVVVV.VVVVVVVVVVVVVVVVV

2)Cc)-

----- Original Messagg-----/ é/ ) ) 3

From: M. LTC (H)

Sent: Monday, November 25, 2002 3:56 PM

To: (H) e .

Subject: RE: Up U[JCLK‘S‘:(F"\C’D

a
\ ) | FEeRETINGEORN
boneo- l - DRV FM: NSA/CSSM 123-2
Dated: 24 Feb 98
DECL, ON: X1

SHERETI 6928
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U NCLARS ([F1EY
SECRETRT 209
' (3 o-ﬁ%)

> VAcLASS 1D
> C1 ==
> Caveeryr=iobaRN-
: ,
> Thanks for the update.
> . -
> Perhaps CITF can brief their position at the next VTC concerning
> objections to DOJ's proposal to transfer as well as interrogation- 7
matters. _
> OSD is putting an agenda together so at least we will have an agenda.
> .
> ‘Have a good Thanksgiving. I leave Wednesday and return on 6
. > December. If there is anything you wish to discuss prior to my
departure ,
> please let me know. CDR— will act in my absence.
> | Shd -
> LTC SR -}, () ()~ 3
> : .
e Original Message----- = é (N )-2
> From: R (H)
> -8ent: Monday, November 25, 2002 1:14 PM
> -, To: (NeH-3 N
> honeos 2o —(H) ; AR, 7. (H) ;
> LTC (H); °*
> Subject: Update (A ‘ TN
S ’ P ~oayeoy2 b
> RE: CITFG--No legal Advisement, Support, or Participation
> in Aggressive Interrogation -
g beneey-2
> Lt. Col. ANENENR \6(-73“)_3
>

I appreciated the opportunity to epeak with you on
aturday. (N ~2
I have passed your legal concerns on to Maj. _/at CITF-B/JA.

VVVVanyv

I

VVVVYV Yy

\'

" O ——E ) (455
ECSREFANESTORN

DRV FM: NSA/CSSM 123-2
Dated: 24 Feb 98
DECL ON: X1
) 7
VAN LK PIeED

5/5*)-/
5(s)-2

6929



VVVVVVVVVVVV

PP LASSIPIED

SECREFHX1

This legal position will not change.

V/R |

()~ 3~
BT AR
B2 e R
Clasgification: 8 T
Caveats: NGFORN o

> Classification: UNCLAS S IFIED
> Caveats: FOUO

-
U NCLARS | PIER

VANCLASSIAED

S
DRV FM: NSA/CSSM 123-2
Dated: 24 Feb 98

DECL ON: X1 '
6930



‘ ' o3 A
DEPARTMENT OF DEFENSE ' -
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE ( ( O—F'/>
6010 6™ Street
Fort Belvoir, Virginia 22_060

- CITF-OP : 7 May 04

MEMORANDUM FOR COMMANDER, USACIDC, ATTN: DCSOPS, 6010 60 Street Fort
Belvoir, VA 22060

SUBJECT: Refetral of allegations of abuse. (0202-04-CID099)

1. On 6 May 04, this office was notified by the appointed Defense Counsel for a detainee, held
* in Guantanamo Bay, Cuba of allegations of abuse during his detainment in a U.S. Controlled
detention facility in Afghanistan. This information is forwarded to your organization for action
deemed appropriate under separate cover.

2. Request that this office bé notified of any mgmﬁcant developments in this mvestlgatlon and a
copy of your final report be provided to this office when completed _

3. Special importance to this office is the timely notification of any indicimeﬁt, conviction, or
judgment involving defense contractors in order to effect admInistrative remedies and/or

parallel proceedings.

4, This request is made to sahsfy requlrements set forth by the Department of Defense and the

Department of the Army Your assistance in this matter is appreciated.
ém\m— ) briyeer-y

5. Points of ntact are SA Phone # ‘—and SA:
Phone #: Unclass: g e , -

\bla}

hR Y7

///original signed/// beDrts-g

Chief Investigations
DoD-CITF
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- DEPARTMENT OF DEFENSE _ ( | of 3 )
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE

6010 6™ Street
Fort Belvoir, Virginia 22060

CITF-OP 17 May 04

. _MEMORANDUM FOR COMMANDER USACIDC, ATTN: DCSOPS 6010 6th Street, Fort
Belvoir, VA 22060

SUBJECT: Referral of allegations of abuse. (0202-04-CID099)

- BHOS | brnelyS
1. On 17 May 04, this office wag#otified by SA , during a review of documents
, Afghani National,

concermng detainee
reported in July 2002 he had been beaten while detained in a U.S. Controlled detention facility in

Afghanistan. This information is forwarded to your organization for action deemed appropriate
under separate cover.

2. Request that this office be notified of any significant developments in this investigation and a
copy of your final report be prov1ded to this office when completed.

3. Special imiportance to this office is the txmely notification of any indictment, conviction, or
judgment involving defense contractors in order to effect adm1nistrative remedies and/or para.]lel

proceedings.

4. This request is made to satisfy requirements set forth by the Department of Defense and the
-Departrhent of the Army. Your assistance in this matter is appreciated. _
Lipy N0 Y
5. Points of ﬁontact are SA (NSNS Phone #: SIS, :nd SA ¢

hpeor-

Phone #: Unclass: g NG EENERN 2nd SIPRNET:
S \bley
\b ) '
/lloriginal signed///
~lot3 fry~t
Chief Investigations
DoD-CITF
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\Dgo On 27 Jul 02/ e, hcrcafter
referred to as WS, Internment Serial Number (ISN) [T
\—) , a.k.a. NSO oc interviewed at
Camp Delta, U.S. Naval Base, Guantanamo Bay, Cuba. Present
during the interview were Special - Agent ENEENENNENNR -bi-o)-]
lgrh[ﬂ'h of the Air Force 0ffice of Special - -
Investigations; Special Agent - of the beledf
Federal Bureau of Investigations and other U.S. Government
officials. Civilian linguist of the 170 NS
Language Support. Cell provided Arab/English translation. 37

After being advised of the purpose of the interview, Jdp
voluntarily provided the following information:. ‘bl?}ff}-;

He could not reference any verses from the Qur’an
regarding the killing of innocent women and children
-although he claimed to have been a teacher of the Qur’an
-before being captured. He is offended by the killing of
innocent women and children. .'

He believes suicide is unlawful and forbidden in
Islam. ' These are acts of extremists. The Qur’an does not
specifically address suicide but refers to it in general.

He never attended any schools while growing up; he
started working with his Ffather at a young age. He
received Qur’an training only.

He did not know any of the following people:

. _ , aka: SR T L/)hee) 3
-, - qEE T/

—— VY A
e ———

|

G '

btwn-3
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He is the only child in his famlly He attended the
funeral of his parents a year and a half ago in Khartoum,

Sudan.

He only taught the basics of the Qur‘an such  as

reciting.
referring to dishonesty. He believes a person is wrong to

be dishonest.

He was in Khowst when the U.S. started bombing.

He surrendered to Pakistani authorities at Peshawar;
he does not remember the name of the Afghani who helped him

get across the border.

He did not witness any atrocities committed by
Northern Alliance forces.

He spent only four months in Afghanistan and not two
years.

He denied being the doctor at Camp Farbuq.

He could not recall any verses in the Qur an

(3 ofd)
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. . : 2
DEPARTMENT OF DEFENSE (o )
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE ] ‘ ’
6010 6™ Street ,
Fort Belvoir, Virginia 22060
CITF-OP - 21 May 04

MEMORANDUM FOR COMMANDER, USACIDC, ATTN:. DCSOPS, 6010, 6™ Street, Fort
Belvoir, VA 22060

_ SUBJECT: Referral of allegations of abuse. (0221-04-CID099)
| G SY-1 b(NO-S

1. On 20 May 04, this office was notified by/the Legal Cotmsel for the office of Military
Commissions that a detainee » held in Guantanamo Bay, Cuba

reported through news channels and his appointed legal counsel, allegations of abuse during his
detainment in a U.S. Controlled detention facility in Afghanistan and a US Navy Vessel. This
information is forwarded to your organization for action deemed appropriate under separate

COVEr.

2. Request that this office be notified of any significant developments in this investigation and a
copy of your final report be provided to this office when completed.

3. Special importance to this office is the timely notification of any indictment, conviction, or
' judgment involving defense contractors in order to effect adm1nistrative remedies and/or
parallel proceedings. : :

4. This request is madc to satisfy requii‘ements set forth by the Department of Defense and the
Deépartment of the Army. Your assistance in this matter is appreciated.

i:(e) bUAOT S erned)
5. Points of cpntact are SA SN Phoxe #: *and SA S
F ]

Phone #: Unclass: and SIPRNET:

/lloriginal signed///

—brier-}

Chief Investigatiohs
DoD-CITF
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DEPARTMENT OF DEFENSE WX &
CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE

6010 6™ Street . | ( | o€ /)

Fort Belvoir, Virginia 22060
CITF-OP o o 27 May 04

MEMORANDUM FOR COMMANDER, Naval Criminal Investi gation Service, ATTN: SA

GNR. V/2shington Naval yard, Washington, DC '
SO~ - '

SUBJECT: Referral of allegations of abuse. (0227-04-CID099)

- NS Ly~
1. On 26 May 04, this office was notj/ﬁed by SA G EENER, NCIS, DoD-CITF, of

allegations of abuse of Detainec WNENNENENER (NN (uring his detainment in a U.S.
Controlled detention facility in Guantanamo Bay, Cuba. Plase review all documents attached to

email. This information is forwarded to your organization fok action deemed appropriate under
separate cover. _ bH) eSS~

2. Request that this office be notified of any significant developments in this investigation and a
copy of your final report be provided to this office when completed.

3. Special importance to this office is the timely notification of any indictment, conviction, or
judgment involving defense contractors in order to effect adm1nistrative remedies and/or

parallel proceedings.

4. Thistequest is made to satisfy requirements set forth by the Department of Defense and the
Department of the Army, Your assistance in this matter is appreciated. :

b{) n ity L6 b [)dey-1
5. Points of dontact are SA SEESEMNEEEAFhone #: SN 2nd SA !
Phone #: Unclass: o i - SIPRNET: .
R Mooy o

L (e)

/l{original signed///

 r———— B2 R AN

Chief Investigations
DoD-CITF
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_/l?h} (ey-|

From: )
: ' Th , May 20, 2004 10:12 AM '
Tor! a— - (¢ O b (MO AV
Ce: _ m (E-mail); i
_ L
I ‘:rz-f; (2. \ N N
Subject: Investigation of Abuse - h WOz by 3 bfﬂfﬁ_&
‘oPs, | ‘oeniey s

Wi Ya Ve N
LTC e, UsliC, OMC is requesting that an

investigation into the alleged abuse of GEENER (NCYS
bnio- asmmmn, 15N: w in Afghanistan as well
as aboard the USS Pelilieu and Batdatry— b(m-s

circa NOV/DEC 2001. Recent news media publlcatlons have
reported such things as:

shtnye-s
'y : - HAD BEEN BEATEN BY US
INTERROGATORS _
AFTER HIS 2001 CAPTURE IN AFGHANISTAN LN
DO

o CENINEEIRERNEN [.)/'YER THURSDAY REPEATED

_ ALLEGATIONS THAT HIS 7 _
CLIENT WAS ALSO ABUSED AFTER HIS TRANSFER FROM

AFGHANISTAN TO THE :
US MILITARY BASE IN GUANTANAMO BAY, CUBA, WHERE HE IS

STILL BEING
HELD WITH HUNDREDS OF OTHER "ENEMY COMBATANTS".

OO
Furthermore, _has stated that while he was aboard
the USS Pelilieu he was loaded onboard a helicopter by Us
Marines with a bag over his head and flown around while

- being contemporarily beaten.

Your attention into this matter is greatly appreciated.

R (O

69377
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DEPARTN[EN T OF DEFENSE _ z
(1of 1)

CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE
6010 6™ Street
Fort Belvoir, Virginia 22060

CITF-OP 10 Jun 04

MEMORANDUM FOR COMMANDER, USACIDC, ATTN: DCSOPS 6010, 6t Street, Fort
Belvoir, VA 22060

SUBJECT: Referral of allegations of abuse. (0246-04-CID099)

(Y3
1. On 6 May 04, this office ’e’n%lﬁed a report of abuse during interrogation procedures fora
detainee (d held in Guantanamo Bay, Cuba of allegations of abuse during his
detainment in a U.S. Controlled detention facility in Afghanistan. This information is forwarded
to your organization for action deemed appropriate under separate cover.

2. Request that this office be notified of any significant developments in this investigation and a
copy of your final report be provided to this office when completed.

3. Speécial unportance to this office is the timely notification of any indictment, conviction, or
judgment involving defense contractors in order to effect adm1nistrative remedies and/or

parallel proceedings.

4. This réquest is made to satisfy requirements set forth by the Department of Defense and the
Department of the Army. Your assistance in this matter is appreciated.

K33 Loy (O (6 DN
5. Points oféontact are SA GENENERN Phone #: SN ond SA SRR
Phone #: Unclass: , . d SIPRNET:
Nbrg) -
W f6)
/l/original signed///
Y Y ALY
Chief Investigations

DoD-CITF
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DEPARTMENT OF DEFENSE (1 of D)

CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE
6010 6™ Street '
Fort Belvoir, Virginia 22060

CITF-OP | | . 16lmno4

| | | LIS Vet I .
MEMORANDUM FOR COMMANDER, NCIS, ATTN: SA Gl US Naval Yard,
Washington DC | _

SUBJECT: Referral of allegations, of abuse. (0252-04-CID099)
. ) b@f)( c)S _

1. On 16 Jun 04, this office jdentified a report of abuse during interrogation procedures for a
detainee (d, held in Guantanamo Bay, Cuba (GTMO), allegations of abuse
- during his detainmerit in a U.S. Controlled detention facility in GTMO. This information is

forwarded to your organization for action deemed appropriate under separate cover. :

2. Request that this office be notified of any significant developments in this investigation and a
copy of your final réport be provided to this office when completed.

3. Special ithportance to this office is the timely notification of any indictment, conviction, or
judgment involving defense contractors in order to effect admInistrative remedies and/or
parallel proceedings. a

4. This request is made to satisfy requirements set forth by the Department of Defense and the
Department of the Ariny. Your assistance in this matter is appreciated.

b b (- | O£ 2Y
5. Points of cofitact are SA * Phone #: GRS, -nd S cunuuEERE
Phohe #: 'A Uriclass: GRS - | STPRNET:
A “Motey - :

\bie

/lloriginal sigried/// k pRy-
- 3 i a

Chief Investigations
DoD-CITF

(13713



WEITO STCERSE I~ 82 37

I AR | | ) -
o "~ After Action Report (AAR) < . 2 2 (7
- Preliminary Investigation into the death of a Detainee at (1oF4)
Geresch Forward Operating Base, Helmand Province, Afghanistan

MISSION: Conduct a Preliminary investigation into the death of a detainee in custody at Geresch Forward
Operating Base (FOB), Helmand Province, Afghanistan. o

SYSNOPSIS: —

| AN :
On or.about 4 Nov 03, USSF personnel took custody of Mr (NP :n Afghani male, 25-27 yrs of age,
a self-confessed member of the Taliban. When processed by the USSF medical staff he was noted to having
several bruises to his hips, groin and buttocks area (some severe to minor), and numerous Burns to his chest
(which is a known interview/interrogation “technique” used by the local Afghanistan Militia Forces (AMF)).
Allegedly, during interrogation dmitted to being involved in ambushes of OGA, USSF personnel and
other coalition forces. admitted\fo being involved in intelligence collection in efforts to ambush or kill
coalition members, or impede opkrations conducted by coalition members. On 6 Nov 03 )
by the AMF security force at the Geresch FOB with one other detainee. The AMF Security puard left the

determined (llllywas deceased. No Nfe-saving measjires wete attempted due to the prebence of rigor mortis.
- USSF personnel at the ROB immediately nxfified their higher headquarters (3 Bn, 3™ SF@, Kandahar Air

Field, AF) of the death. During an examinatign of the ateas and the remains, no appareny'signs of foul play, or
struggle were noted. - HUT) (S : c

An Autopsy of the remains is pending at the time of this report. The undetermined cause and manner of death is
currently being investigated by the US Army Criminal investigationn Command (
" Kandahar Branch Office, AF, APO AE 09355, X

SIGNIFICANT INTERVIEWS:

- : by oH-) L .
114 -~ . (N(C)-3 - _L
About 21/ o%,{ oy 03,8 | interviewed SFC ISM,. 7o
: Co, 3™ Bn, 3" SFG, Geresch FOB, who stated he was the SF Medic notified that the detainee was
found dead in the detainee area. SFC tated he conducted a preliminary asséssment and based on the
onset of rigor mortis no lifesaving measures wsge attempted (see attached Sworn Statement 6f SFC -for

details). | Lweo-3 - .
b3 LN LYY Lsy0E /5(7)(c)~3ﬁ — 4@ S
Abouft 2230%, 6 Nov 03, SA interviewed SFC ' A Co, 3" Bp, 3

SFG, Geresch FOB, who stated he initially received ‘ om the . SFC
of his releasesto JJSSF, he was hotographed and medically assessed by USSF personne

A Co, 3% Bn, 3 SFG, Geresch FOB, AF). sm%he's the last USSF
alive (See attached Sworn Statement for details). LN co)-3

stated at the time

person to see

‘3('7\ ('CB'S’ ‘ (—]" (63"3
AGI[EﬂNT’S COMMENT: Sch?s a 18E; SF Military Intelligence NCO. .
(NS .+ AiNe)-3 o b3 | e
About 0080Z, 7 Nov 03, SA integ%[e%v)ef SSG R (18D SF Medic), who related iy~ 023

ducéd an initial assessment o when he was released to USSF personnel. SSG tated
was observed to have burns to hi\chest and stomach areas, and bruising o his hips, groin and buttocks
areas. SSG jt was not unusual to seé\detainees released to USSF with this injury. SSG ) ce)-
described these injhries as a nommal intexyi wigterro _asi_on meﬁod sed by the local AMF, that discovery was 3
- always determined by medical Pefdr HERR répoD yainee. SSG, stated this was due

17[7)(()_3 17[7_)[()_S~ 6[—7\((‘) _‘3 (ﬂo\. 57 c .

LW EwEnR oy Nl Bt
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to a cultural difference. SSG tated that showing your buttocks to otfier personnel (especially males)
was offensive and embarrassing to the detainee, and was also considered a sign of ‘weakness. :

- : (N3 : _ : ' :
About 0045Z, 7 Nov 03, SA‘Zmﬁ inated with SFC (NN and confirmed the cultural aspects of
showing buttocks, etc... SFC sfated they often saw this activity, or interview “technique” used by the
AMF for this very reason. SFC stated he could provide photographs of prior detainees with similar
injuries when initially processed and photographed by the SF medics. SA asked if the detainee

' complained of injury during his interrogations. SFC stated he did fot complairrof anything, which
he would noted as unusual. Additionally, had the detainee showed. signs of medical distress SF Medics would
have been immediately summoned. PO : .

Additionally, SFC Ml stated he did not believe the AMF guards, watching the detainees (which o
consisted of the deceased and one.other person) did not harm the detainee. SFC stated he believed
they had no reason to cause the detainee any harm. In fact, the USSF personnel were worried they may cause
harm to the other detainee, due to his being involved in the ambush and killing of the local AMF commander,

" and they were only briefed that the deceased was a member of the Taliban and should be watched closely.

\'4(’7\(63’5/

ease from AMF to USSF

OTHER INVESTIGATIVE ACTIVITY:

Initial Notification to CITF and CID : e 3

About 1720Z, 6 Nov 03, CPT Office of the Staff Judge Advocate, 3™ Battalion, 3
- Special Forces Group (SFG), Kandahar Air Field (KAF), AF reported a local national being detained by US
. Special Forces (USSF), and guarded by the AF Militia Security Forces (AMF), at Geresch Forward Operating
Base (FOB), Helmiand Province, AF, was discovered by an AMF guard crumpled on the floor dead. CPT
further requested this office (and USACIDC) conduct a preliminary investigation to determine
culpability of USSF personnel, or eliminate wrongdoing on the part of USSF. .

LENODS | bino-$: = |
SANEEASA P USACIDC, and MAJ (DR)
Battalion Surgeon, 3" Bn, 3™ SFG, KAF, traveled via helicopter to the

About 2030Z, 6 Nov 03, CPT
OB. \\7(_7\((3’3 b(b)

NOTE: Prior to take off it was learned
personnel at the FOB normally relea

binco-§~ -

e remajrfs had been released to the next-of-kin for burial. USSF

remain%ﬁﬁual and religious reasons. However, once learned the

remains would be needed, FOBpersonnel weredispatched to recover the remains. It should be noted that the
deceased (| ; /0 ; approx. 26 years of age, and from the village of Geresch,
Helmand Province, AF) was a self confessed member of the Taliban, and lived in an area known to be pro-

- Talibati. Attemipting to recovery the remains was a dangerous task due to the family’s ties to ACM forces.
However, while entoute to the FOB it was learned the remains were recovered, and safeguarded at the FOB

edetlem® For Official Use Only
Medical Assessment at FOB:

LA ENFORLTHENT La=10o
| TMENT L
SENSITIVE | , Extilit__7__

P s e
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About 2100Z, 6 Nov 03, SA exposed photographs of injuries noted by MAJ (DR).ﬂ who °

stated there'was extensive bruising and swelling to the hips, buttocks and groin area. Further, there were burn

marks (which were in various stages of healing) to the chest area. Further, there was a briise to the left ,

shoulder, and various abrasions to his lower exiremities, in various stages of healing. There weré no apparent

injuries to the head or neck area, and the deceased did 1ot have any injuries to his hands (palm or back of hand).

DR moted the presence of rigor mortis, arid lividity to the back and back of the legs of the deceased.

At the time of the examination the deceased was unclothed and wrapped in a wool blanket. (See photogtaphs -

for details). LiNcO~ I L

" NOTE‘: The clothes of the deceased were reported as removed by the family in preparation for burial.

S T - \(gmmd”.
' Physical Examination of the Remains: ' -3 _ ‘
: on of the Remains: DS iy Leneoy-s

B, General Surgeon, 911 Fofward
Surgical Team (FST), Task Force (TF) Warrior, KAF, conducted a physical examination of remains,
" in an effort to ascertain the cause and manner of death. L.TC limifed his examination to opening
the chest cavity, obtaining tissue (heart and liver) and blood samples fo toxicology. X-rays of the remains were

exposed, and no remarkable injuries were noted. Photographs of the examination were exposed by SA
_@e Medical Report, Evidence Form and Photo graphs\for details). C

(71 o)A
| W9 (3

About 0830Z, 7 Nov 03, LTC (DR)

bencd) -5~

" “Pulmonary Trunk” "~ “Heart wiscale”

NOTE: LTC —W&e an opinion of findings, and a medical legal autopsy was scheduled, to
be performed at Bagram Air Field. be~S ¢ cj -~ ' .

CRIME SCENE VERIFICATION: _
' ' o _bLencon-3 .

About 2200Z, 6 Nov 03, SA fillFconducted a crime scene examination of the detainee area, located 3’ from

the main entrance into Geresch FOB, Helmand Province, AF. '

CHARACTERISTICS OF THE SCENE: The area identified, as the detainee area was a plywood structure
“shaped octagonal, with approximately 4’ high, and 4’ deep cubicles. The cubicle areas had a ceiling (aboiit. 3’ x
4°) and three walls (about 4° x 3°), and was open in the center of the structure. The area was free of debris and
appeared clean. There was a folding metal chair, resting upright on the flocr, and centered on the west wall, and
a box, which contained drinking bottled water. The structure was unpainted and was constructed of treated
plywood. There was an entrance and exit way, which was merely a 2” x 4” piece of wood, which made a
person bend af the waist to eniter the structure. Theré was no door, noir locks to keep a person froin leaving.
However, the structure was surrounded by concertina wire, and two Afghanistan Militia Forces soldiers, who
was stationed inside the detaineesmrga, guemdert

_ th a; The guas onsisted of merely a holding area
424 iﬁ&%ﬂﬁ?&d of US Special Forces (USSF)

within the structure, and the foldfn
| Az €

LAW ENFORC-WENT 000033bhbi_T__
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soldier’s on-duty in a guard tower Within the FOB, which was 100 meters inside the base, and was about 50°

high up. : - '

CONDITION OF THE SCENE: . The scene was clean of dirt, and there were several empty bottles of water

. 1aid on the floor of the detainee area at the time of the examination, and there was only one detainee sleeping in

a cell of the structure. The detainee area was structirally sound; and appeared unsecured, besides the guards

positioned inside the structure guarding the detainee.” There was also a heat source in another of the cells, which

was not operating at the time of the examination. ' R T

ENVIRONMENTAL CONDITIONS: At the time of the outdoor scene examination the outside temperature
was about 35 degrees Fahrenheit, and there was a slight wind. No unusual odors were noted. There had not
been any precipitation within the last twenty-four hours. _

| by~

SCENE DOCUMENTAIION: A Rough Crime Scene Sketch was completed by SA (JiJfL and verified by
SA SA also exposéd digital photographs of the scene using a Nikon Coolpix, Model -. ;

995 (see sketch and photograph for details).
S . Lo )

IMPROVEMENTS: .
- - ) : beywee - 2
—biNn-1 = ; e
SA coordinated CPEn)al Counsel, 3" Bn, 3" SFG, regarding future deaths of detainees
at FOB’s. SA and CPT greed that medico legal autopsy’s in the future be conducted by

qualified Pathologist. Further, that CITF/CID could coordinate with our higher headquarters to ensure a
Pathologist was available in a timely manner. CPTqmted this would become policy, to ensure future
incidents were conducted properly. ' VeHeo -3 : :

STATUS OF INVESTI GATION: This investigation is currently beihg investigated by the local USACIDC _
element under Report of Investigation: % No further action is anticipated by this office.

REPORT PREPARED BY: - REPORT APPROVED BY:
IS/ » ISl b ro)-
(O~ | /
Special Agent - Resident Agent in Charge

. CITF-Kandahar, AF ' CITF-A

or Official us< Only o
a3+

LAW ENFORLZMENT ' 9
SENSITIVE - Exhibit____*
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~ DEPARTMENT OF DEFENSE
CRIMINAL INVESTIGATION TABK FORCE (DRPLOYED)
GUANTANARO BAY, CUBA

' 380
o ' ® . UeB3)

| . T7Dec02 P
MEMORANDUM FOR JTR.GTMO/T2 '
SUBJECT: JTF GTMO “SERE" INTERROGATION SOP DTD 10 DEC 02

- ()
1. On L4 December 02, prior the “Deciion Making” brief with the CG, you provided me & copy
of JTF GTMO SERE INTERROGATION SOP dated 10 Dec 02 and asked me to review |t and

DA “& YA m UL " X

-

BVer, 1 a0 3 3 ge . tHon
ATBO &unfo;J'I'FGIMOdaIedISNOVOZCfI'l?GH
Wh!leﬂnembjectsorclculydonmappym
; interrogatots (app: le only, to military and civilian interrogators assigned
to JTR-GTMO), LEA in conjuriction with the FBI'g Behavicral Anstvais Uit want tn nenuide

2. General Observations: Both the military and LBA share the identical mission of obtaining

intelligence in ordar to prevent future artscks on Americans. Howevar, LEA has tho additional

+ reaponsibility of secking rellabls information/evidencs from detainess to be used in subsequent
lega! proceedings. '

4 nn‘ssnnmmmWe(dmdfumm}bmemdmvsmmmmmo{
eollect!ngnnﬂullntallim_ ®.8., to uncover epemy plans,
movemeat, weapon capabillties and logistical suppors, oy

5. LEA agens mmponublaforinvudmlhpwldo varety of eximinal and
counterintelligence matters around the world. Accordingly, they sre highly trained and
reluctant subjects of diverss cultural and socio~

INYT ATY OB £

I ye—
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7. Utilizing rapport-based methods, LEA havo realized numerous successes during several major
terrorism Investigations including the bombings of embassies in Bist Africa, the bombing of the
USS Cole and the 1993 World Trade Center bombing. Like most of the GTMO detainees, the
demwmmdvmw;ﬁmmdwuﬁmwu and reinforced

Page20f3
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Copy: =~ . =
JTR-GTMO/SIA
FBISSA

Pagelof2 - ‘
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